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COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, DRETS DE CIUTADANIA, PARTICIPACIÓ I SEGURETAT I 
PREVENCIÓ

Sessió de 18 de novembre de 2020

A la sala virtual, amb pantalla central de control de la Sala Lluís Companys de la Casa 
Consistorial de la ciutat de Barcelona, el 18 de novembre de 2020, s’hi reuneix la 
COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, DRETS DE CIUTADANIA, PARTICIPACIÓ I SEGURETAT I 
PREVENCIÓ, en sessió ordinària, sota la presidència de l’Im. Sr. Regidor Albert Batlle 
Bastardas. Hi concorren les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Jordi Martí Grau, Marc Serra 
Solé, Jordi Rabassa Massons, Laia Bonet Rull, Montserrat Ballarín Espuña, Jordi 
Coronas i Martorell, Gemma Sendra i Planas, Marina Gassol i Ventura, Jordi Martí 
Galbis, Francina Vila i Valls, Francisco Sierra López, Josep Bou Vila i Manuel Valls 
Galfetti, assistits per l’assessora jurídica, la Sra. Anna Martori Salichs, que actua per 
delegació del secretari general i que certifica.

També hi són presents l’Im. Sr. Max Zanartu Plaza, les Imes. Sres. Elsa Artadi Vila i 
María Luz Guilarte Sánchez, i el Sr. Agustí Abelaira Dapena, gerent de Recursos. 

Excusen la seva absència l’Im. Sr. Eloi Badia Casas i la Ima. Sra. Elisenda Alamany i 
Gutiérrez.

La sessió no presencial va ser convocada i es celebra en virtut del que disposa l’article 
46.3 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, segons 
redacció donada pel Reial decret llei 11/2020, de 31 de març, pel qual s’adopten 
mesures urgents complementàries en l’àmbit social i econòmic per fer front a la 
COVID-19.

La Secretària constata l’efectiva connexió per via telemàtica de tots els assistents a la 
sessió mitjançant el sistema de videoconferència gestionat des de la referida sala 
virtual i acredita la seva identitat, així com l’existència de quòrum legal.

S’obre la sessió a les 10.00 hores.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior

El Sr. SIERRA anuncia el vot en contra del Grup de Cs pel que fa a l’aprovació de l’acta. 

Es dona per llegida l’acta de la sessió anterior, sessió ordinària celebrada el 21 
d’octubre de 2020, l’esborrany de la qual ha estat tramès a tots els membres de la 
Comissió; i S’APROVA amb el vot contrari del grup municipal de Ciutadans.
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II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament Orgànic Municipal, es comuniquen les 
resolucions següents:

1. – (067/2018) De la gerent municipal, de 2 de setembre de 2020, que reconeix l’import 
de 3.392,14 euros d’indemnització parcial a favor de Can Cet Centre d’Inserció Soc. 
Lab, per la suspensió del contracte relatiu al servei de suport d’accessos, informació 
bàsica i repartiment als diferents equipaments del districte d’Horta-Guinardó, per a 
l’exercici 2020. 

2. – (111/2016) De la gerent municipal, de 2 de setembre de 2020, que ratifica 
l’aixecament de la suspensió del contracte relatiu a la gestió i dinamització de la sala 
polivalent de Montbau al districte d’Horta-Guinardó adjudicat a PROGESS, Projectes i 
Gestió de Serveis Socials, SL. 

3. – (111/2016) De la gerent municipal, de 3 de setembre de 2020, que amplia 
l’autorització i disposició de la despesa del contracte relatiu a la gestió i dinamització 
de la Sala Polivalent de Montbau adjudicat a Progess, Projectes i Gestió de Serveis 
Socials, per a l’exercici 2020, i per un import de 6.033,69 euros (IVA inclòs). 

4. – (20194145) De la gerent d’Àrea de Seguretat i Prevenció, de 8 de setembre de 2020, 
que prorroga per un període comprès de del 12-09-2020 fins a l’11-09-2021, el 
contracte relatiu a la gestió de l’Espai Bombers-Parc de la Prevenció adjudicat a 
Magmacultura, SL., per als exercicis 2020-2021, i per un import de 141.741,82 euros 
(IVA inclòs). 

5. – (20171008) De la gerent del districte de Gràcia, de 15 de setembre de 2020, que 
cancel·la i/o retorna a Artes Gráficas Auxiliares del Libro la garantia definitiva d’import 
3.677,69 euros constituïda per respondre del compliment del servei d’impressió de 
material per a la difusió i divulgació d’activitats, actes i altres manifestacions al 
districte de Gràcia, durant els anys 2017-2018, per a l’exercici 2020. 

6. – (s/n) Del gerent de recursos, de 19 de setembre de 2020, que adjudica a Malteck, SA. 
el contracte relatiu al servei d’impressió de les comunicacions derivades de la gestió 
del padró municipal d’habitants de Barcelona, per als exercicis 2020-2022, i per un 
import de 29.651,42 euros (IVA inclòs). 

7. – (0068/20) Del gerent de recursos, de 19 de setembre de 2020, que adjudica a Orpinell 
i Martí Advocats Associats el contracte relatiu al servei de professionals de defensa 
jurídica de l’Ajuntament en els procediments judicials contra sancions imposades per 
infraccions de trànsit i en judicis verbals davant la jurisdicció civil en reclamació de 
danys, com a conseqüència d’accidents de trànsit, per als exercicis 2020-2022, i per un 
import de 77.997,81 euros (IVA inclòs). 
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8. – (s/n) Del gerent d’Àrea d’Agenda 2030, Coordinació Territorial i Esports, de 20 de 
setembre de 2020, que reajusta les anualitats de l’autorització i disposició de la 
despesa per un import de 14.201,59 euros (IVA inclòs) del contracte relatiu a 
l’assistència tècnica i suport jurídic per a protecció d’animals adjudicat a Business 
Strengths Engineering, SL., per als exercicis 2020-2021. 

9. – (0107/18) De la gerent municipal, de 22 de setembre de 2020, que accepta, amb 
efectes d’1 d’agost de 2020, el canvi de tercer a favor de PAY BY CALL, SL. en la posició 
jurídica que ostentava Quality Telecom, SL. en el contracte relatiu als serveis IVR de 
pagament a través del servei 010 de l’Ajuntament, com a conseqüència de la 
transmissió de branca d’activitat de Quality Telecom, SL. a favor de PAY BY CALL, SL., 
per als exercicis 2020-2021, i per un import de 46.769,50 euros (IVA inclòs). 

10. – (0053/20) De la gerent municipal, de 22 de setembre de 2020, que adjudica a Sayos & 
Carrera, SL. el contracte relatiu als serveis d’assistència tècnica i suport en la gestió 
dels contractes, serveis i facturació dels operadors de telecomunicacions de 
l’Ajuntament de Barcelona, els seus instituts municipals i altres organismes associats 
(2020-2024), per als exercicis 2020-2021, i per un import de 96.800,00 euros (IVA 
inclòs). 

11. – (0053/20) De la gerent municipal, de 22 de setembre de 2020, que allibera la 
quantitat de 17.180,00 euros (IVA inclòs), en concepte de baixa en la licitació del 
contracte relatiu als serveis d’assistència tècnica i suport en la gestió dels contractes, 
serveis i facturació dels operadors de telecomunicacions de l’Ajuntament de 
Barcelona, els seus instituts municipals i altres organismes associats (2020-2024) 
adjudicat a SAYOS & CARRERA, SL., per a l’exercici 2020. 

12. – (0099/20) De la gerent municipal, de 22 de setembre de 2020, que allibera la 
quantitat de 6.237,37 euros (IVA inclòs) en concepte de baixa en la licitació del 
contracte relatiu al servei auxiliar de la sala de consulta de l’Arxiu Municipal 
Contemporani adjudicat a Servicio Integral de Fincas Urbanas, per als exercicis 2020-
2022. 

13. – (20144146) De la gerent d’Àrea de Seguretat i Prevenció, de 22 de setembre de 2020, 
que aprova la liquidació del quilometratge per un import de 40.990,42 euros (IVA 
inclòs) a favor de l’Ajuntament de Barcelona relatiu a l’adquisició, mitjançant la 
modalitat d’arrendament amb opció de compra, de 45 vehicles de serveis policials 
dels lots 1 i 2 de l’acord marc per a la Guàrdia Urbana de Barcelona, durant el termini 
de 48 mesos i un màxim de 110.000 quilòmetres adjudicat al Consorci Català per al 
Desenvolupament Local a l’empresa denominada abans BBVA Autorenting, SA; 
actualment ALD Automotive, SAU. 

14. – (20204160) De la gerent d’Àrea de Seguretat i Prevenció, de 22 de setembre de 2020, 
que adjudica a Facthum Talent Management, SL. el contracte relatiu al 
subministrament i posterior correcció, automàtica o mecànica, dels tests de valoració 
de les condicions psicològiques per a l’ús de l’arma de foc dels membres de la Guàrdia 
Urbana de Barcelona, per als exercicis 2020-2021, i per un import de 38.860,24 euros. 
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15. – (20201011) Del gerent del districte de Sant Martí, de 22 de setembre de 2020, que 
anul•la part de l’autorització i disposició de la despesa per un import de 10.500,00 
euros del contracte relatiu al subministrament de cabines sanitàries adjudicat a Toi 
Toi Sanitarios Móviles, SA, per a l’exercici 2020. 

16. – (20191011) Del gerent del districte de Sant Martí, de 22 de setembre de 2020, que 
anul•la part de l’autorització i disposició de la despesa per un import d’11.000,00 
euros del contracte relatiu al subministrament de trofeus i medalles adjudicat a 
Campió Associats, SL., per a l’exercici 2020. 

17. – (20191018) Del gerent del districte de Sant Martí, de 22 de setembre de 2020, que 
anul·la part de l’autorització i disposició de la despesa per un import de 9.000,00 
euros del contracte relatiu als serveis preventius d’ambulàncies amb personal sanitari 
adjudicat a La Pau, SCCL, per a l’exercici 2020. 

18. – (2019/184) De la gerent municipal, de 22 de setembre de 2020, que ratifica 
l’aixecament de la suspensió del contracte relatiu al servei d’assistència tècnica per a 
la gestió i dinamització de l’Ateneu de Fabricació Digital de Gràcia adjudicat a 
l’Associació Esclat. 

19. – (388/2020) Del gerent de Persones i Desenvolupament Organitzatiu, de 23 de 
setembre de 2020, que nomena els aspirants, funcionaris en pràctiques, de la 
categoria sotsinspector/a de la Guàrdia Urbana de l’Ajuntament de Barcelona, 
mitjançant concurs oposició de 25 places, en torn de promoció interna. 

20. – (s/n) Del gerent de recursos, de 23 de setembre de 2020, que adjudica a Carat España, 
SA. el contracte relatiu a la Campanya de Nadal 2020-2021, que es difongui en tots o 
en alguns dels mitjans de comunicació següents: televisió, premsa, revistes, ràdio, 
exteriors i mitjans digitals, excepte aquelles campanyes o accions de comunicació que 
es difonguin exclusivament per mitjans digitals, per als exercicis 2020-2021, i per un 
import de 494.922,41 euros (IVA inclòs). 

21. – (27/2020-C) Del gerent de Persones i Desenvolupament Organitzatiu, de 23 de 
setembre de 2020, que convoca un concurs per a la provisió de dos llocs de treball de 
Gestor/a de Projectes de serveis. 

22. – (28/2020-C) Del gerent de Persones i Desenvolupament Organitzatiu, de 23 de 
setembre de 2020, que convoca un concurs per a la provisió d’un lloc de treball de 
Cap de Secció de Registre General de la Gerència de Recursos. 

23. – (2020-0058) De la gerent municipal, de 25 de setembre de 2020, que adjudica a la 
Fundació Francesc Ferrer i Guàrdia el contracte relatiu als serveis d’administració de la 
Plataforma Decidim Barcelona i de suport i acompanyament per a l’ús del Decidim 
com a eina de democràcia participativa, per als exercicis 2020-2021, i per un import 
de 44.534,22 euros (IVA inclòs). 
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24. – (0017/17) De la gerent municipal, de 25 de setembre de 2020, que rectifica l’error 
material detectat en el decret d’aixecament de la suspensió del contracte relatiu al 
servei de suport a la llibreria de la Sala Ciutat, atès que no es va incloure 
expressament la referència continguda en l’acta de suspensió subscrita entre 
l’empresa i l’Ajuntament, en el sentit d’atorgar un termini addicional idèntic al termini 
que ha estat suspès, que finalitzava l’11 de setembre adjudicat a Magmacultura, SL.,
per a l’exercici 2020, i per un import de 6.701,37 euros. 

25. – (17/2020-C) Del gerent de Persones i Desenvolupament Organitzatiu, de 25 de 
setembre de 2020, que aprova i publica la llista definitiva de persones aspirants 
admeses i excloses per participar en el concurs 17/2020-C per a la provisió d’un lloc 
d’Inspector/a de serveis adscrit a Tallers Municipals. 

26. – (19/2020-C) Del gerent de Persones i Desenvolupament Organitzatiu, de 25 de 
setembre de 2020, que aprova i publica la llista definitiva de persones aspirants 
admeses i excloses per participar en el concurs 19/2020-C per a la provisió d’un lloc de 
treball de Cap de Departament d’Interculturalitat i Pluralisme Religiós de la Gerència 
d’Àrea de Cultura, Educació, Ciència i Comunitat. 

27. – (20/2020-C) Del gerent de Persones i Desenvolupament Organitzatiu, de 25 de 
setembre de 2020, que aprova i publica la llista definitiva de persones aspirants 
admeses i excloses per participar en el concurs 20/2020-C per a la provisió d’un lloc de 
treball de Gestor/a de projectes de serveis a les persones de la Direcció de Serveis a 
les Persones i al Territori de la Gerència del Districte de l’Eixample. 

28. – (21/2020-C) Del gerent de Persones i Desenvolupament Organitzatiu, de 25 de 
setembre de 2020, que aprova i publica la llista definitiva de persones aspirants 
admeses i excloses per participar en el concurs 21/2020-C per a la provisió d’un lloc de 
treball de Gestor/a de Projectes de serveis a les persones adscrit a la Direcció de 
Serveis a les Persones i al Territori del Districte de Sant Andreu. 

29. – (22/2020-C) Del gerent de Persones i Desenvolupament Organitzatiu, de 25 de 
setembre de 2020, que aprova i publica la llista definitiva de persones aspirants 
admeses i excloses per participar en el concurs 22/2020-C per a la provisió d’un lloc de 
treball de Cap de Departament d’Atenció i Acollida per Violència Masclista de la 
Direcció de Serveis de Feminismes i LGTBI de la Gerència d’Àrea de Drets Socials, 
Justícia Global, Feminismes i LGTBI. 

30. – (23/2020-C) Del gerent de Persones i Desenvolupament Organitzatiu, de 25 de 
setembre de 2020, que aprova i publica la llista definitiva de persones aspirants 
admeses i excloses per participar en el concurs 23/2020-C per a la provisió d’un lloc de 
treball de Coordinador/a de projectes de serveis a les persones i al Territori de la 
Direcció de Serveis d’Immigració i Refugi de la Gerència d’Àrea de Drets Socials, 
Justícia Global, Feminismes i LGTBI. 

31. – (190400058) De la gerent del districte de les Corts, de 28 de setembre de 2020, que 
allibera part de l’autorització i disposició de la despesa per un import de 5.000,00 
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euros (IVA inclòs) del contracte relatiu al servei de fotografia per al departament de 
Comunicació del districte de Les Corts adjudicat al Sr. Oscar Giralt Jonama, per a 
l’exercici 2020. 

32. – (281/2020) Del gerent de Persones i Desenvolupament Organitzatiu, de 28 de 
setembre de 2020, que aprova la llista definitiva de persones admeses i excloses per a 
participar en la convocatòria per a la provisió per lliure designació del lloc de treball 
de Director/a de Serveis de Captació de Recursos i Auditoria Interna de la Gerència de 
Pressupostos i Hisenda. 

33. – (200400009) De la gerent del districte de Les Corts, de 29 de setembre de 2020, que 
allibera part de l’autorització i disposició de la despesa per un import de 27.500,00 
euros (IVA inclòs) del contracte relatiu als serveis auxiliars de suport al funcionament i 
activitats de la seu del districte de Les Corts, de Cristalleries Planell i altres 
equipaments municipals adjudicat a Integración Social de Minusválidos, SL., per a 
l’exercici 2020. 

34. – (190500015) De la gerent del districte de Les Corts, de 29 de setembre de 2020, que 
prorroga per al període comprès entre l’1-11-2020 fins al 31-10-2021, el contracte 
relatiu al subministrament, mitjançant l’arrendament sense opció de compra, de 27 
equips multifuncionals i impressores per a la seu del districte i la unitat territorial de la 
Guàrdia Urbana del districte de Les Corts adjudicat a Servicios Microinformática, SA., 
per als exercicis 2020-2021, i per un import de 42.108,00 euros (IVA inclòs). 

35. – (2182/2019) De la gerent del districte de Sant Andreu, de 29 de setembre de 2020, 
que allibera part de l’autorització i disposició de la despesa per un import de 
25.129,27 euros (IVA inclòs) del contracte relatiu al servei de desenvolupament del 
projecte d’acció comunitària Bon Pastor Transforma’t al barri de Bon Pastor del 
districte de Sant Andreu adjudicat a Espai Coneix SCCL, per a l’exercici 2020. 

36. – (2051/2020) De la gerent del districte de Sant Andreu, de 29 de setembre de 2020, 
que inicia expedient, aprova el plec de clàusules i autoritza la despesa del contracte 
relatiu al servei de disseny i execució de l’activitat de la Fàbrica dels Reis d’Orient 
2020, per als exercicis 2020-2021, i per un import de 118.350,09 euros. 

37. – (572/18) Del gerent de recursos, de 29 de setembre de 2020, que reajusta les 
anualitats per un import de 29.233,66 euros (IVA inclòs) del contracte relatiu als 
serveis de suport per a la gestió, manteniment, ingesta i publicació del repositori 
institucional BCNROC adjudicat a Nubilum, SL., per a l’exercici 2020. 

38. – (0930/19) Del gerent de recursos, de 29 de setembre de 2020, que prorroga per un 
període comprès des de l’1-10-2020 fins al 31-05-2021, el contracte relatiu al 
Monitoratge Turisme a les Escoles adjudicat al Col•legi Professional Audiovisual, per 
als exercicis 2020-2021, i per un import de 30.161,41 euros (IVA exempt). 

39. – (0986/19) Del gerent de recursos, de 30 de setembre de 2020, que allibera la 
disposició de la despesa del contracte relatiu al servei de trasllat de taxi de personal 
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municipal de l’Ajuntament adjudicat a Ecotaxi Barcelona, SL., per a l’exercici 2020, i 
per un import de 75.000,00 euros (IVA inclòs). 

40. – (20002834) Del gerent de recursos, d’1 d’octubre de 2020, que adjudica al Sr. Juan 
Isidro Ariza Clemente el contracte relatiu al servei de redacció de contingut de 4 
llibrets (Arxiu Municipal de Barcelona, Arxiu Històric de la Ciutat de Barcelona, Arxiu 
Municipal Contemporani de Barcelona i Arxiu Fotogràfic de Barcelona) i 10 fulletons o 
quadríptics (un per a cada Arxiu Municipal de Districte de Barcelona), per als exercicis 
2020-2021, i per un import de 8.470,00 euros. 

41. – (20002838) Del gerent de recursos, d’1 d’octubre de 2020, que adjudica al Sr. Oriol 
Ubach Borbonès el contracte relatiu a l’estudi previ per a l’elaboració del pla de 
digitalització de l’Arxiu Municipal del districte d’Horta-Guinardó, per als exercicis 
2020-2021, i per un import de 17.242,50 euros. 

42. – (388/2020) Del gerent de Persones i Desenvolupament Organitzatiu, de 1 d’octubre 
de 2020, que nomena el senyor Juan Antonio Hernandez Moreno, funcionari en 
pràctiques, de la categoria sotsinspector/a de la Guàrdia Urbana de l’Ajuntament de
Barcelona, de conformitat amb la proposta del Tribunal qualificador de la 
convocatòria de selecció, mitjançant concurs oposició de 25 places sotsinspector/a de 
la Guàrdia Urbana de l’Ajuntament de Barcelona, en torn de promoció interna, amb 
efectes del 22 de setembre de 2020. 

43. – (69/2019) De la gerent del districte de Sarrià-Sant Gervasi, de 4 d’octubre de 2020, 
que ratifica l’aixecament de la suspensió del contracte adjudicat a UAN-TU-TRI, SL. 
relatiu al servei d’impressió del districte de Sarrià-Sant Gervasi. 

44. – (52/2019) De la gerent del districte de Sarrià-Sant Gervasi, de 4 d’octubre de 2020, 
que ratifica l’aixecament de la suspensió del contracte adjudicat a Construcciones 
Fertres, SL. relatiu als serveis i obres de manteniment de l’espai públic als barris de 
muntanya del districte de Sarrià-Sant Gervasi. 

45. – (20190101) Del gerent d’Àrea d’Agenda 2030, Coordinació Territorial i Esports, de 4 
d’octubre de 2020, que prorroga per un període comprès des del 15-11-2020 fins al 
14-11-2021, el contracte relatiu al servei d’atenció als animals de no companyia 
perduts, ferits o abandonats de la ciutat de Barcelona adjudicat a Biodivers Barcelona, 
SL., per als exercicis 2020-2021, i per un import de 71.995,00 euros (IVA inclòs). 

46. – (20209208) De la gerent municipal, de 5 d’octubre de 2020, que anul•la l’autorització 
de la despesa per un import de 46.922,00 euros (IVA inclòs) del contracte relatiu a la 
realització de tallers i activitats per a la tinença responsable d’animals al districte de 
Sants-Montjuïc, per als exercicis 2020-2022. 

47. – (2020-0058) De la gerent municipal, de 5 d’octubre de 2020, que allibera la quantitat 
de 3.713,76 euros (IVA inclòs) en concepte de baixa en la licitació del contracte relatiu 
als serveis d’administració de la plataforma Decidim.barcelona, de suport i 
acompanyament per a l’ús del Decidim com a eina de democràcia participativa 
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adjudicat a la Fundació Francesc Ferrer i Guàrdia, per als exercicis 2020-2021. 

48. – (20209207) De la gerent del districte de Sants-Montjuïc, de 7 d’octubre de 2020, que 
inicia expedient, aprova el plec de clàusules i autoritza la despesa del contracte relatiu 
al servei de dinamització social i comunitari del barri de Sants-Badal, per als exercicis 
2021-2022, i per un import de 92.735,76 euros (IVA inclòs). 

49. – (20201051) De la gerent del districte de Sants-Montjuïc, de 7 d’octubre de 2020, que 
adjudica a Recerca i Desenvolupament Empr. el contracte relatiu als serveis postals i 
productes postals bàsics, per als exercicis 2020-2021, i per un import de 15.000,00 
euros (IVA inclòs). 

50. – (20209211) De la gerent del districte de Sants-Montjuïc, de 7 d’octubre de 2020, que 
inicia expedient, aprova el plec de clàusules i autoritza la despesa del contracte relatiu 
a la gestió i dinamització del Punt InfoJove (PIJ) del districte de Sants-Montjuïc, per a 
l’exercici 2021, i per un import 76.472,97 euros (IVA inclòs). 

51. – (2020-0028) De la gerent municipal, de 7 d’octubre de 2020, que adjudica a Sortkat 
Estudios, SL. el contracte relatiu al servei de producció de continguts multimèdia, 
audiovisuals i fotografies, lot 1 Acció Comunitària, que doni suport a la Comunicació 
de l’Àrea de Cultura, Educació, Ciència i Comunitat de l’Ajuntament de Barcelona, per 
als exercicis 2020-2021, i per un import de 19.157,93 euros (IVA inclòs). 

52. – (2020-0028) De la gerent municipal, de 7 d’octubre de 2020, que adjudica a Tandem 
Projects, SL. el contracte relatiu al servei de producció de continguts multimèdia, 
audiovisuals i fotografies, lot 2 Democràcia Activa, que doni suport a la Comunicació 
de l’Àrea de Cultura, Educació, Ciència i Comunitat de l’Ajuntament de Barcelona, per 
als exercicis 2020-2021, i per un import de 23.373,57 euros (IVA inclòs). 

53. – (2020-0028) De la gerent municipal, de 7 d’octubre de 2020, que adjudica a Tandem 
Projects, SL. el contracte relatiu al servei de producció de continguts multimèdia, 
audiovisuals i fotografies, lot 3 Innovació Democràtica, que doni suport a la 
Comunicació de l’Àrea de Cultura, Educació, Ciència i Comunitat de l’Ajuntament de 
Barcelona, per als exercicis 2020-2021, i per un import de 17.242,50 euros (IVA 
inclòs). 

54. – (2020-0028) De la gerent municipal, de 7 d’octubre de 2020, que adjudica a 
Clicksound, SL. el contracte relatiu al servei de producció de continguts multimèdia, 
audiovisuals i fotografies, lot 4 Interculturalitat i Pluralisme Religiós, que doni suport a 
la Comunicació de l’Àrea de Cultura, Educació, Ciència i Comunitat de l’Ajuntament de 
Barcelona, per als exercicis 2020-2021, i per un import de 43.088,10 euros (IVA 
inclòs). 

55. – (2020-0028) De la gerent municipal, de 7 d’octubre de 2020, que adjudica a Tandem 
Projects, SL. el contracte relatiu al servei de producció de continguts multimèdia, 
audiovisuals i fotografies, lot 5 Ciència i Comunicació, que doni suport a la 
Comunicació de l’Àrea de Cultura, Educació, Ciència i Comunitat de l’Ajuntament de 
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Barcelona, per als exercicis 2020-2021, i per un import de 78.549,57 euros (IVA 
inclòs). 

56. – (20003067) Del gerent de recursos, de 7 d’octubre de 2020, que adjudica a la Sra. Eva 
Güell Ferré el contracte relatiu a la definició del projecte de digitalització logística, per 
als exercicis 2020-2021, i per un import de 18.089,50 euros. 

57. – (0003/15) Del gerent de recursos, de 7 d’octubre de 2020, que cancel•la i/o retorna a 
UTE Manteniment Via Pública de Gràcia lot 6 la garantia definitiva d’import 47.150,38 
euros. 

58. – (423/2020) Decret de l’Alcaldia, de 8 d’octubre de 2020, que modifica l’adscripció del 
senyor Carles Spa Novellas, personal eventual, al lloc d’assessor/a 2 a la Direcció 
d’Alcaldia, amb efectes del dia 1 de setembre de 2020.

59. – (662/2018) Decret de l’Alcaldia, de 8 d’octubre de 2020, que nomena les persones 
que es detallen a l’annex, funcionaris/àries de carrera, en la categoria d’Agent de la 
Guàrdia Urbana, amb efectes 16 de setembre de 2020.

60. – (301/18) De la gerent d’Àrea de Seguretat i Prevenció, de 8 d’octubre de 2020, que 
prorroga per un període comprès des del 24-10-2020 fins al 23-10-2022, el contracte 
relatiu als serveis postals amb seguiment d’informació (cartes certificades, 
notificacions administratives i burofax) per a la Gerència de Seguretat i Prevenció 
adjudicat a Recerca i Desenvolupament Empresarial, per als exercicis 2020-2022, i per 
un import de 14.520,00 euros (IVA inclòs). 

61. – (301/18) De la gerent d’Àrea de Seguretat i Prevenció, de 8 d’octubre de 2020, que 
prorroga per un període comprès des del 24-10-2020 fins al 23-10-2022, el contracte 
relatiu als serveis postals bàsics (cartes ordinàries i urgents, publicacions periòdiques i 
publicitat directa) per a la Gerència de Seguretat i Prevenció adjudicat a Recerca i 
Desenvolupament Empresarial, per als exercicis 2020-2022, i per un import de 
8.712,00 euros (IVA inclòs). 

62. – (20002961) De la gerent municipal, de 8 d’octubre de 2020, que adjudica a 
Knowlledge Sharing Network, SL. el contracte relatiu a l’estudi sobre els nudges i 
propostes per a l’Ajuntament de Barcelona, per als exercicis 2020-2021, i per un 
import de 15.669,50 euros. 

63. – (20190080) De la gerent del districte de Gràcia, de 9 d’octubre de 2020, que prorroga 
per un període comprès des de l’1-11-2020 fins al 31-12-2020, el contracte relatiu al 
servei de control d’accessos a esdeveniments i activitats a la via pública adjudicat a 
Wakeful, SL, per a l’exercici 2020, i per un import de 20.016,22 euros (IVA inclòs). 

64. – (20209212) De la gerent del districte de Sants-Montjuïc, de 9 d’octubre de 2020, que 
adjudica al Sr. Arnau Boix Pla el contracte relatiu a la dinamització del procés 
participatiu relatiu a la definició dels entorns de l’Estació de Sants, lot 2, per als 
exercicis 2020-2021, i per un import de 20.503,29 euros (IVA inclòs). 
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65. – (20201052) De la gerent del districte de Sants-Montjuïc, de 9 d’octubre de 2020, que 
adjudica a Recerca i Desenvolupament Empresarial el contracte relatiu als serveis 
postals, productes i seguiment d’informació lot 1, per als exercicis 2020-2021, i per un 
import de 18.000,00 euros (IVA inclòs). 

66. – De la gerent municipal, de 13 d’octubre de 2020, que inicia expedient, aprova el plec 
de clàusules i autoritza la despesa del contracte relatiu al treball de camp de 
l’Enquesta Sociodemogràfica de Barcelona 2020, enquesta multicanal basada en 
observacions i enquestes presencials, telemàtiques i telefòniques per descriure les 
condicions de vida i característiques socials, econòmiques i demogràfiques de les 
barcelonines i els barcelonins i dels habitatges on resideixen, per als exercicis 2020-
2021, i per un import de 280.000,00 euros (IVA inclòs). 

67. – (20201000) De la gerent municipal, de 13 d’octubre de 2020, que aixeca la suspensió 
total del contracte relatiu a la prestació de serveis d’educadors/es cívics/ques a l’espai 
públic del districte de Sant Martí adjudicat a Incoop SCCL, per a l’exercici 2020, i per 
un import de 2.975,05 euros 

68. – (20202001) De la gerent municipal, de 13 d’octubre de 2020, que aixeca la suspensió 
del contracte relatiu al servei de consergeria de la seu del districte de Sant Martí 
adjudicat a Integración Social de Minusválidos, per a l’exercici 2020, i per un import de 
2.961,42 euros. 

69. – (25/2020-C) Del gerent de Persones i Desenvolupament Organitzatiu, de 13 d’octubre 
de 2020, que aprova i publica la llista provisional de persones aspirants admeses i 
excloses per participar en el concurs 25/2020-C per a la provisió d’un lloc de treball de 
Gestor/a de Projectes de serveis a les persones adscrit a la Direcció de Serveis a les 
Persones i al territori de la Gerència del Districte de Sants-Montjuïc. 

70. – (26/2020-C) Del gerent de Persones i Desenvolupament Organitzatiu, de 13 d’octubre 
de 2020, que aprova i publica la llista provisional de persones aspirants admeses i 
excloses per participar en el concurs 26/2020-C per a la provisió d’un lloc de treball de 
Coordinador/a de projectes de promoció de ciutat adscrit a la Direcció Operativa de 
Promoció de la Ciutat de la Gerència d’Àrea d’Economia, Recursos i Promoció 
Econòmica. 

71. – (29/2020-C) Del gerent de Persones i Desenvolupament Organitzatiu, de 14 d’octubre 
de 2020, que convoca un concurs per a la provisió d’un lloc de treball de Cap de 
Departament de Comunicació de la Gerència del Districte de l’Eixample. 

72. – (30/2020-C) Del gerent de Persones i Desenvolupament Organitzatiu, de 14 d’octubre 
de 2020, que aprova 5 llocs de Coordinador/a de Serveis a les Persones de la Direcció 
de Serveis a les Persones i al Territori. 

73. – (0563/16) Del primer tinent d’alcaldia, de 14 d’octubre de 2020, que amplia 
l’autorització i disposició de la despesa del contracte relatiu al lloguer de Francesc 
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Cambó, 17 6è B adjudicat a Bardera Coromina, SL., per a l’exercici 2020, i per un 
import de 289,00 euros (IVA inclòs). 

74. – (66/2019-C) Del gerent de Persones i Desenvolupament Organitzatiu, de 15 d’octubre 
de 2020, que declara deserta la provisió per concurs 66/2019-C convocat per cobrir un 
lloc de treball de Tècnic/a referent jurídic, adscrit a la Direcció de Serveis 
d’Assessorament Jurídic de la Gerència d’Àrea de Seguretat i Prevenció. 

75. – (703/18) Del gerent d’Àrea d’Agenda 2030, Coordinació Territorial i Esports, de 15 
d’octubre de 2020, que cancel•la i/o retorna a Barkeno Advisors, SL. la garantia 
definitiva d’import 3.550,00 euros constituïda per respondre del compliment de 
suport tècnic al programa I LAB, per a l’exercici 2020. 

76. – (569/18) Del gerent de recursos, de 15 d’octubre de 2020, que cancel•la i/o retorna a 
Logisdoc Serveis Integrals SLU la garantia definitiva d’import 1.618,42 euros 
constituïda per respondre del compliment de tractament documental Arxiu Municipal 
Contemporani, per a l’exercici 2020. 

77. – (0023/18) Del gerent de recursos, de 15 d’octubre de 2020, que cancel•la i/o retorna 
a Construcciones e Instalaciones RIN, SA. la garantia definitiva d’import 44.486,82 
euros constituïda per respondre del compliment de les obres de reforma de la planta 
tercera de Casa Gran de l’Ajuntament de Barcelona, per a l’exercici 2020. 

78. – (301/18) De la gerent del districte de Les Corts, de 16 d’octubre de 2020, que allibera 
la disposició de la despesa del contracte relatiu als serveis postals lot 1 del districte de 
Les Corts 2018-2020, per un import de 2.244,79 euros (IVA inclòs) adjudicat a Recerca 
i Desenvolupament Empresarial, per a l’exercici 2020. 

79. – (301/18) De la gerent del districte de Les Corts, de 16 d’octubre de 2020, que allibera 
la disposició de la despesa del contracte relatiu als serveis postals lot 2 del districte de 
Les Corts 2018-2020, per un import de 999,72 euros (IVA inclòs) adjudicat a Recerca i 
Desenvolupament Empresarial, per a l’exercici 2020. 

80. – (190400047) De la gerent del districte de Les Corts, de 19 d’octubre de 2020, que 
allibera part de l’autorització i disposició de la despesa del contracte relatiu al servei 
de suport tècnic audiovisual i subtitulació simultània per als actes del Consell del 
Districte, audiències públiques i altres actes del Districte, així com el manteniment 
preventiu i correctiu dels equips de so, material audiovisual, pantalles i altre material 
de l’Auditori Tomasa Cuevas, Cristalleries Planell i les sales de la seu del districte de 
Les Corts adjudicat a Integració Sistemes Audiovisuals, SL, per a l’exercici 2020, i per 
un import de 10.690,44 euros (IVA inclòs). 

81. – (761/17) De la gerent municipal, de 19 d’octubre de 2020, que allibera la disposició de 
la despesa del contracte relatiu al servei d’hostes/hostesses per a actes i visites 
organitzades a l’Ajuntament de Barcelona per un import de 30.000,00 euros (IVA 
inclòs) adjudicat a Expertus Servicios de Atención al Público SAU, per a l’exercici 2020. 
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82. – (049/2020E) De la gerent municipal, de 19 d’octubre de 2020, que inicia expedient, 
aprova el plec de clàusules i autoritza la despesa del contracte relatiu a la gestió i 
dinamització de la sala polivalent de Montbau, per als exercicis 2020-2022, i per un 
import de 215.994,68 euros (IVA inclòs). 

83. – (0919/18) De la gerent municipal, de 19 d’octubre de 2020, que reconeix la 
indemnització parcial per un import de 3.797,66 euros del contracte relatiu al 
transport i manipulació de productes als serveis editorials a favor del Sr. Anastasio 
Manzaneda Abarca, pel període comprès entre el 14-03-20 i el 25-05-20, dates de la 
suspensió del contracte i l’aixecament. 

84. – (20003268) Del gerent d’Àrea d’Agenda 2030, Coordinació Territorial i Esports, de 19 
d’octubre de 2020, que adjudica a Barna Porters, SL. el contracte relatiu al servei de 
vigilància i servei d’agent auxiliar a les Oficines d’Atenció Ciutadana, per als exercicis 
2020-2021, i per un import de 18.029,00 euros. 

85. – (20003286) Del gerent de recursos, de 19 d’octubre de 2020, que adjudica a la Sra. 
Marta Carbó Sanz el contracte relatiu al servei de disseny i impressió de 4 llibrets 
(Arxiu Municipal de Barcelona, Arxiu Històric de la Ciutat de Barcelona, Arxiu 
Municipal Contemporani de Barcelona i Arxiu Fotogràfic de Barcelona) i 10 fulletons o 
quadríptics (un per a cada Arxiu Municipal de Districte de Barcelona), per als exercicis 
2020-2021, i per un import de 10.386,66 euros. 

86. – (0007/16) Del gerent de recursos, de 19 d’octubre de 2020, que cancel•la i/o retorna 
a Entorno Digital, SA. la garantia definitiva d’import 3.000,00 euros constituïda per 
respondre del compliment de la gestió de la cartera de dominis de l’Ajuntament de 
Barcelona, per a l’exercici 2020. 

87. – (010/2020) Del gerent del districte d’Horta-Guinardó, de 19 d’octubre de 2020, que 
anul·la l’autorització de la despesa del contracte relatiu als serveis de suport a la 
gestió, dinamització i suport administratiu en la tramitació i el seguiment dels 
esdeveniments a la via pública del districte d’Horta-Guinardó, per als exercicis 2020-
2021, i per un import de 69.156,13 euros (IVA inclòs). 

88. – (301/18) Del gerent del districte de Nou Barris, de 20 d’octubre de 2020, que adjudica 
a Recerca i Desenvolupament Empresarial, SL. el contracte relatiu als serveis postals
del districte de Nou Barris per als serveis postals i productes amb seguiment 
d’informació, lot 1, per als exercicis 2020-2021, i per un import d’1.917,23 euros (IVA 
inclòs). 

89. – (301/18) Del gerent del districte de Nou Barris, de 20 d’octubre de 2020, que adjudica 
a Recerca i Desenvolupament Empresarial, SL. el contracte relatiu als serveis postals 
del districte de Nou Barris per a la prestació de serveis postals demandats per 
l’Ajuntament de Barcelona i el conjunt d’entitats que integren el seu sector públic 
depenent, lot 2, per als exercicis 2020-2021, i per un import d’1.489,17 euros (IVA 
inclòs). 
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90. – (301/18) Del gerent del districte de Nou Barris, de 20 d’octubre de 2020, que adjudica 
a General Courier Vallès, SL. el contracte relatiu als serveis postals del districte de Nou 
Barris per a la prestació de serveis postals demandats per l’Ajuntament de Barcelona i 
el conjunt d’entitats que integren el seu sector públic depenent, lot 3, per als exercicis 
2020-2021, i per un import de 15,40 euros (IVA inclòs). 

91. – (20010998) Del gerent del districte de Nou Barris, de 20 d’octubre de 2020, que inicia 
expedient, aprova el plec de clàusules i autoritza la despesa del contracte relatiu al 
servei de desenvolupament del Projecte Nou Barris Digital, per als exercicis 2020-
2021, i per un import de 76.718,92 euros (IVA inclòs). 

92. – (0099/20) Del gerent de recursos, de 20 d’octubre de 2020, que reajusta les anualitats 
de l’autorització i disposició de la despesa per un import de 19.670,20 euros (IVA 
inclòs) del contracte relatiu al servei auxiliar d’atenció als usuaris externs i als usuaris 
interns de la seu central de l’Arxiu Municipal Contemporani de Barcelona adjudicat a 
Servicio Integral de Fincas Urbanas, per als exercicis 2020-2022. 

93. – (20003194) Del gerent de recursos, de 20 d’octubre de 2020, que adjudica a Voravit 
Roonthiva Buapom el contracte relatiu a la conservació preventiva, restauracions 
curatives, actuacions de millora i difusió dels bens mobles del Palauet Albéniz, per als 
exercicis 2020-2021, i per un import de 16.776,65 euros. 

94. – (20003305) Del gerent de recursos, de 20 d’octubre de 2020, que adjudica a la 
Federació d’Associacions Catalanes de Pares i Persones Sordes el contracte relatiu als 
serveis lingüístics i d’accessibilitat per a persones amb discapacitat auditiva, de 
transcripció en pantalla amb substitució en català, per als exercicis 2020-2021, i per 
un import de 2.350,00 euros. 

95. – (572/18) Del gerent de recursos, de 21 d’octubre de 2020, que prorroga per un 
període comprès des del 28-11-2020 fins al 27-05-2022, el contracte relatiu al suport 
per a la gestió, manteniment, ingesta i publicació del repositori institucional BCNROC 
de la documentació de difusió pública del grup Ajuntament de Barcelona adjudicat a 
Nubilum, SL., per als exercicis 2020-2022, i per un import de 87.701,08 euros 

96. – (169/13) Del gerent de recursos, de 21 d’octubre de 2020, que cancel•la i/o retorna a 
BT Global Telecomunicaciones, SA. la garantia definitiva d’import 13.352,84 euros 
constituïda per respondre del compliment del servei de telecomunicacions, lot 3, 
numeració especial, per a l’exercici 2020. 

97. – (20204462) De la gerent d’Àrea de Seguretat i Prevenció, de 22 d’octubre de 2020, 
que inicia expedient, aprova el plec de clàusules i autoritza la despesa del contracte 
relatiu a l’execució de les obres d’adequació de les oficines del SEM-CGE, per als 
exercicis 2020-2021, i per un import de 173.150,93 euros (IVA inclòs). 

98. – (20204334) De la gerent municipal, de 22 d’octubre de 2020, que adjudica a Studio 
Moretto Group SRL Sucursal el contracte relatiu al servei d’interpretació i traducció de 
llengües per a la Unitat d’Investigació i la Unitat d’Investigació i Prevenció de 
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l’Accidentalitat de la Guàrdia Urbana de Barcelona, per als exercicis 2020-2022, i per 
un import de 41.515,42 euros (IVA inclòs). 

99. – (2063/2020) De la gerent del districte de Sant Andreu, de 22 d’octubre de 2020, que 
anul·la l’autorització i disposició de la despesa per un import de 42.058,63 euros del 
contracte relatiu al servei de suport tècnic, la dinamització artística i el suport a les 
entitats de la Cavalcada de Reis de Sant Andreu de Palomar i de la Sagrera, atès que 
no se celebrarà, per als exercicis 2020-2021. 

100. – (20193200) De la gerent del districte de Ciutat Vella, de 26 d’octubre de 2020, que 
reajusta les anualitats de l’autorització i disposició de la despesa per un import de 
20.829,68 euros (IVA inclòs) del contracte relatiu al servei de suport a la gestió, 
dinamització i assistència tècnica en la tramitació i el seguiment dels esdeveniments a 
la via pública al districte de Ciutat Vella, per als exercicis 2020-2021. 

101. – (20203000) Del gerent del districte de Sant Martí, de 26 d’octubre de 2020, que 
prorroga per un període comprès des de l’1-01-2021 fins al 31-12-2021, el contracte 
relatiu al servei de control de tancament de solars i edificis municipals adjudicat a On 
en Marcha Seguridad y Vigilancia, SL., per a l’exercici 2021, i per un import de 
40.656,00 euros (IVA inclòs). 

102. – (0517/19) Del gerent de Persones i Desenvolupament Organitzatiu, de 27 d’octubre 
de 2020, que amplia l’autorització i disposició de la despesa del contracte relatiu a la
modificació contractual del servei de suport tècnic per a entrevistes adjudicat a Grup 
Assessorament Psicològic, SCP, per a l’exercici 2020, i per un import de 17.169,90 
euros (IVA inclòs). 

103. – (0072/19) Del gerent de recursos, de 27 d’octubre de 2020, que amplia l’autorització i 
disposició de la despesa del contracte relatiu al servei d’assessorament lingüístic i 
suport en la redacció i revisió d’informes i escrits de la Sindicatura de Greuges de 
Barcelona adjudicat a la Sra. Montserrat Vallvé Viladoms, per a l’exercici 2020, i per un 
import de 2.772,94 euros (IVA inclòs). 

104. – (0826/18) Del gerent d’Àrea d’Agenda 2030, Coordinació Territorial i Esports, de 27 
d’octubre de 2020, que reajusta les anualitats de l’autorització i disposició de la 
despesa per un import de 9.357,34 euros (IVA inclòs) del contracte relatiu a 
l’elaboració de documents de resultats de satisfacció dels usuaris a les oficines 
d’atenció ciutadana i del servei d’atenció telefònica adjudicat a I-Labso SCCL, per als 
exercicis 2020-2021. 

105. – (20010139) Del gerent del districte de Nou Barris, de 27 d’octubre de 2020, que 
adjudica a Garmon BCN Creacions, SL. el contracte relatiu al servei de suport al centre 
obert UBUNTU, per als exercicis 2020-2021, i per un import de 17.992,70 euros. 

106. – Del gerent d’Àrea d’Agenda 2030, Coordinació Territorial i Esports, de 28 d’octubre de 
2020, que allibera la quantitat d’1.975,35 euros (IVA inclòs) en concepte de baixa de 
licitació del contracte relatiu al servei de gestió, dinamització de l’equipament i 
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l’explotació, manteniment i/o reparació de tota la maquinària de l’Ateneu de 
Fabricació Digital La Fàbrica del Sòl adjudicat a la Fundació Privada Centre CIM, per als 
exercicis 2020-2021. 

107. – Del gerent d’Àrea d’Agenda 2030, Coordinació Territorial i Esports, de 28 d’octubre de 
2020, que inicia expedient, aprova el plec de clàusules i autoritza la despesa del 
contracte relatiu als serveis d’actualització i dinamització de continguts per al web i 
xarxes socials del Comissionat d’Agenda 2030, per als exercicis 2020-2021, i per un 
import de 60.000,00 euros (IVA inclòs). 

108. – Del gerent d’Àrea d’Agenda 2030, Coordinació Territorial i Esports, de 28 d’octubre de 
2020, que inicia expedient, aprova el plec de clàusules i autoritza la despesa del 
contracte relatiu al subministrament de dos dispensadors d’aigua per a les oficines de 
la Direcció de Serveis d’Informació i Atenció Ciutadana, per als exercicis 2020-2021, i 
per un import de 506,51 euros (IVA inclòs). 

109. – (95/2020) De la gerent del districte de Sarrià-Sant Gervasi, de 29 d’octubre de 2020, 
que inicia expedient, aprova el plec de clàusules i autoritza la despesa del contracte 
relatiu als serveis de fotografia i vídeo del districte de Sarrià-Sant Gervasi, per als 
exercicis 2020-2021, i per un import de 22.990,00 euros (IVA inclòs). 

110. – (0045/19) Del gerent de recursos, de 29 d’octubre de 2020, que reajusta les anualitats 
de l’autorització i disposició de la despesa per un import de 3.416,44 euros (IVA inclòs) 
del contracte relatiu a la prestació del servei de digitalització certificada de documents 
de pagament i de justificació de despesa (bestreta) adjudicat a Dinser Servicios 
Informáticos, SL., per als exercicis 2020-2021. 

111. – (0004/15) Del gerent de recursos, de 29 d’octubre de 2020, que cancel•la i/o retorna 
a Constraula Enginyeria i Obres, SAU la garantia definitiva d’import 121.687,19 euros 
constituïda per respondre del compliment de manteniment lot 4, per a l’exercici 2020. 

112. – (0004/15) Del gerent de recursos, de 29 d’octubre de 2020, que cancel•la i/o retorna 
a UTE Constraula-Aldago Manteniment la garantia definitiva d’import 107.359,66 
euros constituïda per respondre del compliment de manteniment d’edificis lot 5, per a 
l’exercici 2020. 

Acords de la Comissió de Govern de 22 d’octubre de 2020

113. – (272/2020) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada pel Sr. Diego José Calero Torta 
(mat. 24246) entre la seva activitat municipal com a funcionari de carrera amb la 
categoria professional d’Intendent de la Guàrdia Urbana, amb destinació a la Unitat 
Territorial 10 de Sant Martí de la Gerència d’Àrea de Seguretat i Prevenció, on ocupa 
el lloc de treball d’Intendent - Guàrdia Urbana (27FA1CICD01), i l’activitat docent com 
a professor formador de l’Escola de Prevenció i Seguretat Integral (EPSI), que forma 
part de la Fundació Universitat Autònoma de Barcelona (FUAB) pel curs acadèmic 
2020-2021, des del 28/09/2020 fins el 15/02/2021. La dedicació a la docència 
universitària serà a temps parcial i haurà de desenvolupar-se en horari no coincident 
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amb el municipal. La present autorització resta condicionada a l’estricte compliment 
dels deures públics, a les prohibicions i altres previsions que es contenen en la Llei 
53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal de les Administracions 
Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del Personal al 
Servei de l’Administració de la Generalitat i d’altra normativa aplicable. Aquesta 
autorització perdrà vigència per canvi de lloc de treball municipal o per variació de les 
circumstàncies relatives al mateix. DONAR-NE COMPTE a la Comissió de Presidència, 
Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

114. – (379/2020) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada pel Sr. Eloi Gispert Vinyals (mat. 
77533) entre la seva activitat municipal com a funcionari de carrera amb la categoria 
professional de Bomber Accés SPEIS, amb destinació al Parc de Bombers de l’Eixample 
de la Gerència d’Àrea de Seguretat i Prevenció, on ocupa el lloc de treball de Bomber 
Accés (16FC2BIBA03), i l’exercici de tres activitats privades per compte propi, com a 
formador docent de l’acadèmia ADAMS, com a formador docent de l’acadèmia Fest-te 
Fort, SL, i com a arquitecte tècnic fora del terme municipal de Barcelona. El Sr. Gispert 
no podrà assessorar, informar o desenvolupar les activitats pròpies de la professió 
d’arquitecte tècnic, en aquells assumptes procediments en els que l’Ajuntament o els 
seus Organismes hi tinguin relació. Ni podrà participar en reunions o tribunals 
vinculats a processos de selecció d’oferta pública pel fet de ser formador docent a 
aspirants de processos selectius de l’Ajuntament de Barcelona. La dedicació 
professional privada entre les tres activitats, no podrà superar la meitat de la jornada 
laboral setmanal vigent a l’Administració Pública i haurà de desenvolupar-se en horari 
no coincident amb el municipal. La present autorització resta condicionada a l’estricte 
compliment dels deures públics, a les prohibicions i altres previsions que es contenen 
en la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal al servei de les 
Administracions Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del 
Personal al Servei de l’Administració de la Generalitat i d’altra normativa aplicable. 
Aquesta autorització perdrà vigència per canvi de lloc de treball municipal o per 
variació de les circumstàncies relatives al mateix. DONAR-NE COMPTE a la Comissió de 
Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

115. – (437/2020) APROVAR la modificació de l’organigrama de la Gerència d’Àrea de 
Cultura, Educació, Ciència i Comunitat, tal i com es detalla a l’annex que consta a 
l’expedient. PUBLICAR aquest acord en la Gaseta Municipal als efectes pertinents. 
DONAR-NE COMPTE a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i 
Seguretat i Prevenció. 

116. – (2020-0015) (2020-0015) EXCLOURE com a proveïdores del lot 1: Producció de 
coneixement: estudis i diagnòstics, de l’acord marc, amb número de contracte 
20000945L01 i número d’expedient 2020-0015, que té per objecte la contractació dels 
serveis de suport a processos comunitaris a Jorge Gabriel Quiñonero Oltra amb NIF 
21666862B; a la Fundació Pere Tarrés amb NIF R5800395E; i a La Fàbric@, SCCL amb 
NIF F66077611 donat que no superen la puntuació mínima exigida del 60% dels punts 
en el sumatori dels criteris de judici de valor. DESIGNAR com a proveïdores de 
l’esmentat lot 1 de l’Acord Marc a la Fundació Francesc Ferrer i Guardia amb NIF 
G58506981; ETCS - Estratègies de Transformació Comunitària Sostenible, SCCL amb 
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NIF F63684617; Associació La Perifèrica amb NIF G65180838; Iniciatives i Dinàmiques 
Comunitàries, SL amb NIF B63912026; i Tandem Social, SCCL amb NIF F65570400, en 
ser considerades les ofertes més avantatjoses, en haver obtingut la millor puntuació, 
un cop aplicats els criteris d’adjudicació previstos al plec de clàusules administratives. 
FORMALITZAR l’acord Marc en el termini màxim de 5 dies naturals a comptar del
següent al de la recepció per part de l’empresa adjudicatària del requeriment per a la 
formalització, sempre i quan hagin transcorregut 15 dies hàbils des de la tramesa de la 
notificació de l’adjudicació i no s’hagi interposat recurs especial de contractació que 
impliqui la suspensió de la formalització o s’hagués acordat l’aixecament de la 
suspensió. DESIGNAR com a responsable del contracte al Director d’Acció 
Comunitària, Sr. Oscar Rebollo Izquierdo. DONAR COMPTE d’aquest acord a la 
Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

117. – (2020-0015) EXCLOURE com a proveïdores del lot 2: Suport, dinamització i 
acompanyament a projectes comunitaris del Acord Marc, amb número de contracte 
20000945L02 i número d’expedient 2020-0015, que té per objecte la contractació dels 
serveis de suport a processos comunitaris a Espai Coneix, SCCL amb NIF F67013565; i a 
l’empresa Solo Consultores, S.L. amb NIF B64787559 donat que no superen la 
puntuació mínima exigida del 60% dels punts en el sumatori dels criteris de judici de 
valor. DESIGNAR com a proveïdores de l’esmentat lot 2 de l’Acord Marc, amb número 
de contracte 20000945L01 a la Fundació Francesc Ferrer i Guardia amb NIF 
G58506981; ETCS - Estratègies de Transformació Comunitària Sostenible, SCCL amb 
NIF F63684617; Associació La Perifèrica amb NIF G65180838; Iniciatives i Dinàmiques 
Comunitàries, SL amb NIF B63912026; Tandem Social, SCCL amb NIF F65570400; Nus 
Processos Socials i creatius, SCCL amb NIF F67026658; i Barabara Educació, SCCL amb 
NIF F66267287, en ser considerades les ofertes més avantatjoses, en haver obtingut la 
millor puntuació, un cop aplicats els criteris d’adjudicació previstos al plec de clàusules 
administratives. FORMALITZAR el Acord Marc en el termini màxim de 5 dies naturals a 
comptar del següent al de la recepció per part de l’empresa adjudicatària del 
requeriment per a la formalització, sempre i quan hagin transcorregut 15 dies hàbils 
des de la tramesa de la notificació de l’adjudicació i no s’hagi interposat recurs 
especial de contractació que impliqui la suspensió de la formalització o s’hagués 
acordat l’aixecament de la suspensió. DESIGNAR com a responsable del contracte al 
Director d’Acció Comunitària, Sr. Oscar Rebollo Izquierdo. (0390/20). DONAR COMPTE 
d’aquest acord a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, 
Seguretat i Prevenció.

118. – (20182002) APROVAR la modificació del contracte 17006849 que té per objecte la 
Gestió del servei per al foment de les relacions de proximitat i el veïnatge del Districte 
de Ciutat Vella, a l’empara de l’article 107 del TRLCSP i d’acord amb els informes i 
documentació que consta a l’expedient, per incorporar les prestacions ja executades 
durant el període de suspensió del contracte i així poder prestar de forma completa el 
servei des de l’1 de gener de 2021 fins el 9 d’abril de 2021. AMPLIAR l’autorització i 
disposició de la despesa de l’esmentat contracte per un import de 58.431,76 euros 
(IVA inclòs) amb càrrec a la partida i pressupost amb el desglossament següent: un 
import (IVA inclòs) de 58.431,76 euros a l’exercici pressupostari de l’any 2021 i a 
l’aplicació pressupostària D/22719/15113 0601, dels quals 48.290,71 euros 
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corresponen al preu net i 10.141,05 euros corresponen a l’IVA, condicionat a
l’existència de crèdit adequat i suficient en el pressupost de l’exercici posterior a 
l’actual. FIXAR en 2.414,54 euros l’import del reajustament de la garantia definitiva. 
REQUERIR l’adjudicatari per tal que comparegui a les dependències de la seu del 
Districte de Ciutat Vella per a la seva formalització en el termini de 15 dies hàbils, a 
comptar des de la recepció de la notificació. DONAR COMPTE de la resolució a la 
Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció. 

Acords de la Comissió de Govern de 29 d’octubre de 2020

119. – (424/2020) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada pel Sr. Sergio Zapater Rivera 
(mat. 24518) entre la seva activitat municipal com a funcionari de carrera amb la 
categoria professional de Sergent SPEIS (codi lloc: 20FC1CICD02), i adscrit al Parc de 
Bombers de Llevant de la Gerència d’Àrea de Seguretat i Prevenció, i l’activitat pública 
com a professor a l’Escola de Bombers i Protecció Civil de Catalunya de l’Institut de 
Seguretat Pública de Catalunya (ISPC) de la Generalitat de Catalunya amb una 
dedicació de 150 hores en l’any 2020. Aquesta autorització s’empara en l’article 3 i 
següents de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’Incompatibilitats del Personal al 
Servei de les Administracions Públiques, article 4.8 de la Llei 21/1987, de 26 de 
novembre, d’incompatibilitats del personal al Servei de l’Administració de la 
Generalitat i en l’acord de la Comissió de Govern de l’Ajuntament de Barcelona, de 14 
d’abril de 2016, que declara d’interès públic la realització habitual de funcions docents 
en l’àmbit de l’Institut de Seguretat Pública de Catalunya, en el marc de l’activitat de 
formació que imparteix l’Escola de Policia de Catalunya i l’Escola de Bombers i 
Protecció Civil de Catalunya, per part del personal que presta serveis a l’Ajuntament 
de Barcelona (Gaseta núm. 13 del 30/04/2016). L’activitat docent desenvolupada 
segons la declaració d’interès públic de l’esmentat acord no podrà afectar la dedicació 
a l’activitat municipal. La present autorització perdrà vigència per canvi de lloc de 
treball municipal o per variació de les circumstàncies relatives al mateix. DONAR-NE 
COMPTE a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i 
Prevenció. 

120. – (425/2020) AUTORITZAR la compatibilitat sol•licitada pel Sr. Iván Casanovas Ferrandez 
(mat. 25500) entre la seva activitat municipal com a funcionari de carrera amb la 
categoria professional de Sergent SPEIS (codi lloc: 20FC1CICD02), i adscrit al Parc de 
Bombers de Sant Andreu de la Gerència d’Àrea de Seguretat i Prevenció, i l’activitat 
pública com a professor a l’Escola de Bombers i Protecció Civil de Catalunya de 
l’Institut de Seguretat Pública de Catalunya (ISPC) de la Generalitat de Catalunya amb 
una dedicació de 150 hores en l’any 2020. Aquesta autorització s’empara en l’article 3 
i següents de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’Incompatibilitats del Personal al 
Servei de les Administracions Públiques, article 4.8 de la Llei 21/1987, de 26 de 
novembre, d’incompatibilitats del personal al Servei de l’Administració de la 
Generalitat i en l’acord de la Comissió de Govern de l’Ajuntament de Barcelona, de 14 
d’abril de 2016, que declara d’interès públic la realització habitual de funcions docents 
en l’àmbit de l’Institut de Seguretat Pública de Catalunya, en el marc de l’activitat de 
formació que imparteix l’Escola de Policia de Catalunya i l’Escola de Bombers i 
Protecció Civil de Catalunya, per part del personal que presta serveis a l’Ajuntament 
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de Barcelona (Gaseta núm. 13 del 30/04/2016). L’activitat docent desenvolupada 
segons la declaració d’interès públic de l’esmentat acord no podrà afectar la dedicació 
a l’activitat municipal. La present autorització perdrà vigència per canvi de lloc de 
treball municipal o per variació de les circumstàncies relatives al mateix. DONAR-NE 
COMPTE a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i 
Prevenció 

121. – (433/2020) AUTORITZAR la compatibilitat sol•licitada pel Sr. Marc Andres Robres 
(mat. 25315) entre la seva activitat municipal com a funcionari de carrera amb la 
categoria professional de Caporal SPEIS (codi lloc: 18FC1CICD04), i adscrit al Parc de 
Bombers de l’Eixample de la Gerència d’Àrea de Seguretat i Prevenció, i l’activitat 
pública com a professor a l’Escola de Bombers i Protecció Civil de Catalunya de 
l’Institut de Seguretat Pública de Catalunya (ISPC) de la Generalitat de Catalunya amb 
una dedicació de 150 hores en l’any 2020. Aquesta autorització s’empara en l’article 3 
i següents de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’Incompatibilitats del Personal al 
Servei de les Administracions Públiques, article 4.8 de la Llei 21/1987, de 26 de 
novembre, d’incompatibilitats del personal al Servei de l’Administració de la 
Generalitat i en l’acord de la Comissió de Govern de l’Ajuntament de Barcelona, de 14 
d’abril de 2016, que declara d’interès públic la realització habitual de funcions docents 
en l’àmbit de l’Institut de Seguretat Pública de Catalunya, en el marc de l’activitat de 
formació que imparteix l’Escola de Policia de Catalunya i l’Escola de Bombers i 
Protecció Civil de Catalunya, per part del personal que presta serveis a l’Ajuntament 
de Barcelona (Gaseta núm. 13 del 30/04/2016). L’activitat docent desenvolupada 
segons la declaració d’interès públic de l’esmentat acord no podrà afectar la dedicació 
a l’activitat municipal. La present autorització perdrà vigència per canvi de lloc de 
treball municipal o per variació de les circumstàncies relatives al mateix. DONAR-NE 
COMPTE a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i 
Prevenció. 

122. – (443/2020) DECLARAR que la reposició de places vacants no posa en risc el 
compliment de l’objectiu de l’estabilitat pressupostària, en el termes d’allò previst a 
l’article 19 de la Llei de Pressupostos Generals de l’Estat per l’any 2018; APROVAR 
l’Oferta Pública d’ocupació de 597 places per a l’exercici 2020 en règim funcionarial en 
els següents termes: 17 places de Gestió d’Administració General (grup A, subgrup A2)
de l’escala d’administració general, sots escala gestió; 134 places d’Auxiliar 
Administratiu/va (grup C, subgrup C2) de l’escala d’administració general, sots escala 
d’administració general; 3 places d’Educador/a Escola Bressol (grup A, subgrup A2) de 
l’escala d’administració especial, sots escala tècnica; 4 places de Professor/a de 
Música (grup A, subgrup A2) de l’escala d’administració especial, sots escala tècnica; 
10 places de TM Arquitectura (grup A, subgrup A2) de l’escala d’administració 
especial, sots escala tècnica; 10 places de TM Enginyeria (grup A, subgrup A2) de 
l’escala d’administració especial, sots escala tècnica; 10 places de TM d’Educació 
Social (grup A, subgrup A2) de l’escala d’administració especial, sots escala tècnica; 51 
places de TM Treball Social (grup A, subgrup A2) de l’escala d’administració especial, 
sots escala tècnica; 1 plaça de TM Tecnologies de la Informació i Comunicació (grup A, 
subgrup A2) de l’escala d’administració especial, sots escala tècnica; 15 places de TS 
Arquitectura (grup A, subgrup A1) de l’escala d’administració especial sots escala 
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tècnica; 1 plaça de TS Art i Història (grup A, subgrup A1) de l’escala d’administració 
especial sots escala tècnica; 12 places de TS Dret (grup A, subgrup A1) de l’escala 
d’administració especial, sots escala tècnica; 1 plaça de TS Economia (grup A, subgrup 
A1) de l’escala d’administració especial, sots escala tècnica; 9 places de TS Enginyeria
(grup A, subgrup A1) de l’escala d’administració especial, sots escala tècnica; 19 places 
de TS Gestió (grup A, subgrup A1) de l’escala d’administració especial, sots escala 
tècnica; 10 places de TS Informació (grup A, subgrup A1) de l’escala d’administració 
especial, sots escala tècnica; 4 places de TS Organització (grup A, subgrup A1) de 
l’escala d’administració especial, sots escala tècnica; 28 places de TS Psicologia (grup 
A, subgrup A1) de l’escala d’administració especial, sots escala tècnica; 6 places de TS 
Pedagogia (grup A, subgrup A1) de l’escala d’administració especial, sots escala 
tècnica; 2 places de TS Tecnologies de la Informació i Comunicació (grup A, subgrup 
A1) de l’escala d’administració especial, sots escala tècnica; 250 places d’agent de la 
Guàrdia Urbana (grup C, subgrup C2) de la l’escala d’administració especial, sots 
escala serveis especials, classe policia local; APROVAR l’Oferta Pública d’ocupació de 2 
places per a l’exercici 2020 en règim laboral en els següents termes: 1 plaça de 
Tècnic/a Mig Logopèdia, del grup 2 de tasques de caràcter tècnic, subgrup A2; 1 plaça 
d’Ajudant de Serveis Auxiliars, del grup 1 de tasques de suport a l’Administració 
Municipal, agrupacions professionals; ESMENAR l’errada material en l’aprovació de 
l’oferta pública 2019 en el sentit de: On diu “6 places d’Ajudant de Serveis Especials, 
del grup 1 de tasques de suport a l’Administració Municipal, agrupacions 
professionals”, ha de dir: “6 places d’Ajudant de Serveis Auxiliars, del grup 1 de 
tasques de suport a l’Administració Municipal, agrupacions professionals”; PUBLICAR 
l’acord en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i COMUNICAR-HO a la Direcció 
General d’Administració Local de la Generalitat de Catalunya i al Ministeri d’Hisenda i 
Administracions públiques; i DONAR COMPTE del present acord a la Comissió de 
Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

123. – (444/2020) CONVOCAR 27 places d’Ajudant de Serveis Auxiliars de l´Ajuntament de 
Barcelona, mitjançant oposició lliure. APROVAR les bases que han de regir aquesta 
convocatòria. PUBLICAR el present acord al Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona, al Butlletí Oficial de l’Estat, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i al 
web de de l’Ajuntament de Barcelona. DONAR COMPTE d’aquest acord a la Comissió 
de Presidència, Drets de ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

124. – (20002320) INICIAR l’expedient per a la contractació dels serveis d’elaboració, 
subministrament de material i correcció de les proves psicotècniques i de 
coneixements de l’Ajuntament de Barcelona, amb núm. de contracte 20002320, 
mitjançant tramitació ordinària, amb la utilització del procediment obert, amb un 
pressupost base de licitació de 387.979,24 euros (IVA inclòs), determinat en funció de 
preus unitaris i un valor estimat de 1.346.704,80 euros; APROVAR les actuacions 
preparatòries efectuades, el plec de clàusules administratives particulars i el plec de 
prescripcions tècniques reguladors del contracte; CONVOCAR la licitació per a la seva 
adjudicació; AUTORITZAR l’esmentada quantitat, amb pressupost net 320.644,00 
euros i import de l’IVA de 67.335,24 euros; i amb càrrec a la partida i pressupost amb 
el desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 387.979,24 euros a l’exercici 
pressupostari de l’any 2021 i a l’aplicació pressupostària D/22607/92216 0707; 
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condicionada a l’existència de crèdit adequat i suficient en el/s pressupost/os 
corresponent/s atès que l’execució d’aquest contracte s’iniciarà l’exercici següent a la 
seva autorització. DONAR COMPTE d’aquest acord a la Comissió de Presidència, Drets 
de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

125. – (17004824-004 (0002/18)) MODIFICAR, a l’empara dels articles 106 i 108 del TRLCSP, 
el contracte 17004824-004 que té per objecte manteniment sist.seguretat, incendis 
lot 1, adjudicat a l’empresa Sabico Seguridad SA, amb NIF A20202487, per un import 
màxim de 61.226,75 euros (IVA inclòs), d’acord amb els informes i documentació que 
consta en l’expedient. AMPLIAR l’autorització i disposició de la despesa de l’esmentat 
contracte per un import de 61.226,75 euros, IVA inclòs, amb càrrec a l’exercici 2020 i 
amb càrrec a les partides i als pressupostos amb el desglossament següent: un import 
(IVA inclòs) de 9.025,26 euros a l’aplicació pressupostària D/21300/93312 0400; un 
import (IVA inclòs) de 32.201,49 euros a l’aplicació pressupostària D/21300/93312 
0200; un import (IVA inclòs) de 20.000,00 euros a l’aplicació pressupostària 
D/21300/93312 0705. FIXAR en 2.525,03 euros l’import del reajustament de la 
garantia definitiva. REQUERIR a l’adjudicatari per tal que comparegui a les 
dependències de l’administració de la Gerència de Recursos per a la seva formalització 
en el termini de 15 dies hàbils, a comptar des de la recepció de la notificació. DONAR 
COMPTE d’aquest acord a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania,
Participació, Seguretat i Prevenció.

126. – (17004830-003 (0002/18)) MODIFICAR, a l’empara dels articles 106 i 108 del TRLCSP, 
el contracte 17004830-003 que té per objecte manteniment sist.seguretat, incendis 
lot 2, adjudicat a l’empresa Inv Proteccion SL, amb NIF B85582013, per un import 
màxim de 33.971,50 euros (IVA inclòs), d’acord amb els informes i documentació que 
consta en l’expedient. AMPLIAR l’autorització i disposició de la despesa de l’esmentat 
contracte per un import de 33.971,50 euros, IVA inclòs, amb càrrec a l’exercici 2020 i 
amb càrrec a les partides i als pressupostos amb el desglossament següent: un import 
(IVA inclòs) de 13.127,25 euros a l’aplicació pressupostària D/21300/93312 0607; un 
import (IVA inclòs) de 8.021,95 euros a l’aplicació pressupostària D/21300/93312 
0603; un import (IVA inclòs) de 12.822,30 euros a l’aplicació pressupostària 
D/21300/93312 0601. FIXAR en 1.403,78 euros l’import del reajustament de la 
garantia definitiva. REQUERIR a l’adjudicatari per tal que comparegui a les 
dependències de l’administració de la Gerència de Recursos per a la seva formalització 
en el termini de 15 dies hàbils, a comptar des de la recepció de la notificació. DONAR 
COMPTE d’aquest acord a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, 
Participació, Seguretat i Prevenció. 

127. – (16005829-004) MODIFICAR per ampliació del seu import a l’empara de l’article 106 
del TRLCSP, el contracte 16005829-004 que té per objecte el servei de producció de 
peces multimèdia, audiovisuals i fotografies, per donar suport a la Direcció de 
Comunicació de l’Ajuntament de Barcelona, adjudicat a l’empresa Goroka Contents 
SL, amb NIF B63764476, per un import de 253.570,02 euros (IVA inclòs), d’acord amb 
els informes i documentació que consta en l’expedient. AMPLIAR l’autorització i 
disposició de la despesa de l’esmentat contracte per un import de 35.997,50 euros, 
IVA inclòs, amb càrrec a l’exercici 2021 i amb càrrec a la partida i pressupost amb el 
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desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 35.997,50 euros a l’aplicació 
pressupostària D/22719/92523 0705, condicionat a l’existència de crèdit adequat i 
suficient del pressupost 2021. AMPLIAR l’autorització i disposició de la despesa de 
l’esmentat contracte per un import de 217.572,52 euros, IVA inclòs, amb càrrec a 
l’exercici 2020 i amb càrrec a la partida i pressupost amb el desglossament següent: 
un import (IVA inclòs) de 217.572,52 euros a l’aplicació pressupostària 
D/22719/92523 0705. FIXAR en 10.478,10 euros l’import del reajustament de la 
garantia definitiva. REQUERIR a l’adjudicatari per tal que comparegui a les 
dependències de l’administració de la Gerència de Recursos per a la seva formalització 
en el termini de 15 dies hàbils, a comptar des de la recepció de la notificació. DONAR 
COMPTE d’aquest acord a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, 
Participació i Seguretat i Prevenció.

128. – (17002430-003 (0634/17)) PRORROGAR per un període comprès des del 01.11.2020 
fins el 31.10.2021, el contracte 17002430-003 que té per objecte Subministrament 
carburants centralitzats, adjudicat a l’empresa Solred, S.A., amb NIF A79707345, per 
un import total de 741.760,00 euros (IVA inclòs), d’acord amb els informes i 
documentació que consta en l’expedient. AUTORITZAR i DISPOSAR la despesa de 
l’esmentat contracte per un import de 123.260,00 euros, IVA inclòs, amb càrrec a 
l’exercici 2020 i amb càrrec a les partides i als pressupostos amb el desglossament 
següent: un import net de 17.355,37 euros i import IVA de 3.644,63 amb tipus 
impositiu 21% a l’aplicació pressupostària D/22103/13612 0400; un import net de 
82.644,63 euros i import IVA de 17.355,37 amb tipus impositiu 21% a l’aplicació 
pressupostària D/22103/13211 0400; un import net de 214,88 euros i import IVA de 
45,12 amb tipus impositiu 21% a l’aplicació pressupostària D/22103/92011 0605; un 
import net de 1.652,89 euros i import IVA de 347,11 amb tipus impositiu 21% a 
l’aplicació pressupostària D/22103/92011 0705. AUTORITZAR i DISPOSAR la despesa 
de l’esmentat contracte per un import de 618.500,00 euros, IVA inclòs, amb càrrec a 
l’exercici 2021 i amb càrrec a les partides i als pressupostos amb el desglossament 
següent: un import net de 86.776,86 euros i import IVA de 18.223,14 amb tipus 
impositiu 21% a l’aplicació pressupostària D/22103/13612 0400; un import net de 
413.223,14 euros i import IVA de 86.776,86 amb tipus impositiu 21% a l’aplicació 
pressupostària D/22103/13211 0400; un import net de 1.157,02 euros i import IVA de 
242,98 amb tipus impositiu 21% a l’aplicació pressupostària D/22103/92011 0605; un 
import net de 10.000,00 euros i import IVA de 2.100,00 amb tipus impositiu 21% a 
l’aplicació pressupostària D/22103/92011 0705, condicionat a l’existència de crèdit 
adequat i suficient del pressupost 2021. DONAR COMPTE d’aquest acord a la Comissió 
de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

Acords de la Comissió de Govern de 5 de novembre de 2020

129. – (S-2020-1) AUTORITZAR el Consorci Museu d’Art contemporani de Barcelona, adscrit a 
l’Ajuntament de Barcelona, la contractació laboral temporal d’interinitat per vacant 
d’una persona per al lloc de treball de Responsable de Mitjans Digitals, del grup A, 
corresponent al grup professional previst al Conveni Col•lectiu d’aquest Consorci, 
d’acord amb el que disposa l’apartat 22.2 de la Instrucció de la Comissió de Govern 
aprovada en sessió de 22 de desembre de 2016. DONAR-NE COMPTE a la Comissió de 
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Presidència, Drets de la Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

130. – (20002770) INICIAR l’expedient per a la contractació del servei de logística integral de 
magatzem, mudances tècniques i muntatge d’actes de l’Ajuntament de Barcelona, 
amb núm. de contracte 20002770, mitjançant tramitació ordinària, amb la utilització 
del procediment obert, amb un pressupost base de licitació d’1.444.255,77 euros (IVA 
inclòs), determinat en funció de preus unitaris i un valor estimat d’1.830.186,36 euros; 
APROVAR les actuacions preparatòries efectuades, el plec de clàusules administratives 
particulars i el plec de prescripcions tècniques reguladors del contracte; CONVOCAR la 
licitació per a la seva adjudicació; AUTORITZAR l’esmentada quantitat, amb pressupost 
net 1.193.599,80 euros i import de l’IVA de 250.655,97 euros; i amb càrrec a les 
partides i als pressupostos amb el desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 
481.418,59 euros a l’exercici pressupostari de l’any 2023 i a l’aplicació pressupostària 
D/22300/92011 0705, un import (IVA inclòs) de 481.418,59 euros a l’exercici 
pressupostari de l’any 2022 i a l’aplicació pressupostària D/22300/92011 0705, un 
import (IVA inclòs) de 481.418,59 euros a l’exercici pressupostari de l’any 2021 i a 
l’aplicació pressupostària D/22300/92011 0705; condicionada a l’existència de crèdit 
adequat i suficient en el/s pressupost/os corresponent/s atès que l’execució d’aquest 
contracte s’iniciarà l’exercici següent a la seva autorització. DONAR COMPTE d’aquest 
acord a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i 
Prevenció.

131. – (20000204) EXCLOURE l’oferta presentada per l’empresa Rigel Over, SL, amb NIF B-
64.460.728, de conformitat amb l’article 149.4 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, 
de contractes del Sector Públic, per haver presentat una oferta considerada 
presumptament anormal o desproporcionada, segons els límits previstos a la clàusula 
10 del plec de clàusules administratives particulars que regeix la present licitació, i no 
haver presentat cap justificació en el termini que se li va atorgar en relació al baix 
nivell del preu ofertat. ADJUDICAR el contracte núm. 20000204, que té per objecte les 
obres de reforma de la planta tercera de la Casa Gran de l’Ajuntament de Barcelona, 
fase 3, a Eurocatalana Obres I Serveis SL amb NIF B62554035 de conformitat amb la 
proposta de valoració i classificació continguda en l’expedient i d’acord amb la 
proposició que ha presentat en ser considerada l’oferta més avantatjosa, pel preu de 
718.210,00 euros IVA inclòs, dels quals 593.561,98 euros corresponen al preu net i 
124.648,02 euros a l’IVA. DISPOSAR a favor de l’empresa adjudicatària l’esmentada 
quantitat amb el desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 86.185,20 euros a 
l’exercici pressupostari de l’any 2021 i a l’aplicació pressupostària D/63862/93314 
0705; un import (IVA inclòs) de 632.024,80 euros a l’exercici pressupostari de l’any 
2020 i a l’aplicació pressupostària D/63862/93314 0705. CONDICIONAR la seva 
realització a l’existència de crèdit adequat i suficient en el/s pressupost/os posterior/s 
a l’actual. FIXAR l’import de la garantia definitiva en 29.678,10 euros. REQUERIR 
l’empresa adjudicatària per tal que, en el termini màxim de 15 dies hàbils següents a 
la recepció de la notificació de l’adjudicació, comparegui per formalitzar el contracte a 
les dependències de Direcció de Serveis de Gestió Econòmica de la Gerència de 
Recursos. DESIGNAR com a responsable del contracte a la Sra. Roser Crivellé Yuste. 
DONAR COMPTE d’aquest acord a la Comissió de Presidència, Drets de ciutadania, 
Participació i Seguretat i Prevenció. 
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132. – (20000204) ALLIBERAR la quantitat de 186.074,01 euros (IVA inclòs), en concepte de 
baixa en la licitació, del contracte 20000204 que té per objecte les obres de reforma 
de la planta tercera de la Casa Gran de l’Ajuntament de Barcelona, fase 3, el qual ha 
estat adjudicat a l’empresa Eurocatalana Obres I Serveis SL, amb NIF B62554035, i 
retornar-lo a les partides i als pressupostos amb el desglossament següent: un import 
(IVA inclòs) de 19.498,81 euros a l’exercici pressupostari de l’any 2021 i a l’aplicació 
pressupostària D/63862/93314 0705; un import (IVA inclòs) de 166.575,20 euros a 
l’exercici pressupostari de l’any 2020 i a l’aplicació pressupostària D/63862/93314 
0705. DONAR COMPTE d’aquest acord a la Comissió de Presidència, Drets de la 
Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

133. – (19001291L02-002 (385/19)) MODIFICAR el contracte 19001291L02-002 que té per 
objecte el lloguer de material d’infraestructures (estructures no permanents 
desmuntables, mobiliari, elements addicionals i material de so i il•luminació) 
necessari pel desenvolupament dels actes promoguts pels districtes o per entitats i 
associacions veïnals, comercials o empresarials, incloent transport, muntatge i tècnics 
per a la seva instal•lació i desmuntatge del districte de Sants-Montjuïc durant el 
període 2019-2020, en el sentit de minorar l’import en 100.000,00 euros; ALLIBERAR 
l’autorització i la disposició de la despesa per un import de 100.000,00 euros, IVA 
inclòs, amb càrrec a l’exercici pressupostari 2020 i a l’aplicació pressupostària 
D/20500/33811 0603; DONAR COMPTE a la Comissió de Presidència, Drets de 
Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció. 

134. – (18003434L01-001 (888/18)) MODIFICAR el contracte 18003434L01-001 que té per 
objecte el lloguer de material d’infraestructures necessari per al desenvolupament 
dels actes culturals i populars dels Districtes durant el període de 2019-2020. Lot 1-
Districte Ciutat Vella, en el sentit de minorar l’import en 180.000 euros; ALLIBERAR 
l’autorització i la disposició de la despesa per un import de 180.000,00 euros, IVA 
inclòs, amb càrrec a l’exercici pressupostari 2020 i a l’aplicació pressupostària 
D/20500/33811 0601; DONAR COMPTE a la Comissió de Presidència, Drets de 
Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció. 

135. – (18003434L02-001) MODIFICAR el contracte 18003434L02-001, que té per objecte el 
lloguer de material d’infraestructures necessari pel desenvolupament dels actes 
culturals i populars dels Districtes durant el període de 2019-2020, Lot 2- Districte de 
l’Eixample, en el sentit de minorar l’import en 110.000,00 euros IVA inclòs. ALLIBERAR 
l’autorització i la disposició de la despesa per un import de 110.000,00 euros, IVA 
inclòs, amb càrrec a l’exercici pressupostari 2020 i a l’aplicació pressupostària 
D/20500/33811 0602. DONAR COMPTE a la Comissió de Presidència, Drets de 
Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció. 

136. – (18003434L05-001 (888/18)) MODIFICAR el contracte 18003434L05-001, que té per 
objecte el lloguer de material d’infraestructures necessari pel desenvolupament dels 
actes culturals i populars dels Districtes durant el període de 2019-2020. Lot 5-
Districte de les Corts, en el sentit de minorar l’import de 44.310,00 euros IVA inclòs. 
ALLIBERAR l’autorització i la disposició de la despesa per un import de 44.310,00 euros 
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IVA inclòs amb càrrec a l’exercici pressupostari 2020 i a l’aplicació pressupostària 
D/20500/33811 0604.DONAR COMPTE d’aquesta resolució a la Comissió de 
Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció. 

137. – (18003434L06-001 (888/18)) MODIFICAR el contracte 18003434L06-001, que té per 
objecte el lloguer de material d’infraestructures necessari pel desenvolupament dels 
actes culturals i populars dels Districtes durant el període de 2019-2020. Lot 6-
Districte Sarrià- Sant Gervasi, en el sentit de minorar l’import de 92.229,55 euros IVA 
inclòs. ALLIBERAR l’autorització i la disposició de la despesa per un import de de 
92.229,55 euros amb càrrec a l’exercici pressupostari de l’any 2020 i a l’aplicació 
pressupostària D/20500/33811 0605. DONAR COMPTE d’aquesta resolució a la 
Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció. 

138. – (18003434L07-002 (888/18)) MODIFICAR el contracte 18003434L07-002 que té per 
objecte el lloguer de material d’infraestructures necessari per al desenvolupament 
dels actes culturals i populars dels Districtes durant el període de 2019-2020. Lot 7-
Districte de Gràcia, en el sentit de minorar l’import en 100.000,00 euros; ALLIBERAR 
l’autorització i la disposició de la despesa per un import de 100.000,00 euros, IVA 
inclòs, amb càrrec a l’exercici pressupostari 2020 i a l’aplicació pressupostària 
D/20500/33811 0606; DONAR COMPTE a la Comissió de Presidència, Drets de 
Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció. 

139. – (18003434L08-001 (888/18)) MODIFICAR el contracte 18003434L08-01 que té per 
objecte el lloguer de material d’infraestructures necessari per al desenvolupament 
dels actes culturals i populars dels Districtes durant el període de 2019-2020. Lot 8-
Districte Horta-Guinardó, en el sentit de minorar l’import en 190.000,00 euros; 
ALLIBERAR l’autorització i la disposició de la despesa per un import de 190.000,00 
euros, IVA inclòs, amb càrrec a l’exercici pressupostari 2020 i a l’aplicació 
pressupostària D/20500/33811 0607; DONAR COMPTE a la Comissió de Presidència, 
Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció. 

140. – (18003434L10-001(888/18)) MODIFICAR el contracte 18003434L10-001 que té per 
objecte el lloguer de material d’infraestructures necessari per al desenvolupament 
dels actes culturals i populars dels Districtes durant el període de 2019-2020. Lot 10-
Districte de Sant Andreu, en el sentit de minorar l’import en 70.000 euros; ALLIBERAR 
l’autorització i la disposició de la despesa per un import de 70.000,00 euros, IVA 
inclòs, amb càrrec a l’exercici pressupostari 2020 i a l’aplicació pressupostària 
D/20500/33811 0609; DONAR COMPTE a la Comissió de Presidència, Drets de 
Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció. 

141. – (18003434L11-001(888/18)) MODIFICAR el contracte 18003434L11-001 que té per 
objecte el lloguer de material d’infraestructures necessari per al desenvolupament 
dels actes culturals i populars dels Districtes durant el període de 2019-2020. Lot 11-
Districte de Sant Martí, en el sentit de minorar l’import en 185.000,00 euros; 
ALLIBERAR l’autorització i la disposició de la despesa per un import de 185.000,00 
euros, IVA inclòs, amb càrrec a l’exercici pressupostari 2020 i a l’aplicació 
pressupostària D/20500/33811 0610; DONAR COMPTE a la Comissió de Presidència, 
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Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció. 

142. – (18002353L01-002) MODIFICAR, a l’empara dels articles 203 i 205 de la LCSP, el 
contracte 18002353L01 que té per objecte l’adquisició de serveis de sistemes 
informàtics per realitzar contractació pública electrònica (LOT 1: Expedient electrònic 
de contractació), adjudicat a l’empresa GUADALTEL SA, amb NIF A41414145, per un 
import màxim de 218.405,00 euros (IVA inclòs), d’acord amb els informes i la 
documentació que consta en l’expedient. AMPLIAR l’autorització i disposició de la 
despesa de l’esmentat contracte per un import de 218.405,00 euros, IVA inclòs, amb 
càrrec a l’exercici 2020 i amb càrrec a la partida i pressupost amb el desglossament 
següent: un import (IVA inclòs) de 218.405,00 euros a l’aplicació pressupostària 
D/22610/49112 0701. FIXAR en 9.025,00 euros l’import del reajustament de la 
garantia definitiva. REQUERIR l’adjudicatari per tal que reajusti la garantia per l’import 
indicat i comparegui a les dependències de la Direcció de Serveis de Gestió Econòmica 
de la Gerència de Recursos per a la seva formalització en el termini de 15 dies hàbils, a 
comptar des de la recepció de la notificació. DONAR COMPTE d’aquest acord a la 
Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

143. – (20204027_20003262) INICIAR l’expedient per a la contractació serveis d’atenció 
telefònica a la demanda, gestió d’emergències i gestió administrativa per a la Guàrdia 
Urbana i el Servei de Prevenció, Extinció d’incendis i Salvament, a la sala conjunta de 
comandament, d’acord amb les previsions del plec de prescripcions tècniques, i amb 
mesures de contractació pública sostenible, amb núm. de contracte 20003262, 
mitjançant tramitació ordinària, amb la utilització del procediment obert, amb un 
pressupost base de licitació de 3.057.040,80 euros (IVA inclòs), determinat en funció 
de preus unitaris i un valor estimat de 6.063.552,00 euros; APROVAR les actuacions 
preparatòries efectuades, el plec de clàusules administratives particulars i el plec de 
prescripcions tècniques reguladors del contracte; CONVOCAR la licitació per a la seva 
adjudicació. L’accés al plec de prescripcions tècniques del contracte es realitzarà 
prèvia signatura d’un acord de confidencialitat per part dels licitadors interessats, per 
raons de seguretat pública i de conformitat amb els informes que figuren a 
l’expedient; AUTORITZAR l’esmentada despesa de 3.057.040,80 euros, amb 
pressupost net de 2.526.480,00 euros i un import de l’IVA de 530.560,80 euros, al 
tipus del 21%, amb càrrec a les partides i als pressupostos amb el desglossament 
següent: un import (IVA inclòs) de 698.949,24 euros a l’exercici pressupostari de l’any 
2021 i a l’aplicació pressupostària D/22719/13612 0400, un import (IVA inclòs) de 
590.692,96 euros a l’exercici pressupostari de l’any 2021 i a l’aplicació pressupostària 
D/22719/13211 0400; un import (IVA inclòs) de 822.354,72 euros a l’exercici 
pressupostari de l’any 2022 i a l’aplicació pressupostària D/22719/13612 0400, un 
import (IVA inclòs) de 699.631,68 euros a l’exercici pressupostari de l’any 2022 i a 
l’aplicació pressupostària D/22719/13211 0400; un import (IVA inclòs) de 130.723,56 
euros a l’exercici pressupostari de l’any 2023 i a l’aplicació pressupostària 
D/22719/13612 0400, un import (IVA inclòs) de 114.688,64 euros a l’exercici 
pressupostari de l’any 2023 i a l’aplicació pressupostària D/22719/13211 0400, i 
sotmès a la condició suspensiva d’existència de crèdit adequat i suficient en els 
pressupostos corresponents atès que l’execució d’aquest contracte s’iniciarà l’exercici 
següent a la seva autorització; DONAR-NE COMPTE a la Comissió de Presidència, Drets 
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de ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

144. – (20204143_20000413L06) EXCLOURE de la licitació del contracte núm. 20000413L06, 
corresponent al Lot 6 de l’expedient 20204143 l’objecte del qual és el manteniment 
preventiu i correctiu de la flota de vehicles del Servei de Prevenció, Extinció d’Incendis 
i Salvament, d’acord amb el plec de prescripcions tècniques, amb mesures de 
contractació sostenible i desglossat en 7 lots (Lot 6: Servei neteja integral flota de 
vehicles SPEIS) a l’empresa NOURENTAT POBLENOU SCP amb NIF J66201658E, per no 
haver acreditat en la seva integritat la solvència tècnica i professional exigida en el 
Plec de clàusules administratives particulars atès que no disposa d’un mínim de 6 
persones com a personal tècnic, ni tampoc disposa de les certificacions en matèria de 
qualitat (ISO 9001 o equivalent) ni la ISO 14001 o d’altres sistemes de gestió 
mediambiental; EXCLOURE de la licitació del Lot 6, al Sr. Huber Esteban Mazo 
Londoño, amb NIF 21766619V, per haver inclòs en el sobre de documentació 
administrativa l’oferta econòmica corresponent al sobre 2; DECLARAR DESERTA la 
licitació d’aquest contracte al no haver cap altre oferta admissible, tot això de 
conformitat amb l’article 150.3 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del 
Sector Públic; ANUL·LAR de l’autorització de la despesa l’import de 120.927,40 euros 
(IVA inclòs) amb càrrec a les partides i als pressupostos amb el desglossament 
següent: un import (IVA inclòs) de 44.892,22 euros amb càrrec a l’exercici 
pressupostari de l’any 2020 i a l’aplicació pressupostària D/21400/13612 0400; un 
import (IVA inclòs) de 60.463,70 euros amb càrrec a l’exercici pressupostari de l’any 
2021 i a l’aplicació pressupostària D/21400/13612 0400 i un import (IVA inclòs) de 
15.571,48 euros amb càrrec a l’exercici pressupostari de l’any 2022 i a l’aplicació 
pressupostària D/21400/13612 0400; DONAR-NE COMPTE a la Comissió de 
Presidència, Drets de ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

145. – (20194450_19003358) CONVALIDAR, a l’empara de la resolució número 322/2020 
(recurs N-2020-120) del Tribunal Català de contractes del Sector Públic i d’acord amb 
els informes i l’acta IV de la mesa de contractació que consten a l’expedient, l’acord 
adoptat per la Comissió de Govern, en sessió de 5 de març de 2020, pel qual 
s’adjudica i es disposa a favor de Motor Center MM Barcelonés, SL, amb NIF 
B67327593, el contracte núm. 19003358, de subministrament de 143 escúters amb 
distintius, destinats al servei de la Guàrdia Urbana de Barcelona, per un import 
d’1.093.705,33 euros, IVA inclòs, dels quals 903.888,70 € corresponen al preu net i 
189.816,63 €, a l’IVA, amb el desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 
497.138,79 euros a l’exercici pressupostari de l’any 2020 i a l’aplicació pressupostària 
D/62577/13212 0400, comptabilitzat l’assentament número 6000121633; un import 
(IVA inclòs) de 596.566,54 euros a l’exercici pressupostari de l’any 2021 i a l’aplicació 
pressupostària D/62577/13212 0400, comptabilitzat a l’assentament número 
6000121634, sotmès a l’existència de crèdit adequat i suficient en el pressupost 
posterior a l’actual. FIXAR l’import de la garantia definitiva en 45.194,43 euros i 
RETENIR-LO del preu del contracte. FORMALITZAR el contracte en el termini màxim de 
5 dies naturals a comptar del següent al de la recepció per part de l’adjudicatari del 
requeriment per a la formalització, sempre i quan hagin transcorregut 15 dies hàbils 
des de la tramesa de la notificació de l’adjudicació i no s’hagi interposat recurs 
especial de contractació que impliqui la suspensió de la formalització o s’hagués 
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acordat l’aixecament de la suspensió. DONAR CONEIXEMENT de totes aquestes 
actuacions al TCCSP. DONAR-NE COMPTE a la Comissió de Presidència, Drets de 
ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

146. – (2020-0020 / 20001827) EXCLOURE de la licitació del contracte núm. 20001827 que té 
per objecte Gestió de l’Ateneu d’Innovació Digital i Democràtica i la seva Oficina 
Tècnica, amb mesures de contractació pública sostenible, a Creative Multiworks, SL 
amb NIF B67616896 i a Fundació Pere Tarrés amb NIF R5800395E, per no haver 
assolit, en els criteris sotmesos a judici de valor, la puntuació mínima necessària per 
passar a la fase següent de la licitació. ADJUDICAR el contracte núm. 20001827, que té 
per objecte Gestió de l’Ateneu d’Innovació Digital i Democràtica i la seva Oficina 
Tècnica, amb mesures de contractació pública sostenible a COLECTIC SCCL amb NIF 
F60939956 de conformitat amb la proposta de la Mesa de Contractació i d’acord amb 
la proposició que ha presentat en ser considerada l’oferta més avantatjosa, pel preu 
de 790.500,41 euros IVA inclòs, dels quals 653.306,12 euros corresponen al preu net i 
137.194,29 euros a l’IVA. DISPOSAR a favor de l’empresa adjudicatària l’esmentada 
quantitat amb el desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 263.500,15 euros a 
l’exercici pressupostari de l’any 2022 i a l’aplicació pressupostària D/22719/92419 
0800; un import (IVA inclòs) de 395.250,80 euros a l’exercici pressupostari de l’any 
2021 i a l’aplicació pressupostària D/22719/92419 0800; un import (IVA inclòs) de 
131.749,46 euros a l’exercici pressupostari de l’any 2020 i a l’aplicació pressupostària 
D/22719/92419 0800. CONDICIONAR la seva realització a l’existència de crèdit 
adequat i suficient en els pressupostos posteriors a l’actual. FIXAR l’import de la 
garantia definitiva en 32.665,31 euros i RETENIR-LA del preu del contracte. 
FORMALITZAR el contracte en el termini màxim de 5 dies naturals a comptar del 
següent al de la recepció per part de l’empresa adjudicatària del requeriment per a la 
formalització, sempre i quan hagin transcorregut 15 dies hàbils des de la tramesa de la 
notificació de l’adjudicació i no s’hagi interposat recurs especial de contractació que 
impliqui la suspensió de la formalització o s’hagués acordat l’aixecament de la 
suspensió. DESIGNAR com a responsable del contracte al director d’Innovació 
Democràtica, Sr. Arnau Monterde Mateo. DONAR COMPTE d’aquest acord a la 
Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

147. – (2020-0020 / 20001827) ALLIBERAR la quantitat de 118.120,72 euros (IVA inclòs), en 
concepte de baixa en la licitació, del contracte 20001827 que té per objecte Gestió de 
l’Ateneu d’Innovació Digital i Democràtica i la seva Oficina Tècnica, amb mesures de 
contractació pública sostenible, el qual ha estat adjudicat a l’empresa COLECTIC SCCL, 
amb NIF F60939956, i retornar-lo a les partides i als pressupostos amb el 
desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 19.686,70 euros a l’exercici 
pressupostari de l’any 2020 i a l’aplicació pressupostària D/22719/92419 0800; un 
import (IVA inclòs) de 39.373,57 euros a l’exercici pressupostari de l’any 2022 i a 
l’aplicació pressupostària D/22719/92419 0800; un import (IVA inclòs) de 59.060,45 
euros a l’exercici pressupostari de l’any 2021 i a l’aplicació pressupostària 
D/22719/92419 0800. DONAR-NE COMPTE a la Comissió de Presidència, Drets de 
Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 
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Acords de la Comissió de Govern de 12 de novembre de 2020

148. – (340/2020) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada per la Sra. Míriam Oriol Pascua 
(mat. 78375) entre la seva activitat municipal com a funcionària interina de programa 
amb la categoria professional de Tècnica Superior en Dret, amb destinació a la 
Gerència de Coordinació Territorial i de Proximitat de la Gerència Municipal, on ocupa 
el lloc de treball de Tècnica Superior en Dret (22FA1BIBA15), i l’activitat privada per 
compte propi com a advocada. No podrà ostentar, per sí mateix o mitjançant 
substitut, la representació i defensa d’interessos contraris als de la Corporació 
Municipal ni tampoc podrà assessorar, informar o desenvolupar les activitats pròpies 
de la professió en aquells assumptes o procediments en els que l’Ajuntament o els 
seus Organismes hi tinguin relació. La dedicació professional privada no podrà superar 
la meitat de la jornada laboral setmanal vigent a l’Administració Pública i haurà de 
desenvolupar-se en horari no coincident amb el municipal. La present autorització 
resta condicionada a l’estricte compliment dels deures públics, a les prohibicions i 
altres previsions que es contenen en la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d’incompatibilitats del personal al servei de les Administracions Públiques, la Llei 
21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del Personal al Servei de 
l’Administració de la Generalitat i d’altra normativa aplicable. Aquesta autorització 
perdrà vigència per canvi de lloc de treball municipal o per variació de les 
circumstàncies relatives al mateix. DONAR-NE COMPTE a la Comissió de Presidència, 
Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

149. – (416/2020) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada per la Sra. Maria Rosa Villanueva 
Puig (mat. 75237) entre la seva activitat municipal com a funcionària interina per 
vacant amb la categoria professional de Tècnica Superior d’Art i Història, amb 
destinació al Servei de Coordinació de Centres de la Gerència de Recursos, on ocupa el 
lloc de treball de Tècnica Superior d’Art i Història (22FA1BIBA05), i l’activitat docent 
com a professora col•laboradora de la Universitat Oberta de Catalunya (UOC) pel curs 
2020-2021, del 16/09/2020 fins el 12/02/2021. La dedicació a la docència universitària 
serà a temps parcial i haurà de desenvolupar-se en horari no coincident amb el 
municipal. La present autorització resta condicionada a l’estricte compliment dels 
deures públics, a les prohibicions i altres previsions que es contenen en la Llei 
53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal de les Administracions 
Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del Personal al 
Servei de l’Administració de la Generalitat i d’altra normativa aplicable. Aquesta 
autorització perdrà vigència per canvi de lloc de treball municipal o per variació de les 
circumstàncies relatives al mateix. DONAR-NE COMPTE a la Comissió de Presidència, 
Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

150. – (438/2020) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada pel Sr. David Dolcet Butsems 
(mat. 74190) entre la seva activitat municipal com a funcionari interí per vacant amb 
la categoria professional de Tècnic Superior en Enginyeria, amb destinació al 
Departament de Llicències i Inspecció del Districte de Ciutat Vella, on ocupa el lloc de 
treball de Tècnic Superior d’Enginyeria - llicències i inspecció (22FA1BIBA10), i 
l’activitat pública com a professor associat a temps parcial de la Universitat Politècnica 
de Catalunya (UPC) pel curs acadèmic 2020-2021, des del 01/09/2020 fins el 
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31/08/2021. La dedicació a la docència universitària serà a temps parcial i haurà de 
desenvolupar-se en horari no coincident amb el municipal. La dedicació professional 
entre ambdues activitats, la que s’autoritza i la que té autoritzada per acord de la 
Comissió de Govern, de 21 de juliol de 2016, per a l’exercici de la seva professió 
d’enginyer, no podrà superar la meitat de la jornada laboral setmanal vigent a 
l’Administració Pública i haurà de desenvolupar-se en horari no coincident amb el 
municipal. La present autorització resta condicionada a l’estricte compliment dels 
deures públics, a les prohibicions i altres previsions que es contenen en la Llei 
53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal al servei de les 
Administracions Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del 
personal al Servei de l’Administració de la Generalitat i d’altra normativa aplicable. 
Aquesta autorització perdrà vigència per canvi de lloc de treball municipal o per 
variació de les circumstàncies relatives al mateix. DONAR-NE COMPTE a la Comissió de 
Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

151. – (449/2020) AUTORITZAR la compatibilitat sol·licitada pel Sr. Daniel Guillén Hidalgo 
(mat. 75666) entre la seva activitat municipal com a funcionari interí per vacant amb 
la categoria professional de Tècnic Superior en Informació, amb destinació a la 
Direcció de Serveis de Comunicació Digital de la Gerència de Recursos, on ocupa el lloc 
de treball de Tècnic Superior en Informació (22FA1BIBA12), i l’activitat privada per 
compte propi de redacció de guions de ficció per a projectes audiovisuals. La 
dedicació professional privada no podrà superar la meitat de la jornada laboral 
setmanal vigent a l’Administració Pública i haurà de desenvolupar-se en horari no 
coincident amb el municipal. La present autorització resta condicionada a l’estricte 
compliment dels deures públics, a les prohibicions i altres previsions que es contenen 
en la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal al servei de les 
Administracions Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del 
Personal al Servei de l’Administració de la Generalitat i d’altra normativa aplicable. 
Aquesta autorització perdrà vigència per canvi de lloc de treball municipal o per 
variació de les circumstàncies relatives al mateix. DONAR-NE COMPTE a la Comissió de 
Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

152. – (20002837) INICIAR l’expedient per a la contractació del servei de suport tècnic i 
logístic per actes ciutadans i protocol·laris, juntament amb el manteniment dels 
aparells i les sales tècniques audiovisuals, amb núm. de contracte 20002837, 
mitjançant tramitació ordinària, amb la utilització del procediment obert, amb un
pressupost base de licitació d’1.140.000,00 euros (IVA inclòs), determinat en funció de 
preus unitaris i un valor estimat d’1.444.628,12 euros; APROVAR les actuacions 
preparatòries efectuades, el plec de clàusules administratives particulars i el plec de 
prescripcions tècniques reguladors del contracte; CONVOCAR la licitació per a la seva 
adjudicació; AUTORITZAR l’esmentada quantitat, amb pressupost net 942.148,77 
euros i import de l’IVA de 197.851,23 euros; i amb càrrec a les partides i als 
pressupostos amb el desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 380.000,00 
euros a l’exercici pressupostari de l’any 2023 i a l’aplicació pressupostària 
D/22300/92011 0705, un import (IVA inclòs) de 380.000,00 euros a l’exercici 
pressupostari de l’any 2022 i a l’aplicació pressupostària D/22300/92011 0705, un 
import (IVA inclòs) de 380.000,00 euros a l’exercici pressupostari de l’any 2021 i a 
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l’aplicació pressupostària D/22300/92011 0705; condicionada a l’existència de crèdit 
adequat i suficient en el/s pressupost/os corresponent/s atès que l’execució d’aquest 
contracte s’iniciarà l’exercici següent a la seva autorització. DONAR COMPTE d’aquest 
acord a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i 
Prevenció. 

153. – (20000090L01 (0106/20)) ADJUDICAR el contracte núm. 20000090L01, que té per 
objecte el Servei d’hostesses i hostes per als esdeveniments organitzats a 
l’Ajuntament per la Direcció Tècnica d’Actes Institucionals i Protocol a Euro-Tomb 
Barcelona, SL amb NIF B60976495 de conformitat amb la proposta de valoració i 
classificació continguda en l’expedient i d’acord amb la proposició que ha presentat 
en ser considerada l’oferta més avantatjosa, per un import màxim de 339.526,00 
euros IVA inclòs i d’acord amb els preus unitaris ofertats, dels quals 280.600,00 euros 
corresponen al preu net i 58.926,00 euros a l’IVA. DISPOSAR a favor de l’empresa 
adjudicatària l’esmentada quantitat amb el desglossament següent: un import (IVA 
inclòs) de 169.763,00 euros a l’exercici pressupostari de l’any 2021 i a l’aplicació 
pressupostària D/22610/91222 0705; un import (IVA inclòs) de 169.763,00 euros a 
l’exercici pressupostari de l’any 2020 i a l’aplicació pressupostària D/22610/91222 
0705. CONDICIONAR la seva realització a l’existència de crèdit adequat i suficient en 
el/s pressupost/os posterior/s a l’actual. FIXAR l’import de la garantia definitiva en 
14.030,00 euros i RETENIR la garantia definitiva del preu del contracte. FORMALITZAR 
el contracte en el termini màxim de 5 dies naturals a comptar del següent al de la 
recepció per part de l’empresa adjudicatària del requeriment per a la formalització, 
sempre i quan hagin transcorregut 15 dies hàbils des de la tramesa de la notificació de 
l’adjudicació i no s’hagi interposat recurs especial de contractació que impliqui la 
suspensió de la formalització o s’hagués acordat l’aixecament de la suspensió. 
DESIGNAR com a responsable del contracte el Sr. Joaquim Romañach i Planella. 
DONAR COMPTE d’aquest acord a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, 
Participació, Seguretat i Prevenció 

154. – (20000090L02 (0106/20)) ADJUDICAR el contracte núm. 20000090L02, que té per 
objecte el Servei d’hostesses i hostes per als esdeveniments organitzats als Districtes 
de l’Ajuntament de Barcelona per la Direcció Tècnica d’Actes Institucionals i Protocol, 
a Euro-Tomb Barcelona, SL amb NIF B60976495 de conformitat amb la proposta de 
valoració i classificació continguda en l’expedient i d’acord amb la proposició que ha 
presentat en ser considerada l’oferta més avantatjosa, per un import màxim de 
17.472,40 euros IVA inclòs i d’acord amb els preus unitaris ofertats, dels quals 
14.440,00 euros corresponen al preu net i 3.032,40 euros a l’IVA. DISPOSAR a favor de 
l’empresa adjudicatària l’esmentada quantitat amb el desglossament següent: un 
import (IVA inclòs) de 1.839,20 euros a l’exercici pressupostari de l’any 2021 i a 
l’aplicació pressupostària D/22610/92011 0603; un import (IVA inclòs) de 2.299,00 
euros a l’exercici pressupostari de l’any 2021 i a l’aplicació pressupostària 
D/22610/92011 0602; un import (IVA inclòs) de 2.299,00 euros a l’exercici 
pressupostari de l’any 2021 i a l’aplicació pressupostària D/22610/92011 0610; un 
import (IVA inclòs) de 2.299,00 euros a l’exercici pressupostari de l’any 2021 i a 
l’aplicació pressupostària D/22610/92011 0604; un import (IVA inclòs) de 1.839,20 
euros a l’exercici pressupostari de l’any 2020 i a l’aplicació pressupostària 
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D/22610/92011 0603; un import (IVA inclòs) de 2.299,00 euros a l’exercici 
pressupostari de l’any 2020 i a l’aplicació pressupostària D/22610/92011 0602; un 
import (IVA inclòs) de 2.299,00 euros a l’exercici pressupostari de l’any 2020 i a 
l’aplicació pressupostària D/22610/92011 0610; un import (IVA inclòs) de 2.299,00 
euros a l’exercici pressupostari de l’any 2020 i a l’aplicació pressupostària 
D/22610/92011 0604. CONDICIONAR la seva realització a l’existència de crèdit 
adequat i suficient en el/s pressupost/os posterior/s a l’actual. FIXAR l’import de la 
garantia definitiva en 722,00 euros i RETENIR la garantia definitiva del preu del 
contracte. FORMALITZAR el contracte en el termini màxim de 5 dies naturals a 
comptar del següent al de la recepció per part de l’empresa adjudicatària del 
requeriment per a la formalització, sempre i quan hagin transcorregut 15 dies hàbils 
des de la tramesa de la notificació de l’adjudicació i no s’hagi interposat recurs 
especial de contractació que impliqui la suspensió de la formalització o s’hagués 
acordat l’aixecament de la suspensió. DESIGNAR com a responsable del contracte el 
senyor Joaquim Romañach i Planella. DONAR COMPTE d’aquest acord a la Comissió de 
Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció 

155. – (18003448L01-002 (0892/18)) MODIFICAR, a l’empara dels articles 204 i 205 de la 
LCSP, el contracte 18003448L01-002 que té per objecte el manteniment d’edificis Lot 
1 Ger. Recursos, Ciutat Vella, adjudicat a l’empresa UTE Faus-Miatec Mant. Edif. Lot 1 
Con, amb NIF U67421511, per un import màxim de 691.722,36 euros (IVA inclòs), 
d’acord amb els informes i documentació que consta en l’expedient. AMPLIAR 
l’autorització i disposició de la despesa de l’esmentat contracte per un import de 
691.722,36 euros, IVA inclòs, amb càrrec a l’exercici 2020 i amb càrrec a les partides i 
als pressupostos amb el desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 180.000,00 
euros a l’aplicació pressupostària D/21200/93312 0601; un import (IVA inclòs) de 
511.722,36 euros a l’aplicació pressupostària D/21200/93312 0705. FIXAR en 
28.583,57 euros l’import del reajustament de la garantia definitiva. REQUERIR 
l’adjudicatari per tal que comparegui a les dependències de l’administració de la 
Gerència de Recursos per a la seva formalització en el termini de 15 dies hàbils, a 
comptar des de la recepció de la notificació. DONAR COMPTE d’aquest acord a la 
Comissió de Presidència, Drets de la Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

156. – (18003448L02-002 (0892/18)) MODIFICAR, a l’empara de l’article 60 del TRLCSP, el 
contracte 18003448L02-002 que té per objecte el manteniment d’edificis Lot 2 Ger. 
Drets Social, Eixample, adjudicat a l’empresa Imesapi, SA, amb NIF A28010478, per un 
import màxim de 400.000,00 euros (IVA inclòs), d’acord amb els informes i 
documentació que consta en l’expedient. AMPLIAR l’autorització i disposició de la 
despesa de l’esmentat contracte per un import de 400.000,00 euros, IVA inclòs, amb 
càrrec a l’exercici 2020 i amb càrrec a la partida i pressupost amb el desglossament 
següent: un import (IVA inclòs) de 400.000,00 euros a l’aplicació pressupostària 
D/21200/93312 0200. FIXAR en 16.528,93 euros l’import del reajustament de la 
garantia definitiva. REQUERIR l’adjudicatari per tal que comparegui a les 
dependències de l’administració de la Gerència de Recursos per a la seva formalització
en el termini de 15 dies hàbils, a comptar des de la recepció de la notificació. DONAR 
COMPTE d’aquest acord a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, 
Participació, Seguretat i Prevenció. 
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157. – (18003448L03-002 (0892/18)) MODIFICAR, a l’empara dels articles 204 i 205 de la 
LCSP, el contracte 18003448L03-002 que té per objecte el manteniment d’edificis Lot 
3 Seguretat i Prev. Ecol. Urbana, adjudicat a la UTE Api Movilidad, SA-Ilunion Limpi, 
amb NIF U88376264, per un import màxim de 66.964,32 euros (IVA inclòs), d’acord 
amb els informes i documentació que consta en l’expedient. AMPLIAR l’autorització i 
disposició de la despesa de l’esmentat contracte per un import de 66.964,32 euros, 
IVA inclòs, amb càrrec a l’exercici 2020 i amb càrrec a la partida i pressupost amb el 
desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 66.964,32 euros a l’aplicació 
pressupostària D/21200/93312 0500. FIXAR en 2.767,12 euros l’import del 
reajustament de la garantia definitiva. REQUERIR l’adjudicatari per tal que comparegui 
a les dependències de l’administració de la Gerència de Recursos per a la seva 
formalització en el termini de 15 dies hàbils, a comptar des de la recepció de la 
notificació. DONAR COMPTE d’aquest acord a la Comissió de Presidència, Drets de 
Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

158. – (18003448L04-002 (0892/18)) MODIFICAR, a l’empara de l’article 60 del TRLCSP, el 
contracte 18003448L04-002 que té per objecte el manteniment d’edificis Lot 4 Sants-
Montjuic, Les Corts, adjudicat a l’empresa Servicios e Instalaciones Aldago, SL, amb 
NIF B61563169, per un import màxim de 572.456,50 euros (IVA inclòs), d’acord amb 
els informes i documentació que consta en l’expedient. AMPLIAR l’autorització i 
disposició de la despesa de l’esmentat contracte per un import de 572.456,50 euros, 
IVA inclòs, amb càrrec a l’exercici 2020 i amb càrrec a les partides i als pressupostos 
amb el desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 452.456,50 euros a 
l’aplicació pressupostària D/21200/93312 0603; un import (IVA inclòs) de 120.000,00 
euros a l’aplicació pressupostària D/21200/93312 0604. FIXAR en 23.655,23 euros 
l’import del reajustament de la garantia definitiva. REQUERIR l’adjudicatari per tal que 
comparegui a les dependències de l’administració de la Gerència de Recursos per a la 
seva formalització en el termini de 15 dies hàbils, a comptar des de la recepció de la 
notificació. DONAR COMPTE d’aquest acord a la Comissió de Presidència, Drets de 
Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

159. – (18003448L05-002 (0892/18)) MODIFICAR, a l’empara dels articles 204 i 205 de la 
LCSP, el contracte 18003448L05-002 que té per objecte el manteniment d’edificis Lot 
5 Sarrià-Sant Gervasi, adjudicat a la UTE Faus-Miatec Mant. Edif. Lot 5 amb NIF 
U67421529, per un import màxim de 66.879,00 euros (IVA inclòs), d’acord amb els 
informes i documentació que consta en l’expedient. AMPLIAR l’autorització i 
disposició de la despesa de l’esmentat contracte per un import de 66.879,00 euros, 
IVA inclòs, amb càrrec a l’exercici 2020 i amb càrrec a la partida i pressupost amb el 
desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 66.879,00 euros a l’aplicació 
pressupostària D/21200/93312 0605. FIXAR en 2.763,59 euros l’import del 
reajustament de la garantia definitiva. REQUERIR l’adjudicatari per tal que comparegui 
a les dependències de l’administració de la Gerència de Recursos per a la seva 
formalització en el termini de 15 dies hàbils, a comptar des de la recepció de la 
notificació. DONAR COMPTE d’aquest acord a la Comissió de Presidència, Drets de 
Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 
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160. – (18003448L06-002 (0892/18)) MODIFICAR, a l’empara dels articles 204 i 205 de la 
LCSP, el contracte 18003448L06-002 que té per objecte el manteniment d’edificis Lot 
6 Horta Guinardó, Nou Barris, adjudicat a la UTE Faus-Miatec Mant. Edif. Lot 6 Con, 
amb NIF U67421552, per un import màxim de 88.064,78 euros (IVA inclòs), d’acord 
amb els informes i documentació que consta en l’expedient. AMPLIAR l’autorització i 
disposició de la despesa de l’esmentat contracte per un import de 88.064,78 euros, 
IVA inclòs, amb càrrec a l’exercici 2020 i amb càrrec a la partida i pressupost amb el 
desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 88.064,78 euros a l’aplicació 
pressupostària D/21200/93312 0607. FIXAR en 3.639,04 euros l’import del 
reajustament de la garantia definitiva. REQUERIR l’adjudicatari per tal que comparegui 
a les dependències de l’administració de la Gerència de Recursos per a la seva 
formalització en el termini de 15 dies hàbils, a comptar des de la recepció de la 
notificació. DONAR COMPTE d’aquest acord a la Comissió de Presidència, Drets de 
Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció 

161. – (18003448L07-002 (0892/18)) MODIFICAR, a l’empara de l’article 60 del TRLCSP, el 
contracte 18003448L07-002 que té per objecte el manteniment d’edificis LOT 7 Sant 
Andreu, Sant Martí, adjudicat a l’empresa Servicios e Instalaciones Aldago, SL, amb 
NIF B61563169, per un import màxim de 220.000,00 euros (IVA inclòs), d’acord amb 
els informes i documentació que consta en l’expedient. AMPLIAR l’autorització i 
disposició de la despesa de l’esmentat contracte per un import de 220.000,00 euros, 
IVA inclòs, amb càrrec a l’exercici 2020 i amb càrrec a les partides i als pressupostos 
amb el desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 120.000,00 euros a 
l’aplicació pressupostària D/21200/93312 0610; un import (IVA inclòs) de 100.000,00 
euros a l’aplicació pressupostària D/21200/93312 0609. FIXAR en 9.090,91 euros 
l’import del reajustament de la garantia definitiva. REQUERIR l’adjudicatari per tal que 
comparegui a les dependències de l’administració de la Gerència de Recursos per a la 
seva formalització en el termini de 15 dies hàbils, a comptar des de la recepció de la 
notificació. DONAR COMPTE d’aquest acord a la Comissió de Presidència, Drets de 
Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

162. – (18003968L01-003) MODIFICAR, a l’empara dels articles 203 i 205 de la LCSP, el 
contracte 18003968L01-003 que té per objecte l’execució del servei de neteja i 
recollida selectiva dels edificis i locals municipals adscrits als diferents Districtes i 
Gerències de l’Ajuntament de Barcelona, amb mesures de contractació pública 
sostenible (Lot 1: Districte de Ciutat Vella i Gerència de Recursos), adjudicat a 
l’empresa Servicios Operativos Internos, S.A., amb NIF A43057124, per un import 
màxim de 70.189,07 euros (IVA inclòs), d’acord amb els informes i documentació que 
consta en l’expedient. AMPLIAR l’autorització i disposició de la despesa de l’esmentat 
contracte per un import de 70.189,07 euros, IVA inclòs, amb càrrec a l’exercici 2020 i 
amb càrrec a la partida i pressupost amb el desglossament següent: un import (IVA 
inclòs) de 70.189,07 euros a l’aplicació pressupostària D/22700/93312 0601. FIXAR en 
2.900,37 euros l’import del reajustament de la garantia definitiva. REQUERIR 
l’adjudicatari per a que reajusti la garantia definitiva per l’import indicat i comparegui 
a les dependències de la Direcció de Serveis de Gestió Econòmica per a la seva 
formalització en el termini de 15 dies hàbils, a comptar des de la recepció de la 
notificació. DONAR COMPTE d’aquest acord a la Comissió de Presidència, Drets de 
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Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

163. – (18003968L02-002) MODIFICAR, a l’empara dels articles 203 i 205 de la LCSP, el 
contracte 18003968L02-002 que té per objecte l’execució del servei de neteja i 
recollida selectiva dels edificis i locals municipals adscrits als diferents Districtes i 
Gerències de l’Ajuntament de Barcelona, amb mesures de contractació pública 
sostenible (Lot 2: Districte de l’Eixample), adjudicat a l’empresa Multianau, SL, amb 
NIF B50819507, per un import màxim de 154.195,95 euros (IVA inclòs), d’acord amb 
els informes i documentació que consta en l’expedient. AMPLIAR l’autorització i 
disposició de la despesa de l’esmentat contracte per un import de 154.195,95 euros, 
IVA inclòs, amb càrrec a l’exercici 2020 i amb càrrec a la partida i pressupost amb el 
desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 154.195,95 euros a l’aplicació 
pressupostària D/22700/93312 0602. FIXAR en 6.371,73 euros l’import del 
reajustament de la garantia definitiva. REQUERIR a l’adjudicatari per a que reajusti la 
garantia definitiva per l’import indicat i comparegui a les dependències de la Direcció
de Serveis de Gestió Econòmica per a la seva formalització en el termini de 15 dies 
hàbils, a comptar des de la recepció de la notificació. DONAR COMPTE d’aquest acord 
a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció.

164. – (18003968L03-001) MODIFICAR, a l’empara dels articles 203 i 205 de la LCSP, el 
contracte 18003968L03-001 que té per objecte l’execució del servei de neteja i 
recollida selectiva dels edificis i locals municipals adscrits als diferents Districtes i 
Gerències de l’Ajuntament de Barcelona, amb mesures de contractació pública 
sostenible (Lot 3: Districte de Sants-Montjuïc), adjudicat a l’empresa Multiserveis 
Ndavant, SL, amb NIF B60579240, per un import màxim de 72.452,23 euros (IVA 
inclòs), d’acord amb els informes i documentació que consta en l’expedient. AMPLIAR 
l’autorització i disposició de la despesa de l’esmentat contracte per un import de 
72.452,23 euros, IVA inclòs, amb càrrec a l’exercici 2020 i amb càrrec a la partida i 
pressupost amb el desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 72.452,23 euros 
a l’aplicació pressupostària D/22700/93312 0603. FIXAR en 2.993,89 euros l’import 
del reajustament de la garantia definitiva. REQUERIR l’adjudicatari per a que reajusti 
la garantia definitiva per l’import indicat i comparegui a les dependències de la 
Direcció de Serveis de Gestió Econòmica per a la seva formalització en el termini de 15 
dies hàbils, a comptar des de la recepció de la notificació. DONAR COMPTE d’aquest 
acord a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i 
Prevenció. 

165. – (18003968L04-001) MODIFICAR, a l’empara dels articles 203 i 205 de la LCSP, el 
contracte 18003968L04-001 que té per objecte l’execució del servei de neteja i 
recollida selectiva dels edificis i locals municipals adscrits als diferents Districtes i 
Gerències de l’Ajuntament de Barcelona, amb mesures de contractació pública 
sostenible (Lot 4: Districte de les Corts i Gerència de Drets Socials), adjudicat a 
l’empresa Multiserveis Ndavant, SL, amb NIF B60579240, per un import màxim de 
497.519,25 euros (IVA inclòs), d’acord amb els informes i documentació que consta en 
l’expedient. AMPLIAR l’autorització i disposició de la despesa de l’esmentat contracte 
per un import de 497.519,25 euros, IVA inclòs, amb càrrec a l’exercici 2020 i amb 
càrrec a les partides i als pressupostos amb el desglossament següent: un import (IVA 
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inclòs) de 47.519,25 euros a l’aplicació pressupostària D/22700/93312 0604; un 
import (IVA inclòs) de 450.000,00 euros a l’aplicació pressupostària D/22700/93312 
0200. FIXAR en 20.558,65 euros l’import del reajustament de la garantia definitiva. 
REQUERIR l’adjudicatari per a que reajusti la garantia definitiva per l’import indicat i 
comparegui a les dependències de la Direcció de Serveis de Gestió Econòmica per a la 
seva formalització en el termini de 15 dies hàbils, a comptar des de la recepció de la 
notificació. DONAR COMPTE d’aquest acord a la Comissió de Presidència, Drets de 
Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

166. – (18003968L05-001) MODIFICAR, a l’empara dels articles 203 i 205 de la LCSP, el 
contracte 18003968L05-001 que té per objecte l’execució del servei de neteja i 
recollida selectiva dels edificis i locals municipals adscrits als diferents Districtes i 
Gerències de l’Ajuntament de Barcelona, amb mesures de contractació pública 
sostenible (Lot 5: Districte de Sarrià-Sant Gervasi i Gerència de Seguretat i Prevenció), 
adjudicat a l’empresa Optima Facility Services, SL, amb NIF B60124831, per un import 
màxim de 142.736,36 euros (IVA inclòs), d’acord amb els informes i documentació que 
consta en l’expedient. AMPLIAR l’autorització i disposició de la despesa de l’esmentat 
contracte per un import de 142.736,36 euros, IVA inclòs, amb càrrec a l’exercici 2020 i 
amb càrrec a la partida i pressupost amb el desglossament següent: un import (IVA 
inclòs) de 142.736,36 euros a l’aplicació pressupostària D/22700/93312 0400. FIXAR 
en 11.796,40 euros l’import del reajustament de la garantia definitiva. REQUERIR 
l’adjudicatari per a que reajusti la garantia definitiva per l’import indicat i comparegui 
a les dependències de la Direcció de Serveis de Gestió Econòmica per a la seva 
formalització en el termini de 15 dies hàbils, a comptar des de la recepció de la 
notificació. DONAR COMPTE d’aquest acord a la Comissió de Presidència, Drets de 
Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

167. – (18003968L06-001) MODIFICAR, a l’empara dels articles 203 i 205 de la LCSP, el 
contracte 18003968L06-001 que té per objecte l’execució del servei de neteja i 
recollida selectiva dels edificis i locals municipals adscrits als diferents Districtes i 
Gerències de l’Ajuntament de Barcelona, amb mesures de contractació pública 
sostenible (Lot 6: Districte de Gràcia i Gerència d’Ecologia Urbana), adjudicat a 
l’empresa Multiserveis Ndavant, SL, amb NIF B60579240, per un import màxim de 
77.448,78 euros (IVA inclòs), d’acord amb els informes i documentació que consta en 
l’expedient. AMPLIAR l’autorització i disposició de la despesa de l’esmentat contracte 
per un import de 77.448,78 euros, IVA inclòs, amb càrrec a l’exercici 2020 i amb càrrec 
a la partida i pressupost amb el desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 
77.448,78 euros a l’aplicació pressupostària D/22700/93312 0606. FIXAR en 3.200,36 
euros l’import del reajustament de la garantia definitiva. REQUERIR l’adjudicatari per 
a que reajusti la garantia definitiva per l’import indicat i comparegui a les 
dependències de la Direcció de Serveis de Gestió Econòmica per a la seva 
formalització en el termini de 15 dies hàbils, a comptar des de la recepció de la 
notificació. DONAR COMPTE d’aquest acord a la Comissió de Presidència, Drets de 
Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

168. – (18003968L07-001) MODIFICAR, a l’empara dels articles 203 i 205 de la LCSP, el 
contracte 18003968L07-001 que té per objecte l’execució del servei de neteja i 
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recollida selectiva dels edificis i locals municipals adscrits als diferents Districtes i 
Gerències de l’Ajuntament de Barcelona, amb mesures de contractació pública 
sostenible (Lot 7: Districte d’Horta-Guinardó), adjudicat a l’empresa Optima Facility 
Services, SL, amb NIF B60124831, per un import màxim de 62.747,91 euros (IVA 
inclòs), d’acord amb els informes i documentació que consta en l’expedient. AMPLIAR 
l’autorització i disposició de la despesa de l’esmentat contracte per un import de 
62.747,91 euros, IVA inclòs, amb càrrec a l’exercici 2020 i amb càrrec a la partida i 
pressupost amb el desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 62.747,91 euros 
a l’aplicació pressupostària D/22700/93312 0607. FIXAR en 2.592,89 euros l’import 
del reajustament de la garantia definitiva. REQUERIR l’adjudicatari per a que reajusti 
la garantia definitiva per l’import indicat i comparegui a les dependències de la 
Direcció de Serveis de Gestió Econòmica per a la seva formalització en el termini de 15 
dies hàbils, a comptar des de la recepció de la notificació. DONAR COMPTE d’aquest 
acord a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i 
Prevenció. 

169. – (18003968L08-001) MODIFICAR, a l’empara dels articles 203 i 205 de la LCSP, el 
contracte 18003968L08-001 que té per objecte l’execució del servei de neteja i 
recollida selectiva dels edificis i locals municipals adscrits als diferents Districtes i 
Gerències de l’Ajuntament de Barcelona, amb mesures de contractació pública 
sostenible (Lot 8: Districte de Nou Barris), adjudicat a l’empresa Brocoli, SL, amb NIF 
B29778651, per un import màxim de 83.849,94 euros (IVA inclòs), d’acord amb els 
informes i documentació que consta en l’expedient. AMPLIAR l’autorització i 
disposició de la despesa de l’esmentat contracte per un import de 83.849,94 euros, 
IVA inclòs, amb càrrec a l’exercici 2020 i amb càrrec a la partida i pressupost amb el 
desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 83.849,94 euros a l’aplicació 
pressupostària D/22700/93312 0608. FIXAR en 3.464,87 euros l’import del 
reajustament de la garantia definitiva. REQUERIR l’adjudicatari per a que reajusti la 
garantia definitiva per l’import indicat i comparegui a les dependències de la Direcció 
de Serveis de Gestió Econòmica per a la seva formalització en el termini de 15 dies 
hàbils, a comptar des de la recepció de la notificació. DONAR COMPTE d’aquest acord 
a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

170. – (18003968L09-001) MODIFICAR, a l’empara dels articles 203 i 205 de la LCSP, el 
contracte 18003968L09-001 que té per objecte l’execució del servei de neteja i 
recollida selectiva dels edificis i locals municipals adscrits als diferents Districtes i 
Gerències de l’Ajuntament de Barcelona, amb mesures de contractació pública 
sostenible (Lot 9: Districte de Sant Andreu), adjudicat a l’empresa Optima Facility 
Services, SL, amb NIF B60124831, per un import màxim de 119.070,25 euros (IVA 
inclòs), d’acord amb els informes i documentació que consta en l’expedient. AMPLIAR 
l’autorització i disposició de la despesa de l’esmentat contracte per un import de 
119.070,25 euros, IVA inclòs, amb càrrec a l’exercici 2020 i amb càrrec a la partida i 
pressupost amb el desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 119.070,25 euros 
a l’aplicació pressupostària D/22700/93312 0609. FIXAR en 4.920,26 euros l’import 
del reajustament de la garantia definitiva. REQUERIR l’adjudicatari per a que reajusti 
la garantia definitiva per l’import indicat i comparegui a les dependències de la 
Direcció de Serveis de Gestió Econòmica per a la seva formalització en el termini de 15 
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dies hàbils, a comptar des de la recepció de la notificació. DONAR COMPTE d’aquest 
acord a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i 
Prevenció. 

171. – (17002464-002 (001/18)) MODIFICAR, a l’empara de l’article 60 del TRLCSP, el 
contracte 17002464-002 que té per objecte el manteniment d’ascensors a districtes i 
gerències, adjudicat a l’empresa Ascensores Ersce, SA, amb NIF A08277907, per un 
import màxim de 44.696,13 euros (IVA inclòs), d’acord amb els informes i 
documentació que consta en l’expedient. AMPLIAR l’autorització i disposició de la 
despesa de l’esmentat contracte per un import de 44.696,13 euros, IVA inclòs, amb 
càrrec a l’exercici 2020 i amb càrrec a les partides i als pressupostos amb el 
desglossament següent: un import (IVA inclòs) de 25.000,00 euros a l’aplicació 
pressupostària D/21300/93312 0200; un import (IVA inclòs) de 4.696,13 euros a 
l’aplicació pressupostària D/21300/93312 0400; un import (IVA inclòs) de 15.000,00 
euros a l’aplicació pressupostària D/21300/93312 0705. FIXAR en 1.846,95 euros 
l’import del reajustament de la garantia definitiva. REQUERIR l’adjudicatari per tal que 
comparegui a les dependències de l’administració de la Gerència de Recursos per a la 
seva formalització en el termini de 15 dies hàbils, a comptar des de la recepció de la 
notificació. DONAR COMPTE d’aquest acord a la Comissió de Presidència, Drets de la 
Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

172. – (20XF0657 18XP0039 (0551/18)) ANUL·LAR parcialment (AD1N) l’autorització i 
disposició de la despesa per un import de 800.000,00 euros a favor de Tractament i 
Selecció Residus, SA (TERSA), amb NIF A08800880, per al subministrament elèctric a 
l’Ajuntament de Barcelona i organismes dependents, amb càrrec als següent 
pressupostos i partides. Pressupost 2020: 02.00/22100/93312 32.000,00 euros; 
04.00/22100/93312 52.000,00 euros; 05.00/22100/93312 5.000,00 euros; 
06.01/22100/93312 25.000,00 euros; 06.02/22100/93312 27.000,00 euros; 
06.03/22100/93312 36.000,00 euros; 06.04/22100/93312 40.000,00 euros; 
06.05/22100/93312 38.000,00 euros; 06.06/22100/93312 73.000,00 euros; 
06.07/22100/93312 52.000,00 euros; 06.08/22100/93312 95.000,00 euros; 
06.09/22100/93312 94.000,00 euros; 06.10/22100/93312 71.000,00 euros, per les 
raons que s’exposen a l’informe justificatiu del Departament de Subministrament i 
Estalvi Energètic de la Direcció de Logística i Manteniment, que consta a l’expedient. 
AMPLIAR (AD2) l’Autorització i Disposició de la despesa per un import de 580.000,00 
euros a favor de Tractament i Selecció Residus, SA (TERSA), amb NIF A08800880, per 
al subministrament elèctric a l’Ajuntament de Barcelona i organismes dependents, 
amb càrrec a la següent partida 0504/22120/13413 del Pressupost 2020, per les raons 
que s’exposen a l’informe justificatiu de la Gerència de Mobilitat i Infraestructures 
d’Ecologia Urbana, que consta a l’expedient. DONAR COMPTE d’aquest acord a la 
Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

173. – (20XC0172) APROVAR el Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Barcelona i el 
Ministeri de Defensa per a l’adquisició de cavalls de pura raça espanyola, propietat del 
Ministeri de Defensa, per a la seva utilització per la Unitat Muntada de la Guàrdia 
Urbana de Barcelona. DESIGNAR l’Im. Sr. Albert Batlle Bastardas, Cinquè Tinent 
d’Alcaldia, per a la firma del document de formalització del conveni, així com la de 
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tots els documents que se’n derivin. DONAR-NE COMPTE a la Comissió Presidència, 
Drets de ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

b) Mesures de govern
c) Informes

1. – Carrils bus contrasentit. 

El Sr. BATLLE indica que s’ha enviat l’informe que respon al prec que el Grup de JxCat 
va formular en aquesta mateixa Comissió el passat 15 de setembre i en què demanava 
un informe sobre la seguretat viària dels trams de carril bus que van contra sentit de 
la marxa de la via.
Explica que l’informe que tenen els grups –al qual es remet– reporta un cens dels 
trams que responen a aquesta casuística, que són 14 en total i que es van anar 
establint des del 2010 fins al novembre del 2018, quan es va habilitar el darrer 
d’aquests trams.
A continuació, indica que l’informe també recull, tal com es demanava, la relació 
d’accidentalitat en aquests trams, amb detall del lloc, la causa i el resultat d’aquests 
accidents. Aclareix que són tots els accidents en què hi ha implicat un bus o autocar 
que circula pel carril bus contra sentit, independentment de la causa de l’accident.
Informa que en aquests 10 anys s’han produït un total de 133 accidents, l’origen dels 
quals es deu en un 50% dels casos al fet que el vianant no obeeix el semàfor, que el 
vianant creua fora dels passos de vianants o les frenades d’emergència dels mateixos 
vehicles.
Tot seguit, apunta que, pel tipus d’accidents, el 70% són atropellaments i caigudes a 
l’interior de l’autobús. Assenyala que les lesions sofertes per les persones implicades 
són majoritàriament lleus, si bé 16 persones van patir lesions greus, amb 
hospitalització per un període superior a 24 hores. Informa que 2 persones van morir 
a causa de l’accident: el 2016, un vianant atropellat per no haver respectat el semàfor, 
i el 2019, una passatgera que va caure a l’interior de l’autobús per la frenada 
d’emergència del conductor per evitar l’atropellament d’un vianant que creuava fora 
del pas. Diu que, de fet, en la gran majoria dels casos el causant de l’accident és un 
vianant que creua en vermell o fora del pas de vianants.
D’altra banda, comenta que l’informe conclou amb una sèrie de mesures per a la 
millora de la seguretat dels trams, com ara la revisió de la senyalització amb reforç del 
semàfor vermell dels vianants a Travessera de Gràcia, que és el que té més índex 
d’incidents; la modificació del carril bus a l’avinguda Meridiana, amb la supressió del 
tram de la banda nord del passeig de Santa Coloma on hi ha l’únic pas de vianants i on 
s’ha produït algun dels accidents, i la modificació del disseny del tram entre passeig de 
Santa Coloma i Rio de Janeiro on no hi ha voreres adjacents a la calçada central de la 
Meridiana.
Finalment, indica que també es produirà l’estudi de la configuració general dels 
carrers Tarragona i Travessera de Gràcia, que són els dos trams amb l’índex de 
sinistralitat més elevat, amb l’objectiu de fer una proposta de nova ordenació viària
general del carrer.
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El Sr. ZAÑARTU, en primer lloc, agraeix que s’hagi presentat l’informe, tenint en 
compte que es va fer la demanda al setembre. Diu que tant de bo totes les demandes 
en aquest aspecte d’informació fossin tan exhaustives com aquesta i tan ràpides.
En segon lloc, creu que haurien de repensar en certa manera el fet de poder anar 
avaluant certes decisions que es prenen, en aquest cas els carrils bus bidireccionals, 
però també van ser en el seu moment els blocs de formigó. Destaca que es pugui fer 
motu proprio i que no hagi de ser l’oposició qui demani compareixences, que està bé, 
però creu que haurien de poder millorar aquest aspecte de l’avaluació de certes 
polítiques públiques.
Pel que fa a l’informe en si, pensa que queda acreditat que realment els carrils bus 
bidireccionals no són perillosos, tot i que sí que s’identifiquen alguns problemes, com 
el regidor Batlle ja ha esmentat. Però creu que, ni de lluny, són tan perillosos com 
alguns grups pensaven algunes sessions enrere. 
Reconeix, però, que hi ha un element, que és la indisciplina del vianant, que potser va 
més lligada a la manca d’espais correctes per travessar la via o al fet de no ser 
conscients que en aquell tram potser hi ha vehicles que venen contra sentit. Diu que 
en això el Govern ja ha avançat que hi ha un seguit de mesures, des de reforçar la 
senyalització fins a repensar trams viaris, que ho podran resoldre.
Indica que el Grup d’ERC, igual que ja ho va demanar al Pla local de seguretat viària, 
demana que es revisi el tema de les caigudes dins dels mateixos autobusos, ja que 
s’observava en les dades d’anàlisi del Pla local de seguretat viària que hi havia hagut 
en els darrers anys un augment de les caigudes dins del mateix bus, sense resultats 
fatals, excepte el que ha comentat el Sr. Batlle. Pensa, però, que finalment potser 
s’hauria de revisar per què està passant, si és un problema dels nous models de busos, 
menys punts de subjecció, etc.
En definitiva, vol reivindicar una vegada més el Pla local de seguretat viària, vol 
defensar que aquests aspectes que s’avaluen en aquesta sessió ja es van tractar en el 
seu moment, i espera que s’hi doni compliment.

La Sra. VILA es congratula que s’hagi pogut ajudar perquè el Govern posi la mirada 
sobre aquesta casuística concreta dels carrils bus de la ciutat. Veient les dades de 
sinistralitat dels carrils bus en sentit contrari, diu que la gran conclusió que treu el seu 
grup és que hi ha un problema que s’ha de resoldre, de manera que s’ha de posar fil a 
l’agulla per revertir la situació.
Constata que, des de l’inici de la seva implementació, en aquests trams s’han succeït 
136 sinistres, amb ferits greus de diferent consideració, dels quals 16 persones van 
resultar molt greus i fins i tot dues persones mortes. Diu que, si aquí s’hi afegeixen els 
accidents que no van presentar lesions o fins i tot els incidents que no van acabar amb 
accidents i que, per tant, no queden del tot registrats, es podria afirmar que hi ha 
hagut una pèrdua de confort dels usuaris de la via amb la implementació d’aquests 
serveis i que, a més, es posa en risc la salut i la vida dels ciutadans.
Tot seguit, remarca que, dels 14 trams, n’hi ha 7 amb una alta conflictivitat 
directament relacionada amb la configuració del sentit de la marxa de l’autobús. Per 
tant, creu que és urgent i que és molt rellevant que el Govern es prengui seriosament 
la resolució d’aquesta problemàtica.
Troba evident que la presència de vianants en els passos de vianants en fase vermella 
està directament relacionada amb l’excepcionalitat del sentit de la marxa de 
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l’autobús. Reconeix que és un error que cometen els vianants, però pensa que és clau 
per al regulador, per al que impulsa polítiques de seguretat viària, que actuï com a 
bon gestor per tal de minimitzar aquestes situacions i, per tant, també aquestes 
conseqüències. Aclareix que és el que el Grup de JxCat pretenia precisament amb 
aquest prec: alçar la veu, posar de manifest una problemàtica i demanar al Govern 
que fos proactiu amb la reversió d’aquesta situació, perquè, tot i que sigui un error 
dels mateixos usuaris de la via, dels vianants, és feina de qui fa la política de seguretat 
viària de la ciutat prendre mesures perquè no sigui d’aquesta manera o que es 
minimitzi.
Constata que el Govern municipal pren algunes mesures i correccions, però li semblen 
insuficients i poc contundents, perquè es parla de revisar, modificar i estudiar. Creu 
que la salut de les persones està compromesa realment en aquests trams, que els 
usuaris de la via estan exposats al risc i que això és intolerable, per la qual cosa cal 
prendre una decisió clara de reversió d’aquesta tipologia de carrils.
Per tant, demana que, d’aquests 14 trams comptabilitzats, se’n plantegi la supressió 
almenys de 7, que concentren la sinistralitat més alta, pel bé de la seguretat i per 
evitar més ferits i morts en el futur.

El Sr. SIERRA agraeix la presentació de l’informe sobre els carrils bus contra direcció.
En tot cas, pensa que està molt bé que el Grup de JxCat demani aquest informe, però 
els demana que siguin conscients que són ells mateixos qui van començar a implantar 
aquest tipus de carrils a la ciutat.
Respecte a la consideració que fa el Grup de Cs d’aquest tipus de carrils, constata que 
són un perill, tal com ja diu l’informe, però reitera que són un perill tant per a la resta 
de vehicles que circulen com per als vianants. Manifesta que una prova d’això són els 
sinistres que es relaten a l’informe, així com la gravetat dels accidents, amb 16 
persones molt greus i, lamentablement, 2 persones mortes. Indica que, de fet, una de 
les al·legacions que el seu grup va efectuar al Pla de seguretat viària va ser 
precisament la supressió dels carrils bus contra direcció.
Posa de manifest que, tal com es relata en l’informe, hi ha carrils en què es concentra 
gran part de la sinistralitat, com ara l’avinguda Meridiana, el carrer Tarragona o 
Travessera de Gràcia. Considera que les mesures que el Govern planteja per reduir la 
sinistralitat són insuficients. Però, per sobre de totes i en consonància amb el que el 
Grup de Cs plantejava en les al·legacions al Pla de seguretat viària, pensa que el 
Govern municipal s’hauria de plantejar la supressió d’aquests carrils contra direcció.
Per tant, ho torna a sol·licitar en la presentació d’aquest informe. Vol saber per quins 
motius no es preveu aquesta opció i per què no s’ho han plantejat.
En tot cas, indica que les mesures que planteja el Govern també són insuficients. 
Pensa que podria haver-hi un altre tipus de mesures, com ara senyals que facin 
pampallugues, senyals de perill lluminosos en el passos de zebra, senyals acústics en 
els semàfors en què hi ha un carril d’aquestes característiques.
Remarca que el Grup de Cs està frontalment en contra d’aquest tipus de carrils, i creu 
que 16 persones ferides molt greus i 2 morts són motiu suficient perquè el Govern 
municipal se’n plantegi la supressió.
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El Sr. BOU agraeix la realització d’aquest informe a petició del Grup de JxCat en la 
passada sessió de setembre. A parer seu, és una preocupació generalitzada per a tots 
els barcelonins.
Pensa que el fet que un bus circuli en sentit contrari de la resta de trànsit resulta de 
base un risc permanent per a la seguretat viària, independentment dels canvis que es 
facin en senyalitzacions o controls de velocitat.
Creu que l’informe aporta una informació valuosa per fer millores, algunes força 
evidents i que és molt necessari resoldre, com el tram de l’avinguda Meridiana. 
Afegeix que l’informe de sinistralitat els dona una idea de tot tipus de resultats, 
encara que molts dels lesionats són lleus i altres ni tan sols es registren. Opina que 
l’objectiu ha de ser prevenir perquè no es produeixi cap accident, per molt lleu que 
sigui.
Entén que, quan es va dur a terme aquesta actuació i es van instaurar aquests carrils 
bus en sentit contrari, devien obeir segurament a un criteri de mobilitat. Diu que no 
s’ha de desatendre aquest criteri, però sí que el Grup del PP creu necessari un estudi 
per poder reduir els carrils bus en la mesura del possible sense afectar el criteri de 
mobilitat, però sempre amb la base i el criteri de la seguretat viària.

El Sr. VALLS dona les gràcies per l’informe tan detallat que se’ls ha facilitat. Diu que a 
simple vista és prou evident la diferència entre aquelles ubicacions realment 
problemàtiques i aquelles en què la problemàtica és menor o pràcticament inexistent.
Pel que fa a la sinistralitat dels trams normals, pensa que no es pot comparar sempre 
l’efecte que té la circulació contra sentit, però diu que en el que sí que es poden fixar 
és en les conclusions a què s’arriba amb aquest informe sobre aquests trams en 
concret, ja que reforçar la senyalització sembla més que necessari.
Constata que són molts els accidents que es produeixen per frenades d’emergència 
per evitar atropellaments i molts altres els que es produeixen per culpa de vianants o 
vehicles que desobeeixen els semàfors en vermell. Pensa que a això cal posar-hi 
solució i caldrà veure si finalment aquest reforç de la senyalització acaba sent 
suficient.
D’altra banda, troba encertat modificar el carril bus contra sentit de l’avinguda 
Meridiana o suprimir el tram on s’han produït els accidents més greus, ja que la 
relació causal entre el pas de vianants i la sinistralitat sembla clara.
Pel que fa a la situació dels carrers Tarragona i Travessera de Gràcia, diu que estarà 
pendent de la nova proposta d’ordenació viària dels carrers. Constata que l’índex de 
sinistralitat és elevat i cal, doncs, trobar solucions en el mínim marge de temps 
possible.
En aquest sentit, creu que aquest informe és útil.

El Sr. BATLLE dona les gràcies pel conjunt d’aportacions que s’han fet, que, per 
descomptat, es tindran en compte.
Remarca que, com deia el Sr. Sierra, ja tenen una llarga tradició d’aquest tipus de 
carrils, que ja s’han integrat també en la vida normal de la ciutat. Constata, però, que 
tantes modificacions que hi ha hagut en la viabilitat de la ciutat han tingut sovint 
efectes no desitjats. Però creu que la valoració conjunta que s’ha de fer és una 
valoració positiva, perquè ha millorat la mobilitat del sistema d’autobusos de 
Barcelona, ja que en un moment es va prendre la determinació de potenciar la xarxa 
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ortogonal i s’ha fet una xarxa d’autobusos àgil, aprofitant també la mateixa trama 
viària de la ciutat de Barcelona.
Es compromet a mirar-ho i diu que algunes de les propostes es faran. Diu que el Sr. 
Valls i altres regidors apuntaven com una de les bàsiques el tema de la senyalització. 
Creu que aquest és un dels temes en què encara hi ha un espai de millora, abans de 
prendre mesures més radicals, com seria l’eliminació d’alguns trams, que ja s’ha 
valorat, però sempre es valora també el que podria suposar des del punt de vista dels 
inconvenients en la prestació del servei. Repeteix que creu que s’ha produït una 
millora al llarg dels últims 10 anys en la xarxa d’autobusos, en què també han canviat 
els hàbits dels ciutadans.
A continuació, destaca que una cosa curiosa és que a Barcelona la gent no tenia cap 
inconvenient a fer transbordament al metro, tot i que calia baixar moltes escales i, en 
canvi, no hi havia el costum de fer transbordaments amb l’autobús, quan és molt més 
senzill, perquè sovint no cal moure’s ni de la mateixa parada. Diu que aquest canvi 
d’hàbits ha estat possible gràcies a aquesta permeabilitat d’aquesta xarxa ortogonal, 
que li sembla que es va començar l’any 2010, en el mandat de l’alcalde Trias, i que 
després entre tots plegats han intentat anar millorant en els successius governs.
Pel que fa al tema de l’educació viària, pensa que és una assignatura pendent del 
conjunt de la ciutadania. Indica que al cap d’un mes se celebrarà el Fòrum de 
Seguretat Viària, en què estan tots convidats, però també hi ha espais encara molt de 
millora respecte a l’educació viària del conjunt de la ciutadania. Posa de manifest que 
la disciplina viària és una assignatura sovint pendent en la ciutat. Pensa que hi ha una 
part molt important de responsabilitat de l’Administració a través d’aquests elements 
de senyalització des de les escoles fins als casals d’avis, perquè si s’analitzen les 
víctimes d’aquesta sinistralitat es constata que un percentatge molt elevat és de gent 
ja gran que moltes vegades no observen les mesures d’autoprotecció que haurien 
d’observar, sense que això sigui excusa d’alguns elements de millora que cal introduir.
Està d’acord que, tenint en compte els percentatges de sinistralitat per trams, hi ha 
alguns carrers en què, efectivament, cal fer un procés de reflexió respecte al que 
convindria. 
Per tant, es compromet a millorar la senyalització i els aspectes d’educació viària, i a 
anar ajustant aquestes millores. Diu que si, arribat el cas, cal retirar alguna d’aquestes 
senyalitzacions no dubtin que ho faran.

La Sra. VILA pensa que no han de ser cofoistes partint del que diu l’informe, sinó, al 
contrari, que els serveixi per posar-se en alerta.
Així mateix, demana que, ja que el Govern municipal té sobre la taula algunes mesures 
per millorar la situació, els grups en puguin anar fent seguiment, és a dir, que al cap 
d’uns mesos tornin a la Comissió a portar les mesures preses, de manera que els grups 
puguin anar seguint com evoluciona aquesta qüestió.

El Sr. SIERRA es dirigeix al Sr. Batlle com a tinent d’alcalde de Seguretat i Prevenció, i 
recorda una frase que ell mateix ha dit, i és que cal ser conscients del funcionament 
dels serveis. Creu que la prioritat, més que el funcionament dels serveis, ha de ser la 
seguretat i la integritat de les persones.

ES DONA PER TRACTAT
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d) Compareixences Govern municipal

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

2. – (20200199) ATORGAR la Medalla d’or al Mèrit esportiu a la Sra. Encarna Hernández 
Ruiz, referent d’una època en què naixia l’esport al nostre país i representant d’una 
generació de pioneres que van trencar amb el que era políticament establert en aquell 
temps i que, amb la naturalitat de les seves il·lusions, va treballar per la igualtat 
d’oportunitats en l’esport com a eina de construcció social. 

El Sr. MARTÍ GRAU comenta que, com sempre, les medalles tindran el seu espai en el 
Plenari, de manera que en aquesta sessió només vol assenyalar la importància d’una 
vida dedicada a l’esport, però sobretot en condicions complexes per a les dones en 
l’època que la Sra. Encarna Hernández va fer tot el que va fer.
Per tant, pensa que és una medalla absolutament necessària per reconèixer no tan 
sols una gran esportista, sinó també una dona que va defensar els drets de les dones 
en els moments més complexos.

La Sra. GASSOL manifesta que el vot del Grup d’ERC serà a favor, atès que la figura de 
l’Encarna Hernández Ruiz, una orgullosa cortsenca i barcelonina de Llorca, és 
fonamental i clau per explicar el bàsquet femení a la ciutat i al país. Diu que no farà un 
currículum exhaustiu de la seva vida, però sí que vol posar en valor la seva figura de 
pionera en l’esport i de la lluita constant en un dels pitjors moments de la història del 
país, que és el franquisme.
Recorda que va ser pionera de l’esport femení durant tres dècades, i entre els anys 30 
i 50 l’Encarna va trencar barreres i es va convertir en la primera dona entrenadora i
àrbitre, a més de ser una de les primeres dones que va aconseguir el carnet de 
conduir a Barcelona.
Explica que l’Encarna, «la nena del ganxo», va arribar a la ciutat com tants d’altres 
durant l’Exposició Universal del 29 i a les Corts va descobrir el bàsquet que es jugava a 
les places del barri, fins al 1931, que es va enrolar a l’Atlas Club, després al Laietà, a la 
Peña García de l’Hospitalet i, finalment, al Barça, fins que es va retirar el 1953.
Recorda que l’Encara es va convertir en entrenadora i, un cop acabada la guerra, va 
continuar la seva activitat esportiva, tenint fins i tot en aquells moments ofertes de 
clubs estrangers.
En tot cas, reitera que el seu grup votarà a favor de la concessió de la Medalla d’Or al 
Mèrit Esportiu a aquesta pionera del bàsquet i de l’esport femení, i s’alegra molt que 
als 103 anys pugui rebre aquest honor en vida.

La Sra. VILA es congratula d’aquesta medalla i hi votarà a favor. Anuncia que es guarda 
per al Plenari la lloa de la figura d’Hernández per destacar la seva capacitat en el món 
de l’esport i també per haver fet que l’esport i el bàsquet siguin una mica més justos i 
més igualitaris.
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De moment, però, expressa el seu vot favorable.

El Sr. SIERRA manifesta igualment el vot favorable a la concessió d’aquesta medalla i 
diu que també farà la intervenció en el Plenari. Però vol manifestar la satisfacció com 
a president de les Corts del fet que a una cortsenca tan meritòria, amb 103 anys, li 
concedeixin aquest reconeixement i homenatge.

El Sr. BOU comenta que la Sra. Hernández, nascuda a Múrcia, es va criar a Barcelona i 
des de ben petita va mostrar les seves aptituds pel bàsquet. Recorda que, de fet, se la 
coneixia com «la niña del gancho» per la facilitat que tenia a fer servir aquesta forma 
d’anotar.
Explica que el 1931 va fundar l’Atlas Club i l’any següent va passar al Club Esportiu 
Laietà, un grup històric de la ciutat que, per cert, el 2021 farà 100 anys.
Exposa que a la seva vida professional va simultaniejar el fet de jugar amb el fet de ser 
entrenadora, però també va ser la primera entrenadora femenina.
Diu que la Guerra Civil va suposar un impàs obligat a la seva carrera i, en acabar, va 
tornar al Laietà i va jugar amb altres equips com el Cottet, el Moix Llambés o la 
Sección Femenina de Falange a Barcelona, amb la qual va guanyar diversos 
campionats d’Espanya fins a l’any 1944, que va fitxar pel Futbol Club Barcelona.
Per tot això, votarà a favor.

El Sr. VALLS destaca que el reconeixement a la Sra. Encarna Hernández és més que 
merescut, i pensa que també és un gran reconeixement al paper de l’esport en la 
construcció social d’una ciutat.
Així doncs, hi votarà a favor i tornarà a dir això en el Plenari.

Es dictamina amb el posicionament favorable de Barcelona en Comú, Partit dels 
Socialistes de Catalunya, Esquerra Republicana, Junts per Catalunya, Ciutadans, Partit 
Popular i Barcelona pel canvi.

3. – (451/2020) MODIFICAR l’annex 2 de l’acord del Plenari del Consell Municipal del 21 de 
desembre de 2018 sobre l’aprovació de la Relació inicial de Llocs de Treball, tal i com 
es detalla a l’annex, que consta a l’expedient. PUBLICAR aquest acord i el seu annex a 
la Gaseta Municipal i al web municipal. 

La Sra. BALLARÍN diu que aquest és el punt que acostuma a ser habitual en totes 
aquestes sessions: la modificació de la relació inicial de llocs de treball aprovada al 
desembre del 2018 pel Plenari. Recorda que, com estableix la Carta municipal, 
qualsevol modificació sobre aquesta relació inicial s’ha de portar també al Plenari i 
prèviament ha de passar per aquesta Comissió.
Explica que el que es porta avui és la modificació de l’annex 2, que són diferents 
accions en el contingut del dimensionament de serveis municipals i en amortitzacions, 
trasllats, modificacions, creació de dotació de llocs de treball, etc. Afirma que sempre 
es fan garantint el capítol I, les despeses de personal, amb disponibilitat 
pressupostària suficient i, a més, tenint en compte que sempre s’ha pactat i treballat 
amb els sindicats segons el que estableix l’acord de condicions de treball. Diu que 
també s’aporta l’acta d’aquesta reunió amb els sindicats.
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Es dictamina amb el posicionament favorable de Barcelona en Comú, Partit dels 
Socialistes de Catalunya, Junts per Catalunya i Partit Popular, l’abstenció de Ciutadans 
i Barcelona pel canvi i la reserva d’Esquerra Republicana.

4. – (20XF) APROVAR els expedients de reconeixement de crèdit 20XF0232 i 20XF0234 pels 
imports, conceptes i a favor de les empreses que consten a l’annex, i per les factures 
que s’hi indiquen, atesa la necessitat de regularitzar les despeses realitzades i no 
reconegudes en l’exercici corresponent. AUTORITZAR, DISPOSAR i RECONÈIXER les 
obligacions de les despeses pels imports indicats a l’annex i amb càrrec al pressupost 
general de l’exercici 2020, i a les aplicacions pressupostàries en l’annex indicades. 

La Sra. BALLARÍN explica que es tracta de dos expedients de reconeixement de crèdit 
que porten causa de les factures que van emetre les dues empreses que s’assenyalen 
–d’una banda, Serunion i, de l’altra, Resa Logistics–. Comenta que havien fet la feina 
per les quals havien estat contractades, però que aquestes factures no van ser ben 
emeses.
Informa que en el cas de Serunion es va presentar el 23 d’octubre de 2019, però amb 
dades errònies, i en el segon cas s’havia presentat abans, però sense les dades 
necessàries per tramitar-la.
Indica que el que es fa ara és presentar el reconeixement de crèdit, que és l’expedient 
pressupostari necessari per poder fer l’autorització, disposició i reconeixement de les 
obligacions corresponents per satisfer aquestes factures.
En tot cas, vol destacar que no hi ha hagut al darrere mala actuació municipal, sinó 
que han estat les empreses, que havien fet correctament la seva feina, però no la 
culminació de la seva feina, que és presentar correctament aquestes factures.

El Sr. SIERRA anuncia que hi votarà a favor, ja que són errors no imputables a 
l’Ajuntament, però diu que li serveix per assenyalar que gastar-se 1.237,50 euros en 
un càtering per a la presentació d’un llibre els ha de fer reflexionar per gastar en 
l’essencial, tenint en compte els temps actuals, amb la pandèmia que estan patint.

El Sr. BOU diu que, sense entrar en el fons de la qüestió, veu que és un error de tràmit 
administratiu, de manera que hi votarà a favor.

El Sr. VALLS diu que per les mateixes raons hi votarà a favor.

La Sra. BALLARÍN vol aclarir que s’estan pagant factures de coses que s’havien realitzat 
l’any 2017 o 2019 i que en cap cas durant la pandèmia s’està fent cap tipus d’activitat 
com la que assenyalava el Sr. Sierra.

Es dictamina amb el posicionament favorable de Barcelona en Comú, Partit dels 
Socialistes de Catalunya, Junts per Catalunya, Ciutadans, Partit Popular i Barcelona pel 
canvi i la reserva d’Esquerra Republicana.
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IV) Part decisòria / Executiva

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

5. – (20002166) APROVAR el Plec de clàusules administratives particulars i el plec de 
prescripcions tècniques de l’Acord Marc, amb número de contracte 20002166, de 
Serveis de Telecomunicacions de l’Ajuntament de Barcelona amb mesures de 
contractació pública sostenible (5 lots) i que es divideix en els següents lots: Lot 1. 
Serveis i sistemes de veu fixa i serveis de dades. Serveis i sistemes de comunicacions 
de veu fixa de tots els centres (xarxa corporativa de veu i xarxa no corporativa de veu) 
i serveis de dades: Sublot 1A: Serveis i sistemes de veu fixa i serveis de dades, Sublot 
1B: Dotació tecnològica L1. Lot 2. Serveis mòbils. Serveis de comunicacions de veu i 
dades mòbils. Lot 3. Numeració Especial. Serveis de numeració especials. Lot 4. Accés 
Internet centralitzat. Servei d’accés a Internet centralitzat i serveis associats. Lot 5. 
Accés Internet distribuït. Servei d’accessos a Internet distribuïts: Sublot 5A: Servei 
Accés internet distribuïts, Sublot 5B: Dotació tecnològica 5B. CONVOCAR procediment 
obert i tramitació ordinària per a la seva adjudicació, de conformitat amb els articles 
156 i següents de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector públic 
(LCSP), en relació amb els articles 219 i següents de la mateixa llei. 

La Sra. BALLARÍN diu que hi ha el gerent de Recursos per explicar-ho. Però vol 
aprofitar per demanar disculpes, perquè normalment quan es tracta de licitacions 
d’aquesta dimensió sempre es fa un contacte per part dels serveis directius amb els 
diferents grups polítics per explicar-los com ha anat. Tanmateix, en aquest cas, tenint 
en compte els moments complicats actuals, diu que no ho poden fer tot tan bé com 
els agradaria.
Demana al Sr. Agustí Abelaira que els expliqui breument aquest punt i que, a més del 
que podrà fer en aquest cas, es posi a disposició de tots els grups des d’ara fins al 
Plenari per aclarir qualsevol dubte.

El Sr. ABELAIRA demana disculpes en el sentit que normalment en aquest tipus de 
contractes es fa una explicació detallada a tots els grups, però diu que en aquest cas 
no ha estat possible.
En tot cas, manifesta que està a la disposició dels grups per totes les qüestions que 
vulguin plantejar posteriors a la sessió.
Apunta que és un contracte de 4 anys i que són 5 lots, dels quals el primer és telefonia 
fixa; el segon, telefonia mòbil; el tercer, el 010 i la numeració especial; el quart, tot 
l’Internet centralitzat, i el cinquè, l’Internet distribuït.
Indica que, respecte a l’anterior contracte, el del 2016, no hi ha grans modificacions. 
Informa que fonamentalment el que s’ha introduït és la possibilitat de reforçar 
projectes de caràcter d’innovació. Explica que en el cas del 010 també s’ha reforçat, 
perquè, arran de la pandèmia de la COVID-19, s’ha incrementat moltíssim el servei. 
Diu que ja s’està preveient que aquest increment continuarà en el temps i serà 
sostingut.
Afegeix que també s’inclou tota la preparació de cara al 5G per a quan es posi en 
marxa. A més, anuncia que es disposarà una plataforma única de gestió de les 
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videoconferències, ja que actualment en tenen una, però es vol reforçar i millorar. 
Apunta que també es vol incrementar la capacitat dels mòbils pel que fa a les dades.
Finalment, assenyala que també s’inclourà un nou servei 900 d’ajuda psicològica per 
evitar els suïcidis.

El Sr. CORONAS diu que les disculpes sempre s’han d’acceptar, però creu que no han 
estat les maneres. Li sembla molt bé que a partir d’avui es posin a disposició dels 
grups, però reitera que les coses s’han fet de pressa i corrents, perquè aquest 
contracte ha d’entrar en vigor l’1 de gener del 2021. Pensa que les presses sempre són 
males companyes.
Afegeix que, a més, és un acord marc que inclou 4 anys, de manera que hipoteca 
decisions del proper mandat, en un moment en què hi ha un canvi de modalitat de 
treball en què es fa servir cada vegada més el teletreball, l’atenció telefònica i totes 
aquestes mesures. Es queixa que no ha tingut temps ni de mirar la documentació, 
perquè és impossible.
Anuncia, doncs, que en aquesta sessió farà una abstenció, però diu que hi ha altres 
coses que el preocupen, de què ja parlaran més endavant, com el fet que en un dels 
documents admeten que no tenen clar com serà l’evolució de les trucades i el 
comportament del 010.
Pensa que hipotecar 4 anys aquest contracte sense poder analitzar amb profunditat i 
més en un moment de canvi de tendència no és la manera.

El Sr. MARTÍ GALBIS anuncia que el Grup de JxCat votarà a favor d’aquest contracte 
perquè, evidentment, té una transcendència importantíssima i perquè pressuposa 
que les coses s’han fet bé. Però demana el que ja han ofert la regidora Ballarín i el 
Sr. Abelaira, que els puguin convocar aviat per explicar-los alguns detalls i algunes 
incògnites.
Constata que es tracta de l’aprovació d’un plec de clàusules que ja fa mesos que roda 
i, per tant, entén que la situació que estan vivint de la COVID-19 i de tensionament de 
la maquinària municipal a tots els nivells ha influït en aquest cas. Per tant, avança el 
vot favorable per la confiança que els mereix l’equip municipal que porta aquestes 
qüestions, però insisteix a demanar que es convoqui els grups al més aviat possible 
per poder compartir aquests dubtes que altres portaveus han comentat.

El Sr. SIERRA diu que el Grup de Cs sí que ha tingut temps de veure aquest punt de 
l’ordre del dia i estudiar-lo amb certa profunditat. Per això hi votarà a favor, perquè es 
tracta d’una aprovació inicial.
Constata que és un procediment obert, que és un acord marc, que està dividit en lots 
per poder afavorir la concurrència d’empreses.
Així mateix, valora que els criteris objectius són superiors als subjectius. Afegeix que, a 
més, l’experiència que es requereix per a la participació en la licitació del personal 
adscrit a l’execució del contracte no és desorbitada, de manera que hi votarà a favor.
De totes maneres, diu que també agrairà per part del Govern municipal poder-se 
reunir per concretar més detalls respecte a aquest contracte, que imagina que és de 
molta quantia i de gran importància.
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El Sr. BOU constata que el Sr. Abelaira ha tingut poc temps per explicar-se en la sessió. 
Diu que hi té confiança, però que cal aprofundir-hi una mica més, de manera que 
espera les explicacions més detallades i conèixer exactament com es divideixen els 5
lots.
Per tant, el Grup del PP farà una abstenció.

El Sr. VALLS també constata que, amb el marge de temps que es dona, no és possible 
analitzar amb profunditat aquest punt.
Per aquest motiu s’abstindrà.

Votació favorable de Barcelona en Comú, Partit dels Socialistes de Catalunya, Junts per 
Catalunya i Ciutadans i l’abstenció d’Esquerra Republicana, Partit Popular i Barcelona 
pel canvi. APROVADA

c) Proposicions

V) Part d’impuls i control

a) Proposicions / Declaracions de Grup

Del Grup Municipal Esquerra Republicana:

6. – (M1923/1429) La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i 
Seguretat i Prevenció acorda: Que es disposin les mesures adequades per garantir el 
dret a la participació real de la ciutadania a les sessions dels òrgans de participació 
descentralitzada. Aquestes mesures han d’incloure: - L’elaboració d’un Protocol de 
Participació Virtual que es basi en directrius i criteris clars de participació telemàtica 
per a tots els districtes. I que contempli alguna forma de participació presencial, amb 
les característiques de seguretat exigibles, per tenir en compte aquelles persones que 
no tenen accés telemàtic. - Que es garanteixin les atribucions que per normativa 
tenen els òrgans de participació. - Que es proporcioni un programari propi i de 
qualitat tecnològica per evitar els actuals problemes tècnics de connexió. 

(Tractat conjuntament amb el punt 13 de l’ordre del dia.)

La Sra. GASSOL constata que la no homogeneïtzació dels òrgans de districte genera 
disfuncions de funcionament i protocol entre els 10 districtes i que aquestes 
diferències venen de lluny.
Manifesta que la pandèmia ha fet encara més evident aquestes mancances del model 
actual. Diu que els districtes no es prenen seriosament el rol d’ajuntaments 
descentralitzats per facilitar la participació ciutadana i la interlocució amb el veïnat.
Explica que, des de mitjans de març, amb el confinament, es van anul·lar tots els 
consells plenaris dels districtes i no es van recuperar. Diu que només a partir de l’inici 
del desconfinament es van començar a celebrar audiències públiques i alguns consells 
sectorials i taules de treball.
Així doncs, remarca que aquest any s’han deixat de celebrar gairebé la meitat dels 
consells de barri de tota la ciutat corresponents al primer semestre, concretament 35 
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de 74. Afegeix que també s’ha deixat de realitzar com a mínim una audiència pública a 
tots els districtes, i allà on no es va realitzar consell plenari, com a Ciutat Vella, Sants-
Montjuïc, Nou Barris i Sant Andreu, se n’han deixat de fer dues.
Comenta que també s’han vulnerat els drets dels grups municipals amb la no 
convocatòria d’òrgans de participació, dels quals recorda que també són membres, i 
els drets de consellers i conselleres municipals, atesa la manca de criteri únic pel que 
fa a la meritació de dietes per assistència als òrgans en cada districte.
Indica que aquesta situació s’ha agreujat durant els darrers mesos, però que no és 
causada per la pandèmia. Considera que la COVID-19 ha evidenciat el problema i ha 
posat de manifest les deficiències del model de falsa descentralització actual i la 
manca d’interès per part d’aquest Govern municipal cap als districtes i la millora del 
seu funcionament, un funcionament que, després de 8 mesos de trobades 
telemàtiques, encara pateix mancances greus i disparitat entre districtes. 
Apunta que, mentre que en alguns consells veïns i veïnes s’hi poden connectar i 
participar-hi sense petició prèvia, en altres la sessió està limitada a 20 persones. Diu 
que en alguns no es permet la participació i han d’entrar preguntes per escrit 
mitjançant un registre previ a l’aplicació Decidim Barcelona, i en d’altres es pot 
participar oralment i es concedeix dret a rèplica.
Insisteix que aquesta no homogeneïtzació i zero interès polític real pel bon 
funcionament dels districtes fa que durant aquests mesos s’hagi vist vulnerat el dret a 
la participació ciutadana.
Per això demana que s’endrecin aquests aspectes i que s’elabori un protocol de 
participació virtual, amb normes de funcionament de les sessions en línia. Afegeix, 
però, que aquest protocol ha d’incloure l’habilitació de mecanismes d’assistència 
presencial segura per evitar que la bretxa digital impedeixi el dret a la participació 
ciutadana. Sap que hi ha una part important de la població que no està familiaritzada 
amb les noves tecnologies i no disposen o bé no dominen l’ús de mòbils, tauletes o 
ordinadors, i menys encara el funcionament de les sessions telemàtiques. Pensa que 
aquí hi ha una assignatura pendent, amb la bretxa digital. Creu que, mentrestant, cal 
trobar una fórmula per permetre la presencialitat en els òrgans de participació.
Pel que fa a la implementació tècnica, pensa que no pot ser que en ple segle XXI a la 
ciutat del Mobile s’utilitzin eines que no funcionen, que no tenen suficient capacitat i 
que en plena sessió provoquin aturades tècniques que afecten el normal 
funcionament d’aquestes sessions.
Comenta que, en els darrers plenaris de districte, 7 dels 10 van tenir problemes 
durant les sessions amb més de 20 minuts de retard, i en alguns d’1 hora. Constata, 
doncs, que un altre cop hi ha disparitat i campi qui pugui.
Per això, també demana que es faci servir un programari efectiu i de qualitat que 
permeti i que garanteixi aquesta connectivitat i, per tant, el dret a la participació de la 
ciutadania.

El Sr. MARTÍ GALBIS avança el vot favorable del Grup de JxCat a la proposició del Grup 
d’ERC. Creu que és d’una evidència palmària que les coses no estan funcionant tal 
com haurien de funcionar en allò que és garantir el dret de participació real de la 
ciutadania en els òrgans de participació dels districtes, en tots ells amb diferents 
mesures, a més d’haver-hi diferents intensitats de coses rares i d’aquests dèficits en 
cada un dels 10 districtes. 
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Posa de manifest que, evidentment, parteix de la base que no hi ha un sistema únic ni 
hi ha un procediment homologat per garantir aquest dret de la participació ciutadana 
en els 10 districtes, sinó que són 10 regnes de taifes. 
Comenta que també per això el seu grup ha presentat el prec en aquest mateix sentit, 
com a grup municipal, amb l’objectiu de canalitzar la preocupació de molts ciutadans i 
de moltes entitats que els darrers mesos es queixen tant privadament com 
públicament d’aquestes dificultats, d’aquests frens i d’aquests filtres que no 
garanteixen aquesta participació.
Malgrat tot, diu que tothom, tant grups municipals com la ciutadania i especialment 
les persones i entitats que més participen en aquests òrgans descentralitzats, entén 
que la situació de pandèmia i de dificultat amb el teletreball, evidentment, no és una 
qüestió neutra.
Tot seguit, recorda que acaben de votar el plec de clàusules d’aquest contracte amb 
5 lots, algun dels quals espera que tindrà a veure amb la millora del funcionament de 
la participació veïnal i dels grups en aquests àmbits descentralitzats de participació 
dels districtes. Per tant, troba evident que la participació ciutadana en aquests 
moments està en crisi en l’àmbit dels òrgans de participació descentralitzats.
Diu que no vol ni pensar que això li vagi bé a algú, perquè no té sentit malpensar que 
això li vagi bé a algú, però hi ha certes situacions que fan de malpensar. No vol 
generalitzar, perquè el Grup de JxCat i els 10 grups municipals del Grup de JxCat als 
districtes tenen un document elaborat internament en què es descriuen les situacions 
viscudes aquests últims mesos a cada un dels 10 districtes. Comenta que hi ha 
situacions en què la connexió telemàtica, en lloc d’ampliar, facilitar, engrandir i 
eixamplar les possibilitats que haurien de ser tals per la mateixa tecnologia, el que fa 
és limitar aquest dret de participació real. Pensa que no es pot participar en un òrgan 
com pot ser un consell de barri amb una plataforma en què es limiti a 15 els assistents 
participants a través d’aquesta plataforma. Recorda que, en canvi, quan es feia de 
manera presencial evidentment l’aforament del lloc on es feia era el límit i podien 
estar a una biblioteca amb 50 persones. Constata que ara, en canvi, a través 
d’Internet només poden participar-hi un màxim de 15 persones, amb unes limitacions 
de preguntes, intervencions, rèpliques, seguiment per YouTube, xats que es tallen, 
més enllà de la qualitat pròpiament dita de les connexions. Remarca que no es 
refereix als plenaris de la Casa Gran, sinó a aquests òrgans descentralitzats. Indica que 
hi ha una qualitat manifestament millorable d’aquestes connexions. Diu que això 
cansa la gent i està fent no solament que els processos participatius siguin pobres, 
sinó que, a més a més, hi hagi gent que se’n cansi i digui que ja no participarà al 
proper consell de barri o a la propera audiència pública. Per tant, constata que es va 
perdent pel camí gent amb molt d’interès a participar en aquests òrgans 
descentralitzats.
Així doncs, comenta que el prec del Grup de JxCat va en la línia de demanar al Govern 
municipal un conjunt de dades sobre què està passant a cada lloc, amb l’excusa de la 
COVID-19, evidentment, ja que no són marcians i saben que aquesta situació temporal 
i excepcional està causant aquests perjudicis. Però diu que necessita saber un conjunt 
de dades: què està passant amb els consells de barri; quants no s’han fet respecte a 
l’anterior període; quins sistemes s’utilitzen per dur a terme aquests òrgans, perquè 
se’n fan servir diversos i no sap a quins criteris obeeixen; a qui ha de reclamar la gent 
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quan perd la connexió, quan no té dret a l’accés efectiu, a qui contesta, en quins 
termes, i si en alguns òrgans s’ha limitat políticament la participació.
En tot cas, creu que cal donar solució ràpida a aquesta problemàtica perquè el 
teletreball i les connexions telemàtiques per participar en òrgans descentralitzats als 
districtes i als barris han vingut per quedar-se. Per tant, constata que la resta del 
mandat municipal i propers mandats segurament hauran de treballar en aquesta clau, 
que requereix una reparació d’aquests dèficits per part del Govern municipal.
En aquest sentit, dona suport a la proposició del Grup d’ERC i fa aquest prec amb 
aquest conjunt de paràmetres al Govern municipal perquè els respongui.

El Sr. SIERRA anuncia el vot favorable del Grup de Cs a la proposició del Grup d’ERC. 
Constata que el Govern municipal, aquell que es deia de la transparència, de la 
participació i dels òrgans de participació, des que estan en mode telemàtic està sent 
un absolut desastre en tots i cada un dels 10 districtes de la ciutat. 
Afegeix que, a més, hi ha disparitat de criteris i situacions en què el principi d’igualtat i 
el principi de participació de la ciutadania estan clarament vulnerats. Diu que hi ha 
audiències públiques en què és una persona per part d’aquests òrgans de participació 
d’aquestes regidories que té instal·lades la Sra. Colau que va llegint directament les 
intervencions de veïns i veïnes que volen intervenir en els òrgans de participació, en 
els plenaris i en les audiències públiques, principalment. Constata que, en canvi, hi ha 
altres districtes en què sí que es permet la participació, encara que sigui en menor 
mesura. Remarca, doncs, que hi ha uns criteris dispars i que no responen a la 
satisfacció dels veïns i no incentiven aquesta participació.
Anuncia que posarà un exemple. Explica que el Grup de Cs fa trobades amb afiliats i 
amb tota la ciutadania amb un sistema que anomenen «Cafè ciutadà». Diu que 
aquests cafès ciutadans abans de la pandèmia concentraven moltes persones, però en 
cap cas tenien la capacitat i l’oportunitat que ara els brinda la pandèmia d’arribar a 
centenars o fins i tot a milers, com ha passat en els darrers que han celebrat amb la 
presidenta del seu grup, Inés Arrimadas, de poder compartir que la mateixa ciutadania 
pugui fer preguntes i ells poder respondre’ls i donar-hi satisfacció.
Creu que la proposta va en aquest sentit de poder aprofitar aquestes tecnologies per
potenciar i multiplicar la participació dels veïns i veïnes de la ciutat en les audiències 
públiques en els mateixos plenaris dels districtes.
Així mateix, troba molt bé que aquestes eines s’unifiquin i siguin igual per a tots i cada 
un dels 10 districtes de la ciutat i que no tinguin ciutadans que, pel mer fet de viure un 
carrer més amunt o més avall que un altre, tinguin més drets i millors quant a la 
participació ciutadana.
Respecte al mateix, pensa que és necessari establir aquest criteri, no tan sols per la 
situació actual, sinó pel que pugui passar en el futur.
Finalment, vol expressar que tant de bo no hagin de fer-los servir quan facin aquesta 
modificació perquè ja hagin recuperat l’absoluta normalitat.

El Sr. BOU recorda que uns mesos enrere, quan van començar a patir els efectes 
d’aquesta pandèmia, pensaven que allò era una cosa de dies o potser de setmanes, ja 
que en molts aspectes no tenien ni idea de quin seria el futur de les seves vides o la 
seva quotidianitat en els mesos següents i el que ha esdevingut la realitat actual.



CCM 11/20 Presidencia 53/101

Constata que l’activitat municipal i aquests mecanismes de participació, com la resta 
de vida pública i privada, han resultat trastocats i els han obligat a un esforç 
d’adaptació. Remarca que la pandèmia i els confinaments estan accelerant la quarta 
revolució digital, una cosa impensable abans del març del 2020. Diu que el Grup del PP 
és conscient d’això i ja fa mesos que es van adonar que aquesta situació no era una 
situació transitòria o limitada en el temps, ja que la realitat no és aquesta. I, en 
conseqüència, pensa que ja no es pot parlar de transitorietat o mesures temporals, de 
manera que l’activitat municipal i els mecanismes de participació s’han d’adaptar a la 
nova realitat.
Té la sensació que el Govern municipal no està en aquesta disposició, sinó que està 
apedaçant la participació virtual només amb la intenció que passi aquesta situació i es 
torni a la situació anterior de la pandèmia.
És en aquest sentit que entén la proposició que avui presenta el Grup d’ERC i les 
mesures concretes, amb les quals està d’acord per millorar les reunions els òrgans de 
participació, per exemple, la necessitat d’un programari propi. Pensa que ha de venir 
un plantejament de futur per part del Govern municipal per tal d’afrontar el repte 
tecnològic i digital que la realitat els imposa. No sap si la mesura més adequada és un 
protocol de participació virtual o incorporar aquestes qüestions al projecte de nou 
reglament de participació, que, per cert, estan esperant tal com va comunicar el 
Govern a finals de l’any anterior.
Per tant, hi votarà a favor.

El Sr. VALLS constata que la situació de la participació a la ciutat és un fenomen que, ja 
abans de la COVID-19, deixava molt a desitjar. Sap que no és un tema fàcil i que a 
totes les ciutats i països són temes que avui dia estan molt presents, ja que és un 
tema de preocupació.
Tot seguit, apunta que la immensa majoria de la ciutadania desconeix l’existència dels 
òrgans de govern en els districtes i els canals per participar-hi. Diu que en moltes 
ocasions es troben diferències en l’exposició i comunicació a la ciutadania de les 
tasques municipals i les competències de què disposen els districtes. Remarca que és 
habitual trobar que els plenaris de districte no tenen ni 100 visualitzacions en els
canals de difusió com YouTube i com hi ha una mínima rotació d’assistents als consells 
de barri i a les comissions consultives o sectorials dels districtes.
Considera que part de la tasca política del Govern municipal, més enllà de la creació 
de canals telemàtics adaptats a la participació en temps de la COVID-19, és també 
prestar atenció finalment a la greu desconnexió entre la ciutadania, les seves 
institucions, però també el món polític o els que representen en molts àmbits els 
ciutadans. Pensa que els ciutadans han de trobar facilitats per participar directament 
sense que organitzacions moltes vegades cooptades pel mateix Govern de torn facin 
de mediador.
Tot i això, està a favor de reforçar la viabilitat de la participació en l’aspecte telemàtic. 
Diu que els seus consellers els han confirmat que a molts districtes hi ha problemes 
tècnics que dificulten encara més l’escassa participació.
Per tant, entén que aquesta proposta, encara que no arregla el problema de fons, sí 
que incideix en un problema que cal resoldre. I per això hi votarà a favor.
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El Sr. SERRA diu que el Govern està convençut que la participació ciutadana és la 
millor manera de fer ciutat, i que no tan sols és un dret polític de la ciutadania, sinó 
que també és una necessitat de la ciutat, per tal que ciutat i ciutadania tinguin 
polítiques duradores i arrelades, perquè la ciutadania es faci seves les polítiques que 
s’impulsen des del Govern municipal. Comenta que aquest és un convenciment 
d’aquest Govern, que tenia ja abans de la pandèmia i que segueix tenint ara.
D’entrada, agraeix als grups proposants i també als grups que han intervingut l’interès 
per la participació ciutadana, perquè poques vegades se’n parla en aquesta Comissió, 
almenys a proposta dels grups. Per tant, entrarà a explicar una mica les tasques que 
s’han desenvolupat des del Govern municipal en els últims mesos.
Troba evident que en el primer moment de la pandèmia, entre els mesos de març i 
maig, que és quan hi havia l’estat d’alarma, hi va haver un cert alentiment dels 
processos de participació i es van anul·lar les convocatòries dels òrgans de 
participació. Comenta que hi va haver anul·lacions a l’Ajuntament de Barcelona, però 
també a tots els ajuntaments de tot l’Estat espanyol i també al Parlament de 
Catalunya. Tanmateix, remarca que ràpidament aquest alentiment es va poder 
d’alguna manera agilitzar i revertir a través de la participació telemàtica.
En aquest sentit, explica que, un cop parat l’estat d’alarma, els òrgans van començar a 
reunir-se, no sense dificultats tècniques arran de la digitalització a què han estat 
sotmesos tots a garrotades, no tan sols dels òrgans de participació, sinó també de les 
eines de teletreball. Indica que a poc a poc es van anar convocant espais de treball, de 
salut als districtes, espais de trobada a les comissions de seguiment, dels barris, espais 
de trobada amb entitats i, evidentment, també convocatòries d’òrgans de 
participació.
A continuació, informa que des del final de l’estat d’alarma fins ara s’han convocat 
més de 400 òrgans i espais de participació de forma telemàtica a la ciutat de 
Barcelona. Insisteix que han estat més de 400. Reconeix que es podria fer millor, però 
pensa que no es pot dir que la participació ciutadana està suspesa a la ciutat de 
Barcelona. Remarca que només aquesta setmana hi ha 11 òrgans de participació 
territorials dels diferents districtes, bàsicament consells de barri i audiències 
públiques.
Sobre la possibilitat d’intentar uniformitzar al màxim la participació, hi està d’acord, ja 
que s’ha d’intentar uniformitzar en l’àmbit de ciutat. Ara bé, destaca que també hi ha 
algunes singularitats d’alguns districtes que, si realment es creuen la descentralització, 
les han de poder preservar.
Tot seguit, destaca que el Govern ja ha fet la feina i ha fet una instrucció sobre com 
fer consells de barri en el context actual, com fer-los de forma digital i com, quan els 
autoritzi la Generalitat, fer-los també de forma semipresencial per garantir 
l’accessibilitat dels veïns que no tenen connexió. Diu que compartirà aquesta 
instrucció amb els grups perquè en puguin tenir coneixement, però que ja s’ha posat 
en coneixement de tots els districtes i s’està treballant cap a aquesta homologació 
dels òrgans de participació a tota la ciutat.
Afegeix que també s’ha fet una instrucció sobre com fer els processos participatius en 
temps de pandèmia, perquè no tan sols són els òrgans de participació, sinó també els 
processos que hi ha vinculats a les grans modificacions urbanístiques o processos de 
transformació de la ciutat, que no s’han deixat de convocar en cap moment.
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Reconeix que això no ho han de fer sols, de manera que han tingut contactes amb la 
Generalitat de Catalunya, que, per cert, sí que té tots o gairebé tots els òrgans de 
participació suspesos, i els han demanat, com a competents en la matèria de la 
participació i com a competents a l’hora de decidir les normes i restriccions sanitàries 
en el context de pandèmia, de poder treballar una resolució conjunta amb la 
Generalitat que tingui l’aval del Procicat i que d’alguna forma doni un marc de com fer 
la participació segura i el màxim de presencial possible, en el moment actual. Diu que 
això s’està treballant amb la Direcció General de Participació Ciutadana, que depèn de 
la conselleria d’Exteriors, amb la qual tenen una molt bona col·laboració i espera que 
es pugui concretar en les properes setmanes.
Per tant, tot i que no comparteix part de l’exposició de motius que han fet els dos 
grups proposants, sí que comparteix els acords que posen sobre la taula i, com que 
tenen voluntat que la participació no sigui un cosa només del Govern, sinó que s’hi 
puguin sumar també els grups de l’oposició, votarà a favor de la proposició i acceptarà 
el prec. 
Anuncia que repassarà ràpidament els punts de què parla la proposició, de manera 
que podran veure que gran part d’aquesta feina ja està feta.
Pel que fa a l’elaboració d’un protocol de participació virtual que es basi en directrius i 
criteris clars, indica que el municipal ja està fet, tant per a òrgans de participació com 
per a òrgans de districte, i a més s’està treballant amb la Generalitat per poder-ne 
impulsar un a tot Catalunya, on encara no hi ha un protocol clar.
Respecte al fet que es garanteixin les atribucions que per normativa tenen els òrgans 
de participació, explica que en el protocol es garanteixen aquestes atribucions.
Quant al programari propi i de qualitat tecnològica per evitar els problemes que hi ha 
de connexió, informa que des de fa unes setmanes tots els òrgans de participació es 
convoquen amb el mateix programari, que és el Jitsi, amb una eina de pagament, que, 
a més, és programari lliure i que està donant uns molt bons resultats. Diu que s’han 
solucionat moltes de les incidències, tot i que no totes, perquè sovint les incidències 
no són pel programari, sinó per la connexió que tenen els veïns i veïnes a casa seva, 
perquè no els funciona bé el micròfon o la connexió, etc. Pensa que tot això s’ha de 
poder treballar, evidentment, però que la solució no és senzilla.
Pel que fa pròpiament al prec que presenta el Grup de JxCat, agraeix la transacció, 
perquè d’alguna forma el Govern vol fer aquest informe que expliqui quina és la 
realitat dels òrgans de participació als districtes, però diu que el volien fer de tot l’any
i no volien fer ara un informe de pressa i corrents. Anuncia que, per tant, l’informe es 
presentarà al gener del 2021, de manera que es podrà comparar tot 2019 amb tot 
2020, que creu que és la millor forma de poder actuar en aquest cas.
Per tant, reitera el vot a favor de la proposició i accepta el prec, i ho fa des del 
convenciment que la feina s’està fent, des de la voluntat de poder millorar en aquelles 
coses en què s’hagi de millorar i també oferint la mà estesa a tots els grups per poder 
treballar en l’àmbit de la participació de la manera més consensuada possible. 

La Sra. GASSOL agraeix a tots els grups el vot favorable en aquesta proposició. 
S’adreça al Sr. Serra per dir-li que el Grup d’ERC també creu que la participació és la 
millor manera de fer ciutat i ciutadania, sens dubte, i que ella estarà encantada de 
parlar-ne sempre en aquest espai per millorar-la. Troba que està molt bé que el Sr. 
Serra digui tot el que ha fet el Govern, però pensa que això fa que no digui tot el que 
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no han fet. Creu que justament aquest vot a favor de tots els grups demostra que hi 
ha mancances que s’han de superar i que ja van tard, perquè fa molts mesos que 
s’haurien d’haver superat.
Pel que fa al tema Jitsi, diu que l’únic lloc on funciona bé és a Sant Andreu, perquè han 
comprat el Premium, però que a la resta va malament. Remarca que no és només una 
qüestió de les connexions dels veïns, tot i que a vegades pot ser, sinó que és una cosa 
més del districte.
Per tant, està contenta per aquest protocol, però demana que es posi en marxa com 
més aviat millor, perquè ja van tard.

El Sr. SERRA diu que, de forma sincera, comparteix la voluntat de treball d’aquest 
tema conjuntament un cop més amb tots els grups. Anuncia que compartiran els 
protocols amb tots els grups perquè els puguin treballar de manera conjunta, tot i que 
ja els han distribuït als districtes, per si tenen algun comentari o alguna proposta per 
enriquir-los.
Pel que fa a la implementació, comenta que fa setmanes que s’està desenvolupant en 
els districtes i que s’està avançant molt cap a l’homogeneïtzació de les convocatòries i 
està funcionant. Diu que ell és regidor del Districte de Sants i ho pot explicar en 
primera persona. Indica que els òrgans de participació al Districte de Sants estan 
funcionant molt bé en l’àmbit tècnic i també en l’àmbit pròpiament de la participació, 
de manera que han rebut fins i tot felicitacions de mitjans de comunicació locals, 
d’entitats, etc. Per tant, pensa que no es pot dir que només funcionen a Sant Andreu. 
Diu que potser els regidors no tenen la informació actualitzada, però que els la poden 
actualitzar.

Votació favorable de Barcelona en Comú, Partit dels Socialistes de Catalunya, Esquerra 
Republicana, Junts per Catalunya, Ciutadans, Partit Popular i Barcelona pel canvi.

APROVADA

Del Grup Municipal Junts per Catalunya:

7. – (M1923/1457) La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat 
i Prevenció acorda: Revisar el pla de seguretat dels equipaments municipals, 
especialment de l’Ajuntament i dels ajuntaments de districte, amb les corresponents 
unitats de la GUB, garantint l’operativitat de les UREP en les funcions assignades, i 
dels serveis de manteniment, per tal de prevenir desperfectes a les instal·lacions 
municipals en el marc de manifestacions i donar la protecció adequada a aquests i al 
personal de l’Ajuntament de Barcelona. 

(Tractat conjuntament amb el punt 12 de l’ordre del dia.)

El Sr. MARTÍ GALBIS explica que el Grup de JxCat presenta aquesta proposició en 
relació amb els fets envoltats de violència que van tenir lloc la nit del 31 d’octubre, 
especialment a la plaça Sant Miquel, que van tenir com a objectiu d’algunes persones 
violentes destrossar i malmetre l’edifici de l’Ajuntament dels serveis municipals de la 
plaça Sant Miquel; i també els fets de la nit anterior, però especialment els del 31.
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Comenta que justament sobre aquest mateix tema han tingut una sessió 
extraordinària convocada pel Grup de Cs i el Grup del PP, de manera que l’han tractat 
poca estona abans. A més, agraeix al Sr. Batlle que l’endemà hagi convocat els grups 
municipals per a una sessió explicativa amb més detall dels fets i sobretot de la 
reacció del Govern municipal i de la Guàrdia Urbana davant d’aquestes amenaces, de 
les agressions i dels aldarulls que hi va haver a la plaça San Miquel.
A continuació, indica que el Grup de JxCat ha presentat aquesta proposició amb un 
objectiu molt clar, que és el de la revisió del Pla de seguretat dels equipaments 
municipals vigent, ja que en concret el dia 31 d’octubre a la nit es va veure com 
parcialment va fallar, especialment referit a l’edifici principal de l’Ajuntament de 
Barcelona, a l’entrada per la plaça Sant Miquel, tot i que pensa que hauria pogut ser 
perfectament per l’entrada principal de la plaça de Sant Jaume.
En aquest sentit, considera que aquesta revisió és una obligació del Govern municipal, 
i pensa que tots els grups municipals també tenen l’obligació de contribuir lleialment 
perquè les coses es facin millor i aportar propostes, punts de vista i anàlisis que, d’una 
manera especialitzada, faran i ja estan fent els professionals del Cos de la Guàrdia 
Urbana. Constata, doncs, que ja s’està fent aquesta feina de revisió i de 
replantejament de les mesures preventives i de defensa o protecció dels edificis 
municipals, i també del personal municipal, i especialment dels mateixos agents de la 
Guàrdia Urbana.
Pensa que han de coincidir tots que va haver-hi un problema principal, que és la 
manca de previsió dels moviments o objectius reals que tenien algunes persones, tot i 
que no totes, ja que es tracta d’un col·lectiu heterogeni de fins a 1.000 participants en 
aquella manifestació, i evidentment van ser uns pocs els que van malmetre les 
instal·lacions municipals i van utilitzar la violència contra els edificis i també en algun 
cas contra agents de la policia, fossin de la Guàrdia Urbana o del Cos de Mossos 
d’Esquadra, que van intervenir finalment per dispersar els pocs grups de violents que 
es mantenien en la seva intenció de malmetre els edificis municipals.
Per tant, reitera que hi va haver una manca de previsió que cal reorientar. Constata 
que hi ha una unitat d’investigació a la Guàrdia Urbana que té l’obligació de saber el 
context actual de crisi i de molts col·lectius i persones que estan protestant per la seva 
situació i amb tot el dret del món de protestar per l’impacte negatiu que té la crisi de 
la COVID-19 sobre les famílies, les persones i els sectors econòmics i socials de la 
ciutat. Indica, però, que sempre hi ha unes minories violentes, siguin d’extrema dreta 
o d’extrema esquerra, que acaben fent allò que no s’ha de fer.
Pensa que no és acceptable que no hi hagi prou efectius a la Guàrdia Urbana, i parla 
en concret de la URPE, que és la unitat que té exclusivament atorgades dues 
competències molt importants, que són la protecció dels edificis municipals i la 
protecció dels seus mateixos companys de la Guàrdia Urbana i del personal municipal, 
especialment dels electes.
Per tant, creu que ara estan pagant les conseqüències d’una lluita del Govern, 
almenys de l’anterior mandat, per acabar amb aquesta unitat de reforç, emergències i 
de proximitat, que és la URPE. Pensa que cal potenciar aquesta unitat perquè en 
aquests casos –ja que segurament no serà l’últim– cal disposar d’una unitat que, en 
col·laboració amb la resta del Cos de la Guàrdia Urbana i especialment en casos de 
manifestacions o concentracions d’alt risc, puguin col·laborar molt més estretament 
amb el Cos de Mossos d’Esquadra i, si cal, en última instància, amb les unitats 
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especialitzades d’ordre públic dels Mossos d’Esquadra com ara l’ARRO i la Brimo. 
Pensa que en aquests casos el que no pot ser és que els agents de la Guàrdia Urbana 
puguin patir situacions de risc com es van viure la mateixa nit anterior, el dia 30, a la 
Via Laietana, en què es van veure imatges molt preocupants d’agents de la Guàrdia 
Urbana en moto que havien estat assetjats, violentats i amb un greu perill per la seva 
integritat física per part d’alguns elements violents. Opina que tot això els ha de fer 
reflexionar.
En aquest sentit, diu que hi ha altres elements secundaris però que també cal tenir 
presents. Agraeix al Sr. Batlle que a l’informe que han donat als grups ja s’hi 
incorporin. Creu que a l’informe que els han donat, a la part de conclusions i a la part 
prèvia de conclusions, ja fan una anàlisi de les coses que no van funcionar, de manera 
que hi ha explicades en detall les coses que no van funcionar i que s’han de millorar. 
Afegeix que hi ha unes conclusions propositives en relació amb les decisions i accions 
que s’han de prendre per millorar en el futur la seguretat general: la seguretat 
ciutadana, la seguretat de les instal·lacions municipals, i la integritat i la seguretat dels 
agents de la Guàrdia Urbana i de tots els treballadors municipals que es puguin veure 
involucrats en una situació com la que es va viure, malauradament, el dia 31.
Celebra que l’últim punt de l’informe parli del fet que ja s’està revisant el Pla de 
seguretat dels edificis municipals, que precisament és l’objectiu principal de la 
proposició que planteja el Grup de JxCat.
Per tant, sense allargar-ho gaire més, demana al regidor Batlle i al Govern municipal –i 
també s’adreça a la resta de grups perquè puguin donar suport a aquesta proposició–
que es puguin millorar tots aquells recursos i estratègies per prevenir aquest tipus de 
situacions, per reforçar la Unitat de Reforç, Proximitat i Emergències, perquè és una 
unitat necessària. Sol·licita també aquesta major col·laboració amb el Departament 
d’Interior i amb la Direcció dels Mossos d’Esquadra, perquè segurament s’haurien
pogut fer millor les coses si hi hagués hagut una millor coordinació entre els dos 
cossos.

El Sr. CORONAS recorda que una estona abans, en la sessió extraordinària, ja han 
debatut a bastament sobre aquesta qüestió del que va passar el cap de setmana del 
30-31 d’octubre. 
Destaca, però, que del debat i de l’informe que els han presentat es desprèn que 
aquesta proposta d’acord del Grup de JxCat i el prec del Grup d’ERC tenen molt de 
fonament i molta raó de ser, perquè efectivament es va errar amb les previsions. Diu 
que no culpa únicament la Guàrdia Urbana, ja que pensa que els Mossos d’Esquadra i 
el Departament d’Interior tenen molt a dir-hi sobre aquesta qüestió.
Constata que es viuen moments de crispació social, que incrementen el risc d’atac a 
les institucions. Pensa, doncs, que, en primer lloc, cal fer una bona lectura del que 
està passant. Destaca que aquí es barregen moltes coses: hi ha persones i col·lectius 
que viuen una frustració i una indignació personal per la seva situació, hi ha col·lectius 
que reivindiquen drets de persones vulnerables, i n’hi ha d’altres que s’aprofiten de la 
situació, que se sumen a la festa tot i que tenen objectius molt diferents i que més 
aviat estan pensant a intentar sembrar el caos en concentracions d’aquest tipus.
Per tant, pensa que és molt important fer la lectura i no tan sols plantejar la qüestió 
de la prevenció i la seguretat com una actuació repressiva, dissuasiva, un cop es 
produeixen els fets, sinó que creu que la millor actuació que es pot fer és treballar per 
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evitar que aquesta situació s’arribi a produir, perquè, un cop es produeix, és molt 
difícil intervenir, sobretot en espais com la plaça Sant Miquel o la mateixa plaça de 
Sant Jaume, o en general qualsevol lloc del Districte de Ciutat Vella, on les 
característiques dels carrers no ajuden a poder fer una intervenció amb els criteris de 
proporcionalitat i de seguretat que s’haurien d’aplicar.
Per tant, pensa que el que proposa el Grup d’ERC és plenament propositiu i 
plenament assumible per part del Govern municipal. A més, creu que també s’hauria 
de traslladar a altres instàncies, com el Departament d’Interior, que al cap i a la fi 
també són els responsables d’ordre públic, tot i que en aquesta sessió se centren en
les dependències municipals, en què per cartipàs municipal la Guàrdia Urbana té la 
competència.
Insisteix en el que ha dit abans que recuperar els equips de mediació, tant a la Guàrdia 
Urbana com als Mossos d’Esquadra, és indispensable, perquè en moments de 
crispació social la mediació en un moment de tensió és segurament l’instrument més 
valuós que hi ha. Pensa que és molt més útil una mediació que 10.000 porres. Creu, 
doncs, que cal treballar en aquest sentit.
De fet, creu que, si es busca l’excel·lència en els cossos policials, aquest hauria de ser, 
en primer lloc, l’eix vertebrador de qualsevol intervenció i l’eix vertebrador de la 
prevenció en aglomeracions de persones, amb la gestió de masses que es pot produir 
en situacions com aquestes.
Reitera que el prec del seu grup és plenament propositiu. També entén que la 
proposta del Grup de JxCat va en la mateixa línia, de manera que votarà a favor de la 
proposta, i espera que el seu prec també sigui acceptat.

El Sr. SIERRA recorda que ja han tingut ocasió, arran de la sol·licitud de sessió 
extraordinària per part del Grup de Cs i del Grup del PP, de parlar sobre aquest 
assumpte.
Però, en tot cas, vol posar de manifest que la senyora alcaldessa, quan ho va 
començar a ser a Barcelona, va mostrar un absolut desconeixement i ignorància del 
que és la Guàrdia Urbana. Recorda que ella deia que eliminaria els antidisturbis –el 
que ella anomenava «antiavalots»– i que no podia ser que l’Ajuntament tingués una 
unitat d’antidistubris. Pensa que això és desconeixement i ignorància del que és la 
Carta municipal, que diu que la competència exclusiva de la custòdia dels membres 
del consistori i dels edificis de titularitat municipal és de la Guàrdia Urbana de 
Barcelona. Remarca que per fer aquesta tasca i aquesta funció han de tenir personal 
qualificat a aquest efecte, com ho era l’antiga USP, i també material adequat per a 
això. Recorda que el que s’ha produït en el mandat anterior, com ha recordat el Sr. 
Martí Galbis, és el desmantellament de facto d’aquesta unitat, no dotant-la dels 
recursos de personal necessaris i no convocant places per cobrir les persones que ja 
s’anaven jubilant en aquesta unitat.
Tot seguit, anuncia que votarà a favor de la proposta concreta que fa el Grup de JxCat, 
entre altres coses perquè comparteix que és necessari revisar els protocols d’actuació 
i defensa dels mateixos equipaments de l’Ajuntament de Barcelona, tenint en compte 
els atacs que es van produir no tan sols el dia 31, sinó també en dies precedents.
Creu que això ho ha de fer el Govern municipal amb el consens dels altres grups 
polítics, i no operant a la seva manera, sense donar explicacions a ningú, per exemple, 
col·locant planxes d’acer en les vidrieres de la part de darrere del mateix Ajuntament. 
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Pregunta si el Govern ha parlat amb Paisatge Urbà o amb Patrimoni per fer aquesta 
aberració que estan fent en un edifici protegit. Es pregunta si aquesta és la solució, si, 
com que no es farà servir la Guàrdia Urbana ni la força proporcional i raonable que 
pot ser necessària en un moment donat, es blindarà l’Ajuntament. Creu, doncs, que 
cal fer una revisió dels protocols d’actuació. I manifesta que el Govern té la 
col·laboració per part del Grup de Cs per fer un document que serveixi al millor fi del 
mateix Ajuntament i a la seguretat dels mateixos guàrdies urbans que custodien el 
consistori.

El Sr. BOU constata que durant aquesta sessió és notable la insistència en aquest tema 
en relació amb els fets que es van produir el passat 31 d’octubre. Diu que, de fet, 
aquesta sessió gairebé es podria qualificar de «sessió del 31 d’octubre». Recorda, 
però, que l’any anterior, en la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, 
Participació i Seguretat i Prevenció de novembre, també estaven parlant de les 
actuacions de la URPE quant al desallotjament immediat de la plaça Universitat que 
proposaven en aquesta Comissió, que es va materialitzar a la matinada. Constata que 
ara es pot danyar i atemptar contra els equipaments i instal·lacions municipals.
Manifesta que dirà el mateix que ja ha dit abans: la llei no està per complir-se en 
funció de a què o a qui, sinó que simplement la llei, les normes establertes i el seu 
compliment és el que els defineix com a societat. 
A continuació, destaca que una de les funcions de la Guàrdia Urbana és vigilar els 
espais públics i col·laborar amb les forces i cossos de seguretat de l’Estat i amb les 
policies de les comunitats autònomes –en aquest cas els Mossos d’Esquadra– en la 
protecció de les manifestacions i el manteniment de l’ordre en grans concentracions 
humanes quan siguin requerits per a això, tal com diu l’article 53 de la Llei de forces i 
cossos de seguretat de la policia local.
Tot seguit, apunta que la Guàrdia Urbana ha de comptar amb la dotació i 
l’equipament adequats per a les funcions assignades, així com el que es disposa en el 
Pla de seguretat, que creu que s’ha de revisar. Pensa que alguna cosa està fallant.
Per això, votarà a favor d’aquesta proposició, com no pot ser d’altra manera, però 
opina que cal evitar les situacions que inciten a continuar, perquè si surten victoriosos 
s’està ensenyant el camí de la violència. Diu que no pot passar el que es va produir en 
el Plenari de Nou Barris no fa gaire, en què una quantitat no menor de gent va entrar i 
va participar en el Plenari, sense cap tipus de control ni ordre. Apunta que això va 
passar per falta de protecció. Considera que això no pot ser, perquè es comença amb 
coses francament pírriques i s’acaba amb situacions molt greus.
Finalment, espera la trobada de l’endemà, perquè pensa que és molt important que el 
regidor Batlle aporti tranquil·litat als grups, però sobretot als barcelonins, i faci saber
que la ciutat té una Guàrdia Urbana capaç, amb voluntat i que aquesta Guàrdia 
Urbana, si ha de rebre ordres concretes per fer front a les situacions compromeses, ho 
farà.

El Sr. VALLS indica que la URPE manté la funció de protecció dels edificis de 
l’Ajuntament de Barcelona i de les persones que hi treballen, tal com han recordat 
abans. Destaca que la URPE té l’obligació d’actuar quan es viuen situacions com les 
provocades pels incidents dels dies 30 i 31 d’octubre, i a més té la capacitat per fer-
ho.
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Diu que la pregunta immediata que es van fer molts en els moments en què es van 
produir aquests fets va ser: «Què ha fallat?» Recorda que a aquesta pregunta cal 
donar-hi resposta i, sobretot, solució, perquè és evident que alguna cosa no va 
funcionar com hauria d’haver funcionat.
De totes maneres, no vol entrar en polèmiques estèrils sobre el que va succeir en 
aquells moments, però sí que entén pertinent que es revisi el Pla de seguretat dels 
equipaments municipals, tal com es proposa en aquest punt, en col·laboració amb la 
Guàrdia Urbana. Pensa que Barcelona no es pot permetre de nou una situació com la 
viscuda aquell cap de setmana d’octubre. Opina que la URPE ha de poder 
desenvolupar la seva tasca sense problemes i de forma efectiva.
Per tot això, hi votarà a favor, esperant que aquest replantejament sigui capaç de 
tenir els efectes que tots desitgen.
De totes maneres, remarca que, per aconseguir l’efecte que desitgen, seria 
recomanable no tan sols revisar els plans de seguretat, sinó que alguns partits 
revisessin les consignes i les afirmacions que fan en públic per tal de no animar els que 
realitzen aquest tipus d’acció contra les que després s’han de protegir. Diu que el 
paper irresponsable, de vegades, d’alguns membres del Govern municipal és tant o 
més perillós que els errors que s’hagin pogut cometre en les decisions de seguretat. 
Pensa que no es pot acceptar cap tipus de violència o cridar a manifestacions que 
tothom sap com poden acabar. Aclareix que no parla del que va passar el mes 
d’octubre, sinó del que ha passat els últims anys.

El Sr. BATLLE recorda que han tingut un debat a primera hora del matí de caràcter més 
general al voltant d’aquests incidents i que ara ve aquesta proposició i aquest prec 
que accepten. 
Posa de manifest que vol fer un debat serè, i agraeix el to de les intervencions. Li 
sembla que tots plegats han fet un exercici de transparència, no tan sols avui, ja que la 
mateixa nit en què es van produir els incidents li sembla que va parlar amb tots els 
portaveus dels diferents grups en un moment o altre.
Remarca que aquest tipus d’incidents a la ciutat de Barcelona s’han produït al llarg 
dels últims anys, i pensa que els han de preocupar a tots plegats, sigui quin sigui el 
motiu. Recorda que hi va haver els incidents al voltant de la sentència de l’1 
d’octubre, que van tenir la ciutat amb molta tensió durant setmanes senceres, i que 
després esporàdicament hi ha hagut aquests brots.
Remarca que, tot i que «mal de muchos, consuelo de tontos», han vist reproduïts 
aquest tipus de brots en altres ciutats espanyoles i europees al voltant d’una situació 
de tensió, que quan es produeix fa que no tothom observi els comportaments cívics.
Considera que en casos així no es pot actuar amb improvisació, ja que quan es 
produeixen aquest tipus de fets és obligació dels responsables analitzar-los. Reconeix 
que les imatges que van veure i els fets que es van produir no els agraden i que cal 
corregir-los, de manera que s’està fent l’anàlisi de com s’ha de corregir.
Per tant, reitera que l’endemà tindran una reunió per explicar-ho amb més 
deteniment, acompanyats del cap de la Guàrdia Urbana, i sense haver d’estar 
pendents de si el rellotge corre o no corre. Així doncs, es compromet a explicar tot el 
que calgui i a recollir totes les observacions que els grups vulguin fer per, entre tots 
plegats, construir un relat que els permeti la millora.
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Destaca que no tots han de fer de tot, i que aquest és un dels temes en què cal buscar 
també un cert consens. Constata que la policia integral a Catalunya és el Cos de 
Mossos d’Esquadra; després hi ha l’especialització, en què la Guàrdia Civil i la Policia 
Nacional tenen assignades competències en matèria de seguretat ciutadana que estan 
molt acotades, i la Guàrdia Urbana té les que té. Aclareix, doncs, que la Guàrdia 
Urbana no té responsabilitats en matèria d’ordre públic ni la preparació dels agents de 
la Guàrdia Urbana està per fer front a problemàtiques d’ordre públic. Indica que el cos 
responsable en matèria d’ordre públic és el Cos de Mossos d’Esquadra, que és el que 
ordinàriament intervé i el que, en tot cas, pot demanar suport a la Guàrdia Urbana, 
com es produeix molt sovint a través de talls de carrers, etc.
Manifesta que la Guàrdia Urbana té dues responsabilitats que els grups han 
assenyalat, que són la protecció del patrimoni municipal i la protecció dels mateixos 
agents en les accions que hagin de fer. Creu que històricament això s’ha fet i en la vida 
de les unitats especialitzades de la Guàrdia Urbana això ha funcionat, i molt 
especialment des que està operativa la Unitat de Reforç, Proximitat i Emergències, la 
URPE, que fa aquesta funció gairebé d’unitat mixta i polivalent per fer front a les 
diferents contingències de temes de responsabilitat de la Guàrdia Urbana. Remarca 
que és una unitat molt preparada. Vol donar les gràcies al conjunt dels membres de la 
unitat, que en aquest moment són 128. Anuncia que, amb les incorporacions que 
s’estan produint amb les noves promocions de la Guàrdia Urbana, s’intentarà 
augmentar aquest dimensionament. 
A continuació, vol manifestar la seva absoluta satisfacció amb els comandaments, que 
són gent molt temperada, policies molt responsables. Comenta que les unitats més 
especialitzades tenen a vegades l’estigma de si són unitats que tenen una certa 
tendència a la sobreactuació, però pensa que no és el cas. Diu que ja no parla de la 
prefectura de la Guàrdia Urbana, sinó dels responsables operatius d’aquesta unitat, 
als quals reitera la seva més absoluta confiança i el seu agraïment.
Reconeix que en aquest cas es va produir una situació excepcional, perquè la plaça 
Sant Miquel mai no havia estat vandalitzada, però sempre hi ha d’haver una primera 
vegada, i és aquí on creu que hi ha els elements de millora que cal incorporar. En 
aquest sentit, agraeix el contingut de la proposició que fa el Grup de JxCat i 
l’acceptació del prec del Grup d’ERC.
Per tant, es compromet a revisar i millorar els sistemes d’enregistrament d’imatges i a 
plantejar un reforçament de les zones més vulnerables dels edificis municipals, però 
també de les dependències en els districtes i altres dependències municipals. Creu 
que una anàlisi serena els permetrà elements de correcció. 
S’adreça al Sr. Sierra per dir-li que algunes de les actuacions que s’han fet han estat 
d’emergència per poder fer front a la situació. En tot cas, reitera que l’endemà podran 
explicar quines coses es faran amb aquesta doble funció de garantir la seguretat de 
l’edifici sense malmetre el patrimoni arquitectònic amb actuacions que no 
corresponguin.
Tot seguit, agraeix la col·laboració que tots els grups els prestaran. Reitera que aquest 
és un exercici que caldrà fer. Comenta que, en acabar la sessió extraordinària, parlava 
amb el Sr. Valls a peu dret del fet que el format d’aquestes comissions lliga molt, però 
reitera que ell no té cap inconvenient, a iniciativa dels grups o del mateix Govern, 
d’asseure’s les vegades que calguin i amb el temps que calgui. Només demana lleialtat
i sentit de la responsabilitat. Indica que això que estan fent ara a molts països i amb 
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molts cossos policials són sessions a porta tancada. Diu que l’Ajuntament de 
Barcelona fa un exercici de transparència perquè els sembla que hi ha un clima de 
respecte institucional que cal mantenir, entre altres coses perquè aquest respecte 
institucional també es trasllada a la policia, de la qual ell personalment se sent molt 
orgullós, sobretot d’aquest caràcter de la Guàrdia Urbana, és a dir, que no és només 
policia municipal, sinó aquest caràcter de guàrdia al servei de la ciutadania.
Constata que el Sr. Coronas ha parlat d’un tema que per ell és absolutament clau i 
que, quan va ser director general de la policia, va potenciar molt, que són les unitats 
de mediació. Pensa que és absolutament bàsic anticipar-se al tema. Remarca, però, 
que aquesta funció de mediació qui l’ha de fer també és qui té la responsabilitat de 
l’ordre públic, que és el Cos de Mossos d’Esquadra, que té una unitat de mediació 
excel·lent, que durant molt de temps la va dirigir qui fins fa quatre dies ha estat el cap 
del Cos de Mossos d’Esquadra, el comissari Eduard Sallent. Creu que és un model 
d’intervenció policial i de diàleg amb la ciutadania que funciona bé.
Pel que fa referència a la Guàrdia Urbana, explica que hi ha la policia de proximitat, 
que coneix perfectament la problemàtica que hi ha als barris i que està en condicions 
d’anticipar-se moltes vegades al conflicte. Diu que, evidentment, no s’està referint als 
conflictes d’ordre públic, d’enfrontaments a l’espai públic, sinó als conflictes de 
convivència que es produeixen en una ciutat tan viva com Barcelona. Creu que en el 
futur cal treballar en això, en els elements de policia de proximitat i de relació 
continuada amb la ciutadania per anticipar-se a la situació de conflicte que es pugui 
produir.
Per tant, reitera el seu suport tant a la proposició com al prec.

El Sr. MARTÍ GALBIS només vol agrair el vot unànime de tots els grups, i especialment 
del Govern.
Diu que el Sr. Batlle ja sap que pot comptar no sap si amb la lleialtat, però 
evidentment amb la responsabilitat i la generositat del Grup de JxCat en tot allò que 
fa referència a la prevenció i la seguretat. Creu que així ho han demostrat en tot el 
tram de mandat fins ara.

El Sr. CORONAS diu que, amb la mateixa voluntat d’abordar els temes des d’intentar 
buscar solucions més que no pas generar conflictes, creu que el seu grup ha intentat 
demostrar que amb aquest tema no tan sols hi té veu, sinó que té propostes.
En tot cas, agraeix l’acceptació del prec per part del Govern. Reconeix que hi ha altres 
indrets en què els temes de seguretat es tracten a porta tancada. Creu que tots són 
prou conscients per saber quins temes no s’han de tractar en públic i quins sí. 
Constata que estan parlant, al final, de directrius polítiques i organitzatives, i no de 
temes d’investigació ni que siguin un tabú del qual no es pugui parlar. Reitera que 
estan parlant del model policial i de seguretat. Creu que no tan sols és bo que es faci 
amb absoluta transparència, sinó que segurament, malgrat que la voluntat hi és, en 
l’aspecte comunicatiu, en el si dels cossos policials potser no saben encertar la línia 
d’aquesta comunicació ciutadana perquè arribin amb prou transparència i amb prou 
claredat aquells temes que són cabdals.
Tot i que no és objecte del debat d’aquesta sessió, pensa que també cal incorporar 
tots els temes de participació ciutadana, ja que creu que la ciutadania també s’ha de 
sentir plenament corresponsable de tot el que afecta la prevenció i la seguretat.
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El Sr. BOU pensa que cal demostrar un equilibri, com s’ha fet en aquesta sessió, entre 
ser transparents i comunicar i que els barcelonins els escoltin i sàpiguen què es diu en 
aquestes sessions. Considera, però, que també cal tenir en compte que parlen de 
seguretat, i la seguretat s’ha de portar bé, no pot ser que surtin dades i que algú les 
faci servir justament en contra d’aquesta seguretat.
Per tant, està molt satisfet de com ha anat la sessió.

Votació favorable de Barcelona en Comú, Partit dels Socialistes de Catalunya, Esquerra 
Republicana, Junts per Catalunya, Ciutadans, Partit Popular i Barcelona pel canvi.

APROVADA

Del Grup Municipal Ciutadans:

8. – (M1923/1438) La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i 
Seguretat i Prevenció acorda: Que l’Ajuntament de Barcelona es faci càrrec de les 
despeses jurídiques ocasionades en concepte d’honoraris de l’Advocacia de l’Estat i 
aboni als familiars de les víctimes mortals en el tràgic atemptat d’Hipercor la quantia 
corresponent a 500 euros, després d’haver rebut la sol·licitud d’aquest import per 
part del Ministeri de Justícia. 

La Sra. GUILARTE recorda que el 19 de juny de 1987 es va produir a Barcelona un dels 
atemptats més violents i sagnants de la història recent, en què 21 persones –homes, 
dones i 4 nens–, veïns de la ciutat, van ser assassinats pels infames terroristes d’ETA, a 
més de deixar més de 45 ferits. Diu que és l’atemptat que desgraciadament es coneix 
com l’atemptat del centre comercial Hipercor de l’avinguda Meridiana, un fet que, 
com tots els que es van produir en circumstàncies similars, de nefastes 
conseqüències, ha deixat marcada la memòria col·lectiva i el deure moral com a 
societat de reconèixer i homenatjar totes les víctimes i de donar sempre el suport 
incondicional a les seves famílies.
Destaca que el dolor i les ferides d’aquestes famílies difícilment podran cicatritzar del 
tot. I per això pensa que és tan important que els qui tenen responsabilitats públiques 
treballin molt més i millor perquè la lentitud i sovint també les incoherències 
burocràtiques no contribueixin al fet que aquestes ferides segueixin obertes més de 
30 anys després, com incomprensiblement ha passat, tenint en compte que els 
familiars de les víctimes de l’atemptat d’Hipercor han rebut per part del Ministeri de 
Justícia, del Sr. Marlaska, una carta en què se’ls reclamen 500 euros en concepte 
d’honoraris dels lletrats públics de l’Estat. Diu que sembla increïble, però que és real.
Creu que no hi ha paraules per descriure el sentiment d’humiliació dels que són 
víctimes del terrorisme, reclamant-los diners a hores d’ara i amenaçant que, en cas de 
no pagar-los, es traslladarà el tema i l’expedient a l’Agència Tributària, quan, a més, 
un dels factors que ha provocat aquesta situació és precisament la tardança per part 
de les administracions públiques responsables en el compliment de les lleis, de les 
resolucions judicials i de les seves obligacions.
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Creu que el que no es pot permetre és que les víctimes, a sobre, passin a ser els 
responsables del mal funcionament de l’Administració i que es pretengui que paguin 
per allò que la llei diu que els correspon rebre de manera gratuïta.
En tot cas, pensa que, com a servidors públics de la ciutat, el seu deure és estar 
sempre al seu costat, acompanyant-los en tot moment tant en el seu dolor com en les 
seves reivindicacions.
Comenta que la reforma de la Llei integral 29/2011, de reconeixement i protecció 
integral a les víctimes del terrorisme, les reconeix com a tals i els concedeix el dret a 
tenir una defensa jurídica gratuïta davant dels que són els culpables, que són els 
membres del comando Barcelona de la banda terrorista ETA, que van ser jutjats i 
condemnats per aquests vils assassinats a més de 800 anys de presó. Diu que és a ells 
i als seus actes als quals cal exigir i reclamar, i a més condemnar-los i repudiar-los pel 
dany irreparable que han causat.
Per això, demana que el vot a favor d’aquesta proposició sigui no tan sols perquè 
aquest Ajuntament es faci càrrec d’aquestes costes, sinó perquè, al seu torn, creu que 
significa condemnar el terrorisme sense vacil·lacions i donar sempre suport a totes les 
víctimes. 

El Sr. CORONAS reconeix que aquell maleït dia del 1987 aquesta ciutat va patir un cop
terrible i, per descomptat, les famílies de les víctimes una cosa que és per sempre, que 
és el dolor d’haver perdut els seus familiars, els seus amics, els seus companys, en un 
atemptat terrorista com aquest. Així doncs, per descomptat, manifesta tot el suport 
als familiars de les víctimes d’aquell tràgic dia.
Diu que és cert que la Llei 1/1996, d’assistència jurídica gratuïta, preveu la gratuïtat 
dels serveis jurídics a les víctimes de terrorisme, de manera que no acaba d’entendre 
que, al final, per un tecnicisme, perquè es tracta d’un recurs en lloc de la causa 
principal –un recurs que, a més, no va prosperar i que ve derivat de la demora 
excessiva en el pagament als familiars de les víctimes per part de l’Estat–, es reclamin 
aquests 500 euros. Li sembla que és una mica un exercici trist i lamentable per part de 
a qui li correspon la decisió de cobrar-ho o no cobrar-ho. Pensa que, malgrat que hi 
hagi traves tècniques o jurídiques, segur que es pot trobar una solució.
Pel que fa al fet que ho hagi de pagar l’Ajuntament de Barcelona, té dubtes que hagi 
de ser així. Diu que el Grup d’ERC no s’oposarà que es faci d’aquesta manera si 
jurídicament es pot fer, però sí que li agradaria condicionar-ho una mica a això, 
perquè al final qui té la competència real no l’assumeix o pren una decisió, a parer 
seu, equivocada. Tanmateix, té dubtes que l’Ajuntament de Barcelona hagi de pagar 
una mala decisió del Govern de l’Estat.
En tot cas, constata que estan parlant d’unes quanties que segurament són 
assumibles i que el Grup d’ERC no entrarà a discutir en cap moment. Sí que li 
agradaria, però, que hi hagués un informe jurídic sobre aquesta qüestió.
Respecte a la votació, posa de manifest que el cor li diu vot a favor i el cap li diu 
abstenció. Però si des del Govern municipal estan disposats a entomar aquest tema el 
vot del seu grup seria favorable.

El Sr. MARTÍ GALBIS diu que el Grup de JxCat vol començar dient allò que cal dir, no 
per protocol, sinó per sentiment i per obligació moral i ètica i per una qüestió 
d’humanitat, que és que cal estar sempre al costat de les víctimes del terrorisme, dels 
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seus familiars, en aquest cas de les víctimes de l’atemptat d’Hipercor del 1987, ja que 
lamentablement han viscut i patit molts anys de terrorisme a tot l’Estat.
Recorda que poc temps enrere, el 17 d’agost del 2017, a les Rambles de Barcelona i a 
Cambrils van patir un altre terrorífic incident, un atac terrorista. Per tant, es 
compromet al fet que des d’ara i sempre el seu grup estarà al costat de la gent que 
pateix aquest tipus d’atacs i dels seus familiars.
Dit això, posa de manifest que ha intentat estudiar amb la màxima cura possible 
l’element jurídic i tècnic d’aquesta petició. Creu que estan davant d’una reclamació de 
dos familiars de dues persones víctimes del terrorisme, en què l’Audiència Nacional 
els imposa unes costes processals precisament perquè van recórrer contra una decisió 
que no els era favorable. Entén que aquesta resolució de l’Audiència Nacional hauria 
de ser denunciada i objecte de recurs davant la mateixa Audiència Nacional o, si 
escau, davant del Govern de l’Estat o davant del Ministeri de Justícia.
En tot cas, no té gens clar que, per una qüestió d’una reclamació privada que afecta 
dues famílies de dues víctimes de terrorisme, hagin d’assumir el pagament com a 
Ajuntament de Barcelona. Diu que no vol entrar en polèmica sobre l’Audiència 
Nacional o les seves decisions, sobre la naturalesa d’aquest òrgan, però sí que té 
dubtes molt clars sobre el fet que l’Ajuntament hagi d’assumir aquest pagament, no 
tant per la quantitat, evidentment, perquè tant és 1.000 que 10.000, sinó pel fet 
objectiu, per la naturalesa dels fets que estan intentant analitzar. Es pregunta per què 
no es reclamen aquests euros al Govern de l’Estat i per què ho ha d’assumir 
l’Ajuntament de Barcelona. Insisteix que no ho té gens clar, des del respecte absolut 
per les persones víctimes del terrorisme i de les famílies d’aquests dos casos.
Finalment, doncs, expressa l’abstenció del seu grup per aquests dubtes i perquè creu 
que l’Ajuntament hauria de ser l’última ràtio. Creu que abans li hauria de 
correspondre, si li correspon a alguna Administració pública, a alguna relacionada amb 
l’Estat espanyol, que es fes càrrec d’aquesta reclamació.

El Sr. BOU comenta que ha tingut coneixement pels mitjans de comunicació que el 
Ministeri de Justícia ha remès cartes a diferents ciutadans afectats per l’atemptat 
d’ETA a Hipercor el 1987 en què se’ls reclamen 500 euros en concepte dels honoraris 
dels lletrats públics.
Recorda que aquesta condemna té el seu origen en la Resolució 2020 dictada per la 
sala del contenciós administratiu de l’Audiència Nacional, per la qual es va denegar als 
afectats els interessos pel retard del Govern en els ingressos de les indemnitzacions 
que havien de percebre aquests afectats.
Manifesta que pel seu grup aquesta situació és feridora i una mostra de 
deshumanització per part de l’Administració. Aclareix que parla sobretot de 
l’Administració de l’Estat. Pensa que el fet que els afectats per l’atemptat més sagnant 
d’ETA a Barcelona hagin rebut aquesta notificació hauria d’haver mogut les 
consciències dels membres del tribunal i, si per imperatiu legal s’havia de demanar el 
pagament d’aquestes costes, el ministeri hauria d’haver intervingut per evitar aquest 
despropòsit i haver arribat a aquesta situació que ara ha d’assumir moralment, no 
legalment, l’Ajuntament de Barcelona.
Sap que l’Ajuntament de Barcelona no és ni competent ni té l’obligació de pagar 
aquestes costes, però entén que, més enllà d’una qüestió de competències, es tracta 
d’una obligació moral, no d’aquest Govern, sinó de la ciutat de Barcelona, de tots els 
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barcelonins, uns innocents que van tenir la mala fortuna de creuar-se amb la banda 
terrorista, pels actes dels quals, avui dia, ningú no ha demanat perdó.
Comenta que el president d’ACVOT, José Vargas, ha assenyalat el contrasentit de 
reclamar als perjudicats aquestes costes i que als etarres condemnats 
sistemàticament se’ls declari insolvents. Diu que li venen a la memòria moltes coses, 
perquè al seu despatx va tenir el Sr. Cabrerizo, amb la seva dona i els seus dos fills 
assassinats, demanant-li feina o venent-li unes galetes.
Indica que el Sr. Vargas li va demanar un favor 3 o 4 anys enrere en el monument a les 
víctimes del terrorisme, de manera que es va encarar amb el Sr. Pisarello, a qui li va 
dir que tenien els documents d’aquesta associació en una furgoneta i que, per l’amor 
de Déu, els cedissin un local. Es queixa que el Sr. Pisarello és un mentider, perquè el 
va enganyar, ja que li va dir que tindrien un local, cosa que es va creure, però després 
els van abandonar.
Recorda que, llavors, com a president de l’Associació d’Empresaris de Catalunya, els 
va donar suport i va buscar un local perquè poguessin guardar la documentació, en 
comptes de tenir-la en una furgoneta. Remarca que aquella gent no van fer justícia pel 
seu compte, perquè la democràcia existeix, perquè si haguessin pres venjança ells, o 
els de Saragossa o els de Vic, que eren guàrdies civils amb fills morts, la democràcia 
hauria rebentat.
Per tant, demana que l’Ajuntament de Barcelona faci el que hagi de fer, però pensa 
que no es pot deixar aquesta gent de banda.

El Sr. VALLS pensa que és absolutament immoral, malgrat que sigui legal, que les 
famílies i víctimes de l’atemptat d’Hipercor de 1987, encara que siguin poques 
famílies, es vegin obligades a pagar una part de les costes processals en concepte 
d’honoraris als advocats de l’Estat per reclamar els interessos de demora en les 
indemnitzacions que van rebre com a víctimes de l’atemptat.
Indica que el tema de les famílies de les víctimes dels atemptats és sempre molt 
delicat, perquè se’n parla en el moment dels atemptats, però després són ells que es 
troben sols davant de les ferides físiques i morals i l’absència dels éssers estimats.
Considera que l’Estat, però en general la societat, ho ha de fer tot per recordar 
aquestes víctimes que van morir o van ser ferides, perquè atacaven a Barcelona com a 
la resta d’Espanya la democràcia i el que és sempre una gran democràcia.
Se suma, doncs, a la petició del Grup de Cs si jurídicament es pot i esperant també la 
resposta del Govern, perquè entén que és un suport moral necessari, més enllà del 
que suposa l’aspecte econòmic per un ajuntament com el de Barcelona. Diu que al 
documental sobre l’actuació de la Guàrdia Civil contra ETA, que es pot veure 
actualment, parlen molt d’aquestes víctimes en general i de les víctimes de Barcelona
i del que pateixen i han patit.
Pensa que fent-se càrrec del cost s’envia un missatge d’afecte i comprensió per unes 
famílies que han patit el pitjor rostre de la conjunció del nacionalisme, l’odi i la 
violència representat per la banda terrorista ETA. Espera sobretot que el que estan 
fent avui faci moure l’Estat i els que han pres aquesta decisió, perquè finalment és el 
més important, perquè es podrien repetir, malauradament, aquestes situacions.

La Sra. BALLARÍN anuncia que argumentarà tota aquesta proposició, que és un tema 
complicat des del punt de vista ètic i moral també.
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Vol començar recordant que Barcelona és una ciutat de pau i no té por. Diu que són 
les exclamacions que millor defineixen el que és el sentiment de la ciutat de Barcelona 
davant de la barbàrie terrorista.
Li agradaria recordar que per això l’Ajuntament de Barcelona sempre ha donat i 
donarà suport a les víctimes del terrorisme a través de totes les accions de suport i de 
reconeixement que siguin necessàries, perquè és cert que la ciutat de Barcelona ha 
patit en massa ocasions la violència més absurda i més cruel. Diu que va passar a 
l’atemptat de les Rambles del 17-A, va ser fa 20 anys amb l’atemptat i l’assassinat de 
l’exministre i company socialista Ernest Lluch i va ser també amb una força inusitada 
en el terrible atemptat d’Hipercor. Recorda, per cert, que se’n van homenatjar els 30 
anys amb un gran acte preciós i que es va inaugurar una placa preciosa. Afegeix que 
any rere any es continuen fent els homenatges a aquestes víctimes.
Constata que en aquesta sessió el Grup de Cs porta un cas concret sobre dues 
persones, tot i que no té tota la informació exacta, perquè la informació que li ha 
arribat és a través dels mitjans de comunicació i necessita fonts més autèntiques, 
clares i fefaents. Insisteix que té una manca d’informació concreta sobre aquests fets i 
desconeix el nombre de víctimes afectades, els detalls del que ha passat i el que hi ha 
darrere de tots aquests honoraris.
Per això, com que no té prou informació, indica que des de la Delegació del Govern 
estan treballant per aclarir què ha passat exactament en aquest cas i també per 
demanar al ministeri i a l’Advocacia de l’Estat que siguin ells, que són els que han 
intentat fer aquest cobrament, qui cerquin els mecanismes perquè no es cobrin 
aquests 500 euros que s’han demanat, segons sap.
Pensa que també cal veure què hi ha al darrere, perquè seria factible que aquests 
500 euros fossin algun dels supòsits de gratuïtat que no s’haguessin aplicat 
correctament. Recorda que la Llei 29/2011, de 22 de setembre, de reconeixement i 
protecció integral a les víctimes del terrorisme, reconeix diferents supòsits de 
gratuïtat en la representació i la defensa de les víctimes que no tinguin recursos per 
litigar.
Comenta que aquestes sempre tenen a la seva disposició una oficina d’informació i 
assistència i també es preveu que el Ministeri de l’Interior pugui concedir ajudes 
extraordinàries, a més d’aquestes, en situacions de falta de recursos, quan hi hagi 
situacions de necessitat familiar o personal. Entén que segurament dins d’aquests 
supòsits tindria cabuda aquest supòsit que es planteja.
En tot cas, insisteix que s’està fent una feina d’esbrinar què hi ha exactament al 
darrere d’aquests fets. Comenta que s’està fent una tasca de recerca amb el ministeri 
i l’Advocacia de l’Estat per veure què ha passat, si és un tecnicisme o si és una mala 
aplicació de la norma. Diu que en aquesta línia és en la que ara per ara estan 
treballant.

La Sra. GUILARTE diu que el fet que el mateix Govern d’Espanya d’Unidas Podemos i 
del PSOE hagi estat capaç de mostrar aquesta manca imperdonable d’empatia, de 
sensibilitat i de respecte cap a les víctimes se li fa inimaginable, perquè ni com a 
polítics ni com a persones es poden establir diferències entre les víctimes del 
terrorisme a la ciutat. Li demana, si us plau, a la Sra. Ballarín que per tenir més 
informació parlin amb les víctimes, que els explicaran exactament què ha passat i 
com.
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Aclareix que l’únic que demana el Grup de Cs és que se’ls posi al nivell de tots els 
afectats per la barbàrie que hi ha hagut a la ciutat, que se’ls doni la mateixa 
oportunitat i la mateixa ajuda i el mateix suport. 
Per tant, creu que les víctimes són sempre de tots, les d’ETA, les del gihadisme i les de 
qualsevol acte que impliqui terror sistemàtic i barbàrie. Afegeix que tots mereixen 
cada dia el seu suport i reconeixement, no tan sols a través de plaques i d’actes, que 
també, però pensa que el respecte a la seva memòria i el suport i l’ajuda als seus 
familiars s’ha de fer amb fets. Creu que l’Ajuntament, en representació de tots els 
barcelonins, podria esmenar aquesta anomalia impròpia i oposada al que és la 
veritable defensa dels drets humans, a més que per llei els correspon.
Davant d’aquesta manca de sensibilitat mostrada pel ministre Marlaska, pensa que 
des de Barcelona no poden deixar de traslladar un missatge contundent i fer-se’n 
càrrec. Li agradaria que el Govern municipal es comprometés, encara que aquestes 
gestions no arribin a la gratuïtat per part del Govern d’Espanya, a fer-se càrrec 
d’aquesta despesa, perquè això és estar amb totes les víctimes, amb els seus familiars 
i els seus representants.
Finalment, vol donar les gràcies a l’Associació Catalana de Víctimes d’Organitzacions 
Terroristes, l’ACVOT, per aquest impagable treball continu de suport a les famílies de 
les víctimes i també per preservar la memòria d’aquestes a Barcelona, malgrat que no 
sempre han trobat el suport obligat de totes les administracions públiques. Per tant, 
un cop més, vol manifestar-los tot el seu reconeixement i el de tots els barcelonins.

La Sra. BALLARÍN creu que ja ho ha explicat abans, però repeteix que el Govern 
municipal està treballant per garantir que l’Estat assumeixi aquestes despeses i per 
veure què ha passat aquí.
Diu que si, malgrat totes les mesures que hi ha recollides a la llei, que garanteixen una 
gratuïtat, i malgrat totes les gestions que estan fent amb l’Advocacia de l’Estat, no se 
soluciona aquest problema, és evident que l’Ajuntament de Barcelona garantirà que 
aquestes víctimes tinguin un tractament totalment equivalent al que estan donant, 
per exemple, a les víctimes del 17-A, a qui s’està ajudant en els seus tràmits jurídics. 
Anuncia que es farà un tractament que sigui equivalent.
Manifesta que l’Ajuntament no farà discriminacions injustificades entre víctimes, 
perquè és evident que les víctimes són de tots, són per sempre i estan en el cor de 
tota la ciutadania.
Tanmateix, demana que els deixin analitzar què ha passat exactament, com està el 
tema, i a partir d’aquí treballar perquè no hi hagi cap discriminació entre aquest cas i 
els altres casos als quals l’Ajuntament està ajudant.

La Sra. GUILARTE agraeix el vot favorable dels grups que així ho estimin. Creu que 
abstenir-se és abstenir-se de donar aquest suport incondicional a les víctimes. Pensa 
que això mereix una reflexió. 
Finalment, espera que se segueixi treballant per donar suport a absolutament totes 
les víctimes. Creu que en això Barcelona ha estat sempre pionera i n’és exemple. Per 
tant, li agradaria poder confiar en el fet que des de l’Administració se segueixi fent 
així.

Votació favorable de Barcelona en Comú, Partit dels Socialistes de Catalunya, Esquerra 
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Republicana, Ciutadans, Partit Popular i Barcelona pel canvi i l’abstenció de Junts per 
Catalunya.

APROVADA

Del Grup Municipal Partit Popular:

9. – (M1923/1447) La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i 
Seguretat i Prevenció acorda: 1. Instar l’Ajuntament de Barcelona a personar-se en les 
actuacions judicials obertes per tal de reclamar la reparació dels danys causats el 
passat 31 d’octubre per la via de responsabilitat civil, prèvia quantificació d’aquests. 2. 
Instar el responsable de l’Àrea de Seguretat de l’Ajuntament a adoptar les mesures 
necessàries per tal d’aclarir les acusacions expressades per algun sindicat policial en el 
sentit que, des del govern municipal es va obstaculitzar l’actuació de la Guàrdia 
Urbana davant els atacs a les dependències municipals.

(Tractat conjuntament amb el punt 14 de l’ordre del dia.)

El Sr. BOU constata que ja han sentit les explicacions del regidor de Seguretat i la 
sol·licitud de l’informe corresponent. Creu que ha estat el tema d’aquesta sessió i que 
tots s’haurien de sentir dolguts pel que va passar el 31 d’octubre a les portes de 
l’Ajuntament de Barcelona a la plaça Sant Miquel.
Considera que aquests comportaments són del tot intolerables a la ciutat, perquè, a 
més de causar enormes danys i destrosses en béns públics i de generar aldarulls i 
saquejar botigues, deterioren la imatge de Barcelona i la convivència pacífica de tots 
els ciutadans, sobretot en aquests moments de pandèmia en què els governs i la 
ciutadania han d’unir els seus esforços.
Destaca que el dany que s’està fent a Barcelona amb les imatges que es desprenen de 
diferents fets en els últims anys és descoratjador, i espera que els 41 regidors i 
regidores puguin unir els seus esforços per revertir-ho abans que finalitzi aquesta 
legislatura.
Manifesta que la seguretat és vital, i el contrari és el temor, i quan hi ha temor la gent 
no apareix. Remarca que la inseguretat perjudica l’economia en general i, en 
conseqüència, el benestar dels barcelonins. Apunta que turisme, consum, prosperitat, 
tot va desapareixent quan hi ha inseguretat, de manera que la seguretat és capital.
Afegeix que també és capital la responsabilitat del regidor Batlle en la seguretat a 
Barcelona, perquè, si no hi ha seguretat, Barcelona cada vegada estarà més 
empobrida i vindran menys turistes. Considera que la tranquil·litat de Barcelona ha de 
ser la tranquil·litat de l’esperit de la Barcelona del 92. Pensa que cal veure què es pot 
fer en aquest sentit.
A continuació, diu que no es vol centrar en les causes de les actuacions d’aquestes 
persones. Sap que darrere hi ha molta labor social per fer, però s’encamina cap a 
altres coses. No vol que Barcelona sigui el lloc on la impunitat cavalca en llibertat, ja 
que cada ciutadà ha de ser responsable dels seus actes, ha d’assumir les 
conseqüències d’allò que fa, i molt més quan pel mig hi ha violència, perquè, si no es 
fa, paguen tots els barcelonins el que uns quants causen al marge de la llei.
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És per això que demana a tots els regidors presents i virtuals que donin suport a 
aquesta proposició. Sol·licita que l’Ajuntament faci les actuacions necessàries per 
reclamar la reparació dels danys causats el passat 31 d’octubre per la via de la 
responsabilitat civil –o civil subsidiària, si són menors d’edat–, prèvia quantificació 
dels danys. Diu que tots saben que hi ha moltes maneres de reprimir, perquè, si no hi 
ha una repressió al delicte, el delicte és franc, gratuït i es perpetua. Però considera 
que la millor repressió que es pot fer és tocar la butxaca de les persones, ja que, si una 
cosa s’ha trencat o s’ha fet desaparèixer, se n’han de fer càrrec les persones que ho 
han fet. Diu que, sembla que no, però aquesta sanció pecuniària o reposar el valor 
d’aquests vidres farà que més d’un s’hi pensi, i algun menor, que el seu pare li estiri 
les orelles. Pensa que això és important. Aclareix que parla de diners. Recorda que el 
seu pare deia que els diners són l’oli que mou la maquinària del món.
Per tant, pensa que és molt important que en aquest aspecte l’Ajuntament demani 
responsabilitats i que els autors abonin aquests danys fets al mobiliari urbà.

El Sr. SIERRA avança que votarà a favor de la proposició del Grup del PP, entre altres 
coses perquè coincideix amb el prec que formula el Grup de Cs al Govern municipal.
Posa de manifest que, desgraciadament, el que és anormal és el que no és normal en 
aquest Ajuntament, és a dir, el que és anormal és haver de demanar a l’Ajuntament 
de Barcelona que es personi com a acusació particular. Recorda que fins i tot el 
regidor que anteriorment tenia aquest tipus de competències atribuïdes i qui decidia 
si al final l’Ajuntament es personava com a acusació particular o no, sent advocat en 
exercici, va tenir els nassos de dir que ja es complia quan als membres de la Guàrdia 
Urbana que eren atacats o que patien algun tipus de lesió ja se’ls assistia per part de 
l’Ajuntament amb un lletrat.
Creu que en aquest cas i en tots els casos s’hauria de sistematitzar i defensar els drets 
del mateix Ajuntament per sobre d’interessos partidistes o de si l’infractor de la llei és 
d’una determinada condició o altra. Pensa que això desgraciadament és el que ha 
estat passant a l’Ajuntament de Barcelona, ja que determinats col·lectius tenien 
impunitat respecte a les seves actuacions i impunitat respecte a les seves 
conseqüències.
En aquest sentit, vol transmetre al Govern municipal aquesta necessitat. Agraeix al 
Sr. Batlle que els hagi avançat que s’estan produint investigacions per part de la 
Guàrdia Urbana per identificar els presumptes culpables de les agressions que va patir 
aquest cos el dia 30 i les persones que van participar en l’assetjament a l’Ajuntament 
de Barcelona, en què es van fer fins i tot fogueres en un edifici que és una joia 
històrica i del patrimoni a la ciutat, perquè així l’Ajuntament es podrà personar com a 
acusació particular i reclamar els danys que es van produir en el mobiliari urbà i en les 
mateixes dependències de l’Ajuntament.
Demana, doncs, al Sr. Batlle que accepti el prec del Grup de Cs.

El Sr. CORONAS, en funció de com ha quedat transaccionada amb el Govern municipal 
la proposta del Grup del PP, hi votarà a favor, perquè evidentment estan molt d’acord 
amb el text, malgrat que en el fons i en algunes coses que expressa el Sr. Bou el Grup 
d’ERC no hi està gens i ell personalment tampoc no hi està gens. Aclareix que ho diu 
perquè, si el regidor del Grup del PP es pensa que es resol el tema de les accions 
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comeses per menors fent que els pares paguin, creu que s’equivoca totalment. No sap 
quina edat tenen els seus fills o filles, però reitera que el Sr. Bou s’equivoca totalment.
Destaca que, afortunadament, en el marc de la justícia de menors, hi ha un tema de 
mesures alternatives, de seguiment d’equips tècnics, en què es treballa precisament, 
en aquests casos i en molts d’altres, per intentar recuperar els joves d’aquest país que 
hagin pogut cometre alguna acció. Pensa que en aquest cas tot apunta que és 
clarament ideològica, hi hagi vandalisme o no.
Aclareix que el Grup d’ERC no justificarà mai una acció d’aquestes, encara que estiguin 
d’acord amb el fons de la protesta. Però pensa que sí que és important entendre d’on 
venen els problemes. 
S’adreça al Sr. Bou per dir-li que sí que és important. Recorda que el Sr. Valls en el 
debat anterior ha fet una referència al fet que determinades intervencions públiques 
dels responsables públics, siguin d’un partit o d’un altre, poden animar aquestes 
coses. Pensa que això és probable, però això no treu que no puguin expressar les 
seves opinions, tant si són al Govern com no. Està segur que el Sr. Valls o altres grups 
que poden pensar diferent sobre qüestions que polaritzen avui dia el debat social o 
per assistir a determinades manifestacions no hi estaran d’acord i no se sentiran 
responsables del fet que determinats grups dintre d’aquestes manifestacions cometin 
determinades accions. Creu que la responsabilitat política hi és, evidentment, i cal 
tenir-la sempre present, però tampoc no es poden fer responsables d’allò que passa 
als carrers.
En tot cas, tornant al debat important, que és el de la proposta d’avui, un cop 
transaccionat el text, hi està d’acord. Diu que no l’hauria votat tal com estava 
plantejada abans, perquè no creu en cap cas que s’obstaculitzés l’actuació de la 
Guàrdia Urbana davant dels atacs a les dependències municipals. A més, creu que el 
tinent d’alcalde, el Sr. Batlle, ho ha explicat clarament abans tant amb la seva paraula 
com en l’informe que els ha passat.

El Sr. MARTÍ GALBIS expressa el vot favorable del Grup de JxCat. Diu que és un vot a 
favor reforçat amb tal com ha quedat la transacció que ha fet el Grup del PP amb el 
Govern municipal.
Pensa que no hi ha gaires explicacions a donar que sumin o enriqueixin les 
argumentacions defensades pels anteriors portaveus. Opina que aquest tipus 
d’accions haurien de ser accions que tinguessin un cert automatisme. Remarca que 
qualsevol Administració pública que pateix desperfectes en el seu patrimoni per la via 
violenta ha de defensar el seu patrimoni i els seus drets, que són el patrimoni i els 
drets de tota la ciutadania. Aclareix que no estan parlant d’un propietari públic que té 
un patrimoni públic, però que és d’un titular, sinó que això és de tothom. Insisteix que 
el patrimoni públic és de tota la ciutadania, encara que ho gestioni una determinada 
administració o uns titulars concrets. 
Per tant, sense voler entrar a justificar res, al contrari, remarca que tots saben –i als 
actes del dia 31 ho van veure una vegada més, lamentablement– que els que van
atacar i fer estralls en l’edifici municipal de l’Ajuntament de Barcelona de la plaça Sant 
Miquel van ser una minoria que segurament no teníen a veure amb la reclamació que 
defensaven el gruix de la manifestació. És més, destaca que participants convocats a 
aquesta manifestació es van enfrontar, van criticar i van posar-se en contra dels que 



CCM 11/20 Presidencia 73/101

minoritàriament estaven fent aquests actes vandàlics i de destrossa de l’edifici 
municipal que dona a la plaça Sant Miquel.
Per tant, amb independència de qui ho fes i que fossin 2 o 22, opina que aquestes 
persones s’han d’identificar, com s’està fent tant per part de la Guàrdia Urbana com 
per part dels Mossos d’Esquadra. Espera que l’endemà el Sr. Batlle els doni informació 
en aquesta reunió amb els portaveus. Pensa, doncs, que s’ha d’actuar per rescabalar 
els danys produïts.
Per tant, està d’acord amb la personació, l’acusació particular i la recuperació del 
valor dels danys produïts. Espera, doncs, que això sigui la pauta natural d’actuació del 
Govern municipal i de l’Administració municipal i que no hagin de portar aquest tipus 
d’iniciatives per garantir allò que hauria d’estar garantit des del minut zero, que és 
que han de defensar tots el patrimoni que és de tots.

El Sr. VALLS constata que ja han parlat molt d’aquest tema i no vol afegir res més 
perquè ja coneixen tot els arguments.
Sap que l’Ajuntament hauria d’exercir l’acció penal en qualitat d’acusació particular, 
com a perjudicat pels delictes comesos per aquells que van atacar la seva seu. Pensa 
que el Govern té el deure moral d’actuar.
I per això, després d’haver llegit aquesta proposta transaccionada, hi votarà a favor.

El Sr. BATLLE, en primer lloc, vol agrair al Grup del PP que hagi acceptat la proposta de 
transacció del Govern. Constata que aquest tema, en les diferents facetes, ha estat 
tractat de manera polièdrica, i ara estan en el final del tema, de veure l’exigència de 
responsabilitats per les actuacions il·legals o indegudes que es van produir.
Indica, doncs, que l’objectiu ara és realitzar les actuacions que corresponguin per 
rescabalar l’Ajuntament dels danys al patrimoni municipal a través de la 
responsabilitat civil.
Comenta que la Unitat d’Investigació de la Guàrdia Urbana, coordinada amb les 
unitats d’investigació del Cos de Mossos d’Esquadra, ha posat els fets en coneixement 
del jutge d’instrucció competent mitjançant el corresponent atestat, per a l’elaboració 
del qual ha realitzat la corresponent investigació policial prèvia, la qual tenia per 
objecte primordial poder identificar els autors dels danys causats a les dependències 
municipals, així com l’import d’aquests danys.
Explica que l’Ajuntament de Barcelona posarà en coneixement i a disposició del jutge 
competent tota la informació i mitjans que siguin necessaris per tal que l’Ajuntament 
sigui rescabalat dels danys causats a les seves dependències.
Posa de manifest que cal tenir en compte que, per obtenir aquest rescabalament, no 
cal personar-se com a acusació particular. Diu que l’Ajuntament no ho acostuma a fer 
i no ho farà, perquè, a més que l’òrgan judicial actua d’ofici en aquests supòsits, el 
Ministeri Fiscal intervé en el procediment penal amb imparcialitat i en defensa de 
l’interès públic. Així doncs, el Ministeri Públic defensarà adequadament els interessos 
de l’Ajuntament, i en aquest sentit l’Ajuntament de Barcelona posarà també tota la 
informació i mitjans que calguin a disposició del Ministeri Fiscal.
Per tant, votarà a favor de la proposició transaccionada pel Grup del PP, i en relació 
amb el prec, el pot acceptar en el sentit general que s’està actuant per rescabalar 
l’Ajuntament i que ja s’estan realitzant les tasques d’investigació oportunes.
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El Sr. BOU dona les gràcies al Grup de Cs i al Sr. Sierra, al Grup de JxCat i al Sr. Martí 
Galbis, al Grup de Barcelona pel Canvi i al Sr. Valls, i al Sr. Batlle.
També dona les gràcies al Sr. Coronas i al Grup d’ERC, però li vol dir algunes coses. 
Aclareix que ell ha dit que parlaria d’això i el regidor del Grup d’ERC se n’ha anat cap a
un altre cantó. Diu que ell creu profundament en l’educació, perquè és el pilar més 
important per crear aquesta personalitat, és a dir, educació, entorn social i genètica. 
Però també creu profundament en la distribució de la riquesa, en la justícia social, 
perquè això facilita molt el benestar de tothom, i evita la marginació, la pobresa i la 
misèria a Barcelona. Per això és empresari i no fa més que donar feina i paga el millor 
que pot. Aclareix que dona solament el que té, i quan no té no pot donar.
Pensa que l’ordre i la justícia social no han d’estar enfrontats, sinó que són línies 
paral·leles, com vies de tren. Opina que l’ordre és important. En aquest cas, garanteix 
que, si a aquestes persones que han fet això, se’ls fa pagar, no els surt de franc, de
manera que els arribarà la factura i els embargaran el compte. Per tant, està segur 
que el proper dia s’ho pensaran més a trencar això. Pensa que han d’actuar d’aquesta 
manera, però diu que això no té res a veure amb la justícia social, ja que la causa o la 
marginació o la mala educació d’aquesta persona que ha actuat d’aquesta manera, 
salvatgement, això també s’ha d’arreglar. Opina que cal actuar d’una manera i de 
l’altra. Diu que el Sr. Coronas no el busqui en una essa i dues barres, ja que té més 
coses a darrere. Reconeix que ha parlat de l’ordre, però diu que ara parla de la justícia 
social, que és molt important. Reitera les gràcies al regidor del Grup d’ERC perquè ha 
aprovat la proposta del Grup del PP, però diu que ara tocava aprovar això. 
Opina que aquest resultat s’ha d’evitar, i pensa que la manera d’evitar-lo és fer-los-ho 
pagar. Insisteix que si no surt de franc la propera vegada s’ho pensaran a l’hora de 
trencar un vidre.

El Sr. SIERRA lamenta que, com en el mandat anterior, es tornin a posar excuses que 
no tenen cap tipus de sentit o es justifiqui que, com que intervé la Fiscalia, ja estan 
cobertes les necessitats i els drets de l’Ajuntament de Barcelona.
Considera que el prec és molt clar i està redactat en els termes que l’Ajuntament es 
personi com a acusació particular, com en moltes altres ocasions s’ha personat com a 
acusació particular. Pregunta si en aquelles altres ocasions, quan es persona 
l’Ajuntament, el Ministeri Fiscal sí que desisteix de les seves funcions i en aquest cas 
no. No ho entén, i pensa que jurídicament no se sosté, de manera que això només fa 
que fonamentar l’argument que ha donat anteriorment, és a dir, que, en funció de 
quina ideologia tinguis o de quin col·lectiu representis o de què pensi la senyora 
alcaldessa o l’Ajuntament sobre tu, l’Ajuntament de Barcelona es personarà o no. 
Indica que hi ha delinqüents amb més drets que la mateixa ciutadania, o té 
conseqüències que l’Ajuntament no valora segons la ideologia a què pertanyis.
Es queixa que l’Ajuntament no es persona quan hi ha delictes comesos per okupes, 
per altres tipus de col·lectius en què la Sra. Colau es mou com un peix a l’aigua, i, 
tanmateix, quan es reclamen coses que són de justícia i d’estricta legalitat, 
l’Ajuntament diu que ja posa assistència als companys de la Guàrdia Urbana o fins i tot 
gosa dir que el Ministeri Fiscal ja compleix aquesta funció. Li sembla que això és 
intolerable. Remarca que el prec està redactat en aquests termes, de manera que 
demana al Sr. Batlle que no els expliqui històries i que si el vol acceptar l’accepti i, si 
no, està en el seu dret de no acceptar-lo. Li demana, però, que després el Govern no 
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vagi explicant històries que l’Ajuntament de Barcelona vetlla pels interessos del 
patrimoni de Barcelona o de la ciutat.
Constata que hi ha contenidors que estan sent destrossats al carrer València per un 
col·lectiu okupa, però diu que el Govern faci el que li doni la gana.

El Sr. CORONAS només vol aclarir que, en el que deia que paguin els pares, no es 
referia en cap cas a un tema personal com ha respost el Sr. Bou, sinó a un concepte de 
justícia reparadora.

El Sr. VALLS constata que estan vivint un moment en què se sumen les crisis: la crisi 
econòmica, les conseqüències socials amb molta pobresa, la crisi política de totes les 
grans democràcies, perill terrorista, etc.
Tanmateix, vol afegir que en aquests moments el tema de l’ordre i de tenir les idees 
clares li sembla molt important. Recorda que parlant poc temps abans amb un cap 
important de la seguretat li deia que les conseqüències econòmiques i socials poden 
provocar –tot i que no hi hagi un lligam directe– problemes d’ordre públic. Diu que li 
transmetia la seva preocupació. Constata que en la Comissió també han parlat dels 
canvis de la delinqüència, com es mou a la ciutat de Barcelona. Conclou que hi ha 
violència a la societat, i pensa que les respostes són complicades, però al mateix 
temps són necessàries.
Considera que cal tenir les idees clares i tots els governs han d’actuar amb valors, però 
també tenint aquestes idees clares. Diu que, després de les destrosses que van 
conèixer i del debat que han tingut durant tot el matí, és important actuar i que 
sempre s’ha de dir no, que la violència no és admissible. Per això ho repeteix.
Pensa que han d’estar molt units, perquè a darrere hi ha els valors i els principis que 
fan que una democràcia pugui aguantar tot tipus de violència.

El Sr. BATLLE pensa que el Sr. Sierra és ben lliure d’interpretar el que li doni la gana. 
Indica que precisament el que fa el Govern és un acte de confiança en el 
funcionament normal de l’estat de dret, tant institucionalment com personalment.
Diu que el Govern insisteix que la policia ha de fer les seves funcions i estan demanant 
als Mossos d’Esquadra que facilitin tots els elements d’informació que resultin de la 
investigació que està realitzant. Comenta que això s’està fent a través de la Unitat 
d’Investigació, cosa que es posarà a disposició de la Fiscalia.
A més, està absolutament convençut que la Fiscalia defensarà l’interès públic, atès 
que és la seva funció. Pensa que amb això ja n’hi ha prou i que això ordinàriament 
hauria de ser així. Diu que amb la tradició institucional que ell té s’ha fet sempre així. 
Recorda que quan estava a la Direcció General de la Policia es defensava sempre que 
fos la Fiscalia qui exercís el principi acusatori i el rescabalament dels perjudicis que 
l’Administració hagués pogut tenir.
Lamenta que al Sr. Sierra no el satisfaci aquesta resposta, però reitera que 
l’Ajuntament no es constituirà com a acusació particular precisament perquè confia 
en el paper que la Fiscalia farà en aquest sentit i que es rescabalaran els perjudicis 
materials i, des del punt de vista de les possibles responsabilitats penals que hi hagi,
també serà la funció acusatòria de la Fiscalia el que permetrà determinar les 
responsabilitats i sancionar, si escau, aquest tipus de conductes.
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El Sr. SIERRA pregunta al Sr. Batlle si vol dir que no confien en la Fiscalia quan es 
presenten com a acusació particular, perquè l’Ajuntament sí que es persona com a 
acusació particular en multitud de processos. Demana, doncs, una mica de 
coherència.

El Sr. BATLLE diu que no accepta el prec amb el conjunt de matisos que s’han fet en 
les intervencions que hi ha hagut.

Votació favorable de Barcelona en Comú, Partit dels Socialistes de Catalunya, Esquerra 
Republicana, Junts per Catalunya, Ciutadans, Partit Popular i Barcelona pel canvi.

APROVADA AMB EL TEXT TRANSACCIONAT següent:

(M1923/1447) La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i 
Seguretat i Prevenció acorda: Instar l’Ajuntament de Barcelona a realitzar les 
actuacions necessàries per reclamar la reparació dels danys causats el passat 31 
d’octubre per la via de responsabilitat civil, prèvia quantificació d’aquests. 

Del Grup Municipal Barcelona pel canvi:

10. – (M1923/1459) La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i 
Seguretat i Prevenció acorda: Instar el Govern municipals a: - Elaborar un primer 
informe sobre els progressos registrats fins al moment i les previsions i calendari en el 
desplegament i execució del Pacte per Barcelona i a presentar-lo a la reunió de 
desembre de la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i 
Prevenció. L’informe haurà d’incloure les aplicacions fetes d’imports del Fons Covid a 
mesures o accions del Pacte i les previsions d’assignacions pressupostàries municipals 
de cara a 2021. - Convertir el web instrumental utilitzat com a agenda i repositori de 
documentació en l’elaboració del Pacte per Barcelona en l’espai web obert 
d’informació, seguiment i participació en el desplegament del Pacte. D’aquesta 
manera, les entitats participants podran seguir el recorregut de les seves aportacions. 
- Designar un/a coordinador/a del seguiment del Pacte per Barcelona per part del 
Govern municipal i preveure al menys una reunió mensual de seguiment del Pacte 
amb representants dels grups municipals. - Fer efectiva la continuïtat de la Taula 
d’Economia digital, plantejada com a prec a la Comissió d’Economia i Hisenda pel grup 
Barcelona pel Canvi i acceptada pel Govern municipal. 

El Sr. VALLS recorda que el passat 21 de juliol es va presentar al Saló de Cent el Pacte 
per Barcelona, un pacte que buscava un nou impuls per a la ciutat, un impuls que no 
és només necessari, sinó que és imprescindible després d’un nou tipus de 
confinament, de l’aturada de l’economia i les conseqüències econòmiques i socials en 
temes d’atur i d’increment de la pobresa.
Comenta que la presentació va ser el moment culminant d’un procés de treball en què 
van participar durant 3 mesos tots els grups municipals i que va comptar també amb 
la participació d’unes 200 entitats i organitzacions de la ciutat. Afegeix que va ser la 
mostra de com poden treballar plegats apostant pel consens per guiar la recuperació 
del dinamisme i la vitalitat de la ciutat abans d’arribar al 2022.
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Tot seguit, constata que buscar una sortida en positiu a la crisi provocada per la 
pandèmia de la COVID-19 no és una cosa fàcil. Tot i així, treballant al voltant de 10 
grans objectius per avançar com a ciutat en la recuperació econòmica i social, indica 
que es va aconseguir que les organitzacions i entitats que van acabar subscrivint el 
pacte es comprometessin fermament en diferents punts molt rellevants, cosa que els 
agraeix molt.
Dit això, pensa que, evidentment, és l’Ajuntament qui ha d’exercir el lideratge en el 
desenvolupament del Pacte per Barcelona i l’impuls i la coordinació corresponen al 
Govern municipal. Creu que no es poden permetre que, després del desplegament 
d’esforços conjunts, pugui haver-hi sensació de falta de continuïtat per manca 
d’informació. 
Per això presenta aquesta proposició. Entén que és necessari que tots estiguin 
informats dels progressos que s’estiguin realitzant en diferents àmbits del Pacte per 
Barcelona i que hi puguin participar com van participar en la seva gestació.
En aquest sentit, ha cregut oportú demanar que s’elabori un primer informe sobre els 
progressos registrats fins ara. Entén, d’altra banda, que la informació és important 
també per als ciutadans i les entitats, que no tinguin la sensació que el Pacte per 
Barcelona ha caducat, sinó que, al revés, és més útil que mai.
Per aquest motiu demana que el web utilitzat de manera únicament instrumental com 
a agenda i repositori en l’elaboració del pacte inclogui a partir d’ara com a eix 
important la informació i es converteixi així en un espai web obert i nodrit 
d’informació útil per al seguiment del pacte. Entén que un portal web d’aquestes 
característiques pot ser el mètode més útil i àgil avui dia.
En la línia d’organitzar la informació que requereixin tots els grups municipals i les 
entitats, està convençut que una bona proposta és que el Govern municipal designi un 
coordinador o coordinadora de seguiment amb qui els grups municipals puguin seure 
un cop al trimestre per tal d’estar al dia de com evoluciona el pacte. Pensa que ha de 
ser una persona a qui li puguin preguntar directament els dubtes que els sorgeixin.
Aprofita per recordar que se’ls va acceptar el prec de fer efectiva la continuïtat de la 
Taula d’Economia Digital a la Comissió d’Economia i Hisenda, cosa que afegeix en 
aquesta proposició.
Finalment, agraeix al Govern municipal la seva proposta de transacció, que confia que 
podrà rebre l’aprovació de la resta dels grups, preservant la unitat essencial del pacte i 
que els permetrà així treballar tots junts.

La Sra. ARTADI diu que, d’entrada, el Grup de JxCat hi votarà a favor i ho vol deixar 
clar, perquè són una mica crítics amb com ha anat el Pacte per Barcelona, però 
aclareix que això no és una crítica cap al grup que fa la proposta en aquesta sessió, 
que els sembla oportuna, sinó cap al Govern municipal.
Tanmateix, té una mica la sensació, quan ho explicava el Sr. Valls, que potser parlava 
del Pacte per Barcelona que ell voldria i que tots haurien volgut que fos, però que no 
és realment el Pacte per Barcelona que realment va ser.
Manifesta que el Grup de JxCat qüestiona la major i creu que, si això ha de seguir 
endavant i si realment ha de tenir una utilitat i realment ha de servir pel diàleg, pel 
consens, per construir quines són les mesures que cal emprendre en aquest moment 
de crisi, hi ha d’haver un canvi radical, ja que lamenta com ha anat en general. Pensa 
que es va generar un munt de feina que les entitats i organitzacions, les institucions i 
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l’oposició van fer amb moltes ganes i il·lusió, però que després es va ser incapaç de 
concretar cap mesura. Destaca que són tot mesures genèriques. Afegeix que van ser 
incapaços de concretar calendari o un seguiment de què ara el Sr. Valls parlava i 
d’aterrar-ho després als districtes.
Considera que això ha estat una oportunitat perduda i que no es pot tornar a repetir 
ara mateix. Constata que a la tarda en parlaran a la Comissió d’Economia i Hisenda i 
elaboraran els comptes per al 2021. Pensa que hauria estat una bona oportunitat 
mantenir aquest espai del Pacte per Barcelona per dialogar, per escoltar els sectors,
perquè hi hagi intercanvi d’opinions i per trobar consensos. Però remarca que en 
realitat el Pacte per Barcelona va ser un fracàs, en què es va veure que entitats tan 
diferents com Foment, Fridays for Future o la FAVB es van negar a signar per manca 
de concreció i de compromís per part del Govern municipal. Diu que es van trobar un 
Govern municipal que es va negar a mullar-se i a prendre decisions, que és la feina de 
governar, i sobretot enmig d’una crisi, en què s’han de prendre decisions que entén 
que són difícils, però, si no, fer-se fotos al Saló de Cent no sap com ajuda la gent a 
aixecar la persiana i les famílies a pagar les factures.
Lamenta com ha anat tot plegat. Creu que està bé que es doni una altra oportunitat, i 
per això votarà a favor d’aquesta proposta del Grup de Barcelona pel Canvi, però sí 
que reclama que realment hi hagi un canvi de veritat, perquè, si no, tornarà a ser una 
pèrdua de temps per a tothom i generarà més frustració per a una ciutadania que no 
s’ho mereix.

El Sr. SIERRA anticipa que hi votarà favorablement, però tampoc té gaires esperances 
en un informe que pugui presentar el Govern municipal respecte a això. Diu que, si 
vol, ja li pot avançar ell mateix l’informe, ja que serà una foto, 7 o 8 tuits i poc més. 
Remarca que, dels compromisos fets en aquell pacte de ciutat, més enllà de la foto i 
els tuits, creu que no n’hi ha cap. 
De fet, destaca que un de molt clar i que es podria evidenciar en tots i cada un dels 
10 districtes és baixar aquest pacte de ciutat als districtes. Diu que tota aquesta feina 
ingent que es va fer, tota aquella sèrie de reunions, videoconferències amb tants 
agents socials, empresaris, autònoms i persones interessades en la reactivació de 
Barcelona i en la salvació de Barcelona davant d’aquesta pandèmia, es va quedar en 
això, en reunions que van acabar en un tuit i 4 o 5 fotos. Constata que, a partir d’aquí, 
aquesta baixada als districtes i fer aquesta feina en els mateixos districtes només s’ha 
iniciat en el de Ciutat Vella, i en la resta encara han de veure què pensa fer el Govern 
municipal respecte a això.
Posa de manifest que això és el que assenyalaven directament en aquelles 
negociacions amb el Govern municipal, en aquell gran acord que és desitjable i està 
molt bé, però pensa que no es pot quedar en una mera declaració d’intencions o en 
una simple actitud, sinó que ha de ser una cosa proactiva i que serveixi per a alguna 
cosa, perquè, si no, l’efecte que provoca en la ciutadania i en totes aquelles persones 
que es van prendre les molèsties d’estar hores amb ells debatent i proposant 
mesures, l’únic que assumeixen amb aquesta participació que el Govern sempre ven 
és la desil·lusió i la decepció.
Diu que espera a veure què dirà el Govern en l’informe, però pensa que dirà poca 
cosa, perquè, entre altres coses, en cap dels 10 districtes de Barcelona s’ha avançat 
gens respecte a això.



CCM 11/20 Presidencia 79/101

El Sr. BOU recorda que el Pacte per Barcelona sorgeix de la necessitat de buscar un 
consens i un compromís de l’Ajuntament amb els grups municipals i amb moltes altres 
entitats i sectors afectats per la crisi causada per la pandèmia que encara viuen.
Pensa que cal agrair la predisposició d’aquest Govern de treballar conjuntament per 
tal de recollir en un document final les prioritats de futur de la ciutat i així avançar en 
una recuperació econòmica i social de Barcelona. Però també reconeix que aquesta 
pacte no pot quedar només en un document simbòlic o en una fotografia, sinó que ha 
de fer-se realitat, sobretot en l’àmbit social per tal d’atendre els sectors més 
vulnerables i en l’àmbit econòmic per tal d’enfortir i dinamitzar l’economia de la ciutat 
i ser creadors d’ocupació. Destaca que aquests van ser els dos grans eixos, que creu 
que són molt importants.
Explica que el pacte consta de 10 grans objectius, respecte dels quals el Grup del PP va 
fer les seves aportacions, i van ser vitals per al seu grup les aportacions de l’assessora 
Imma Delgado i Xavier Cañigueral, perquè el Grup del PP creu que les greus 
conseqüències econòmiques i socials de la crisi de la COVID-19 no poden deixar 
enrere a ningú. Destaca que per això caldrà mobilitzar una quantitat excepcional de 
recursos i de fons, de lideratges valents, que estiguin disposats a treballar 
conjuntament i a posar l’interès dels barcelonins per damunt de qualsevol fi partidista 
i ideològic.
Tanmateix, constata que per fer això cal esforç i voluntat política, i pensa que tothom 
és necessari des de l’Ajuntament i des de l’Administració pública, fins i tot els teixits 
associatius i sectors privats. Diu que tots saben que una part dels sectors privats 
importantíssima es va retirar. Indica que sobretot el va preocupar molt que Foment es 
retirés, igual que la FAVB, és a dir, que entitats importants no van poder entrar-hi. 
Pensa que això va ser molt preocupant, i recorda que van fer el que van poder en 
aquest aspecte.
Creu que és important la col·laboració publicoprivada entre les administracions 
públiques i el sector privat, entitats i empreses per a la cerca de mobilitat i destinació 
de fons i recursos per als programes municipals.
Per aquest motiu, donarà suport a la proposició que presenta el Sr. Valls, del Grup de 
Barcelona pel Canvi, per tal que s’elabori un informe sobre els progressos assolits fins 
ara. Diu que té moltes ganes de veure’l, i espera que no els sobti, ja que s’han fet 
coses i van caminant. També espera el calendari futur d’execucions del Pacte per 
Barcelona i les assignacions pressupostàries per al 2021.
Per això dona suport a la designació d’un coordinador o coordinadora per tal de fer 
una reunió periòdica de seguiment del pacte amb representants municipals. Pensa 
que això és bàsic, perquè, si no, es deixarà morir.
Finalment, aprofita per demanar que a les assignacions pressupostàries es redueixin o 
s’eliminin les partides no essencials incloses en el pressupost 2021, tal com el Grup del 
PP va demanar el Plenari del mes d’abril de 2020.

La Sra. SENDRA anuncia que votarà a favor de la proposta. Recorda que el Grup d’ERC 
va presentar el mes d’abril la proposta de crear una taula de ciutat que després va 
esdevenir aquest Pacte per Barcelona, convençuts, d’una banda, del fet que estan 
vivint canvis importants –no tan sols ara, sinó ja fa temps– en l’àmbit econòmic, 
cultural, democràtic i ambiental, que requerien lideratge i complicitats.
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Posa de manifest que això, evidentment, amb la COVID-19 s’ha agreujat. Constata que 
en aquest moment hi ha un impacte molt important a la ciutat, a tota la ciutadania, a 
tots els sectors, a tots els nivells, fet que implicava poder fer propostes valentes i 
ambicioses, que requerien pacte i complicitat per poder abordar amb valentia les 
transformacions que eren necessàries.
Creu que el lideratge de l’Ajuntament va fallar, ja que, per tal que això tiri endavant, 
cal posar sobre la taula una primera idea estratègica, una visió de la ciutat, una mirada 
de cap a on va la ciutat, cap a on creuen que ha de canviar i quines són les propostes 
per fer-ho possible, que serveixi una mica de primer esquer a la transformació i al 
debat i al diàleg. Diu que això no va passar, però sí que van reaccionar i van tenir 
l’aportació i la complicitat de tots els agents socials –200 entitats–, amb centenars de 
propostes.
Per tant, creu que és obligat en aquest moment donar retorn d’això i no tan sols amb 
un web, que està molt bé, o un informe, que és una mirada estàtica, sinó convertir 
això en un full de ruta. Pensa que han de poder passar d’aquest paper a l’acció, s’ha 
de passar de l’aïllament al pacte constant, i també s’ha de poder passar de la 
resistència a la COVID-19 a una transformació, a un pla de transformació de la ciutat.
I, per tant, cal passar de la proposta a l’agenda, cosa que vol dir calendaritzar les 
coses, i a cada epígraf anar-hi incorporant totes aquelles propostes que fan els 
diferents grups i mantenir aquest pacte com una eina i un instrument de gestió 
política viu.
Creu que és molt important perquè la ciutadania s’hi ha abocat, perquè tothom 
espera solucions i perquè la ciutadania i les entitats de Barcelona estan a l’altura.

El Sr. BATLLE s’afegeix a la introducció que ha fet el regidor Valls, en el sentit que el 
Pacte per Barcelona va suposar una fita de la resposta de la ciutat a la pandèmia i a la 
crisi i va significar l’impuls i l’esperança per superar les dificultats amb la col·laboració 
de més de 200 agents de tots els sectors. Remarca que allò que van acordar fa 6 
mesos ara és encara més vigent i més necessari.
Informa que moltes de les actuacions ja s’estan desenvolupant, com ara el Pacte per 
la mobilitat laboral, la mesura de govern de «Barcelona, Ciutat de Talent», el Pla de 
digitalització dels mercats, etc. Diu que totes aquestes actuacions s’incorporaran dins 
del pla d’actuació municipal i es farà un informe semestral i s’establiran les eines 
perquè tothom pugui tenir la màxima informació sobre el desenvolupament i el 
seguiment del pacte.
Per tant, agraeix la proposició que han transaccionat amb el Grup de Barcelona pel 
Canvi des de la voluntat de complementar-la i que, en conseqüència, votarà a favor.
Reitera que el Pacte per Barcelona va suposar una fita de la resposta de la ciutat a la 
pandèmia i a la crisi, i ha significat impuls i esperança per superar les dificultats. Creu 
que van donar tots plegats un gran exemple construint una proposta consensuada 
amb totes les visions com a resultat d’un ric procés col·lectiu de diàleg i treball, amb 
més de 200 agents participants de molts sectors de la ciutat.
Indica que l’arribada de la segona onada de la pandèmia també ha de servir per 
reafirmar allò a què entre tots i totes es van comprometre uns mesos enrere –les 10 
grans línies de treball, les 72 mesures–, amb l’objectiu principal d’ajudar a reimpulsar 
la ciutat des de tots els àmbits. Reitera que el que van acordar 6 mesos enrere 
continua tenint plena vigència en aquests moments.
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Manifesta que, des d’aquesta voluntat, la proposició inclou 5 peticions diferents. En 
primer lloc, incorporar totes les actuacions dins del PAM, cosa que els permetrà fer un 
seguiment periòdic i ordinari dels progressos. Creu que fer-ho permetrà sistematitzar 
millor el seguiment i, a més, pensa que no es pot deslligar el desenvolupament del 
pacte del mateix Pla d’acció municipal. Constata que, en definitiva, estan parlant d’un 
gran pla estratègic per a un mandat que està marcat sobretot per la COVID-19.
Comenta que el segon punt és l’elaboració d’un informe semestral sobre els 
progressos del pacte amb el tancament d’any i presentar-ho posteriorment a la 
Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció.
Indica que, en les reunions que s’havien mantingut per a la preparació del pacte dins 
del mateix comitè de redacció, ja s’havia parlat de fer un seguiment a principis del 
2021, i anuncia que estan treballant per fer-lo, de manera que estan dintre dels 
terminis que s’havien marcat.
Remarca que des del primer moment el Govern ha estat treballant per posar en marxa 
les actuacions del pacte, de la qual cosa vol posar alguns exemples destacats: el Pacte 
entre els agents econòmics i socials per la mobilitat laboral; l’acord signat entre 
Barcelona Activa i el Col·legi de Gestors Administratius per agilitzar els tràmits de les 
empreses; els programes de suport als agents econòmics més perjudicats per la crisi; 
la mesura de govern de «Barcelona, Ciutat de Talent»; les estratègies per impulsar el 
sector digital i les startups com Barcelona Accelera d’inversió en fons de capital; els 
avenços en el complex d’innovació a la Ciutadella; el Pla de digitalització i la creació 
d’una plataforma de venda en línia dels mercats municipals de Barcelona; la inversió 
municipal en la campanya de Nadal d’enguany, amb més il·luminació i més activitat; 
l’extensió dels carrils bici; l’inici d’obres al carrer Aragó, o l’estudi dels mecanismes 
d’empadronament actiu en l’àmbit metropolità. Diu que aquests són 10 exemples 
d’actuacions que ja han començat a caminar, però que n’hi hauria moltes més que 
s’estan desplegant des de totes les àrees de l’Ajuntament, algunes en col·laboració 
amb diversos actors de la ciutat que corresponen a punts específics del pacte.
Indica que la tercera petició és convertir el web instrumental del Pacte per Barcelona 
en un espai obert d’informació que permeti seguir el recorregut de les accions del 
pacte. Li sembla una proposta raonable que pot ajudar al fet que els més de 200 
actors que van participar en el pacte disposin d’informació sobre el seguiment i el 
recorregut de les mesures.
Assenyala que el quart punt és designar un coordinador de seguiment del pacte i 
preveure una reunió trimestral amb representants dels grups municipals. Diu que 
recull el plantejament per dur a terme tota aquesta tasca de seguiment que requereix 
una feina tècnica de sistematització. Diu que es definirà com es coordinaran els 
treballs i com es compartirà amb la resta dels grups municipals, seguint la filosofia del 
comitè de redacció del pacte, que tan bons resultats ha permès.
Finalment, apunta que el cinquè punt és donar continuïtat a la Taula d’Economia 
Digital. Anuncia que, tal com ja es va acceptar en un prec, es donarà continuïtat a 
aquesta taula i, a través de la coordinació de la tercera tinència d’alcaldia, en les 
properes setmanes es farà.

El Sr. VALLS agraeix a tots els grups el suport a aquesta proposta, i també dona les 
gràcies al Govern per la transacció a què han arribat.
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Comparteix el que diuen els grups sobre el fet que, finalment, aquesta proposta ha de 
ser una exigència i han d’avançar en la idea d’un full de ruta, perquè ho demana la 
ciutadania i perquè era la filosofia d’aquest pacte.
S’adreça al Sr. Sierra per dir-li que és un jove polític a l’Ajuntament, una mica naïf i 
sense experiència. Reconeix que també li agraden les fotos i els tuits, però de manera 
més seriosa pensa que cal mirar de trobar sempre el camí de la unitat, com deia el Sr. 
Bou. Diu que es podria inspirar en els esforços d’Inés Arrimadas al Congrés dels 
Diputats. Pensa que també cal fer-ho aquí, perquè la situació és tan difícil i serà tan 
complicada amb el nivell d’atur i de pobresa que coneixeran que tots han de fer 
l’esforç. Ara, queda clar que aquest esforç l’ha de fer el Govern. Diu que li sembla molt 
estrany que, per exemple, a Madrid l’alcalde reuneixi tots els grups, que hi hagi una 
feina de cada dia, i que a l’Ajuntament de Barcelona trobar-se amb l’alcaldessa sigui
gairebé un miracle.
Demana, doncs, que, a més de les declaracions i de la resposta del Sr. Batlle, hi hagi 
voluntat i proves que aquesta voluntat existeix perquè puguin avançar, amb una 
agenda i un full de ruta per a aquest pacte. Remarca que aquest és el sentit d’aquesta 
proposta.

La Sra. SENDRA només vol refermar la importància de no decebre en aquest moment 
la ciutadania. Creu que s’ha fet un esforç molt important i tothom va cedir i es van fer 
propostes que a alguns sectors els podia perjudicar, però que eren necessàries per a 
Barcelona, i en aquest moment la ciutat ha de respondre posant un full de ruta i una 
agenda clara i poder-ho seguir amb un calendari estricte i que tots els grups hi puguin 
participar.
Posa de manifest que no està d’acord que sigui un full de ruta del Pla d’acció 
municipal quan, més que municipal, ha de ser un pla d’acció del consistori o un pla 
d’acció de Barcelona, perquè depassa l’Ajuntament i el Govern, i implica tota la ciutat. 
Per tant, pensa que això s’ha de convertir en un pla d’acció de Barcelona, en què tots 
els grups del consistori i tota la ciutadania hi estiguin implicats.

La Sra. ARTADI apel·la al fet que el Govern municipal comenci a liderar, que abandoni 
aquesta autocomplaença que senten cada dia com si el Govern hagués fet grans 
coses, tenint en compte que, enmig de la pitjor crisi que recorden qualsevol d’ells, 
només se’ls recordarà per pintar carrers com la gran idea que han tingut per resoldre 
la crisi econòmica i social que estan patint.

El Sr. SIERRA constata que el Sr. Valls ha posat alguns exemples: l’Ajuntament de 
Madrid a l’hora de gestionar una pandèmia i fer grans acords, i el de la Sra. Arrimadas, 
que, malgrat les diferències ideològiques, és capaç de posar els interessos de la 
ciutadania per sobre dels interessos partidistes.
Diu que el Sr. Batlle ha fet un relat de mesures que ha fet el Govern, però que no 
tenen res a veure amb el pacte de ciutat. Pregunta què hi té a veure que el Govern 
municipal demani 150 milions d’euros de deute. Vol saber amb qui ha consensuat això 
el Govern. Així mateix, pregunta què hi tenen a veure els 158 milions d’euros que 
s’han gastat aprofitant una pandèmia per imposar un model d’urbanisme tàctic que el 
Govern municipal no ha pactat amb ningú i que ningú hi ha donat suport.
Demana, doncs, que el Govern no faci trampes al solitari.
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El Sr. BATLLE no sap a què venia aquesta intervenció del Sr. Sierra en relació amb el 
que era l’esperit amb què es va fer el tema del pacte. Recorda que el pacte no era un 
pacte de recursos econòmics, sinó que era un pacte d’un projecte estratègic en 
l’àmbit de la ciutat.
És conscient que era un model ambiciós i que tot això tenia les seves dificultats. Diu 
que, de la mateixa manera que no es vol deixar cap ciutadà enrere en la sortida de la 
crisi, tampoc no volen que ningú se senti exclòs de la definició dels principis que han 
d’acompanyar en aquesta recuperació.
Per tant, diu que continuaran amb el diàleg amb els grups i el diàleg amb els agents 
socials. Reconeix que alguns en algun moment s’han despenjat, però diu que no 
tinguin cap dubte que els recuperaran, perquè, a través del diàleg i de les proposicions 
que aniran fent en el futur immediat, podran tirar endavant un model que creu que 
en aquest cas sí que va ser innovador, la iniciativa que va prendre l’Ajuntament de 
Barcelona d’ajuntar tots els sectors de la ciutat en la tasca de recuperació.

Votació favorable de Barcelona en Comú, Partit dels Socialistes de Catalunya, Esquerra 
Republicana, Junts per Catalunya, Ciutadans, Partit Popular i Barcelona pel canvi.

APROVADA AMB EL TEXT TRANSACCIONAT següent:

(M1923/1459) La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i 
Seguretat i Prevenció acorda: Instar el Govern municipal a: - Incorporar, de manera 
específica i visible, totes les actuacions que contemplava el Pacte per Barcelona, dins 
de la proposta de PAM per a aquest mandat, ja que això permetrà fer un seguiment 
periòdic i ordinari dels assoliments i progressos que es vagin fent. - Elaborar un 
informe semestral sobre els progressos del Pacte registrats a 31 de desembre, amb el 
tancament d’any i presentar-lo posteriorment a la Comissió de Presidència, Drets de 
Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció. - Convertir el web instrumental 
utilitzat com a agenda i repositori de documentació en l’elaboració del Pacte per 
Barcelona en un espai web obert d’informació, que permeti seguir el recorregut de 
les accions del Pacte. - Designar un/a coordinador/a del seguiment del Pacte per 
Barcelona per part del Govern municipal i preveure al menys una reunió trimestral de 
seguiment del Pacte amb representants dels grups municipals. - Fer efectiva la 
continuïtat de la Taula d’Economia digital, plantejada com a prec a la Comissió 
d’Economia i Hisenda pel grup Barcelona pel Canvi i acceptada pel Govern municipal. 

b) Proposicions amb contingut de Declaració institucional
c) Precs

Del Grup Municipal Esquerra Republicana:

11. – (M1923/1431) Que el Govern municipal reforci la presència policial al districte de Les 
Corts, fent especial èmfasi al barri de Pedralbes, i als barris limítrofs de Sarrià – Sant 
Gervasi, tant de dia com de nit, i que realitzi les modificacions urbanístiques 
necessàries, com la millora de l’enllumenat públic o l’ampliació de l’aparcament 
regulat, per a millorar la sensació de seguretat i convivència. 
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El Sr. CORONAS comenta que la zona de Pedralbes i els barris limítrofs de Sarrià - Sant 
Gervasi tenen unes característiques especials que els poden fer atractius per cometre 
fets delictius. Destaca que, d’una banda, evidentment, per motius socioeconòmics, 
però també per motius territorials, perquè Pedralbes és un barri residencial poc dens 
–45 habitants per hectàrea–, amb poca vida de carrer i comercial, a excepció de l’eix 
Mirall de Pedralbes. Indica que aquestes característiques especials fan que s’hagi de 
tenir una especial cura en les mesures de seguretat, tant policials com urbanístiques, a 
aplicar en aquestes zones.
Apunta que hi ha, per exemple, queixes veïnals sobre la poca presència de la Guàrdia 
Urbana. Diu que, de fet, representants del Mirall de Pedralbes fa setmanes que diuen 
que no hi ha presència, que no hi passen gaire.
Remarca que al barri de la Mercè només hi ha patrullatge si és a petició dels veïns i 
veïnes a través de la denúncia d’algun fet. Afegeix que a Zona Universitària tampoc no 
hi ha presència.
Per tant, en primer lloc, creu que cal augmentar la presència per donar més seguretat 
i també sensació de seguretat als veïns i veïnes.
Pel que fa a la il·luminació, diu que és una queixa compartida tant per tot el barri de la 
Mercè com a la Zona Universitària, sobretot el carrer de Keynes, i a Mirall de 
Pedralbes, tot el barri. Afegeix que també cal actuar en els carrers detectats –Keynes i 
Capità Arenas– i fer un estudi sobre l’enllumenat en general per tal de prendre les 
mesures necessàries.
Comenta que cal tenir en compte que la zona del Mirall de Pedralbes és comercial i, 
per tant, a banda de l’augment en seguretat que comporta tenir millor enllumenat, el 
necessiten per tenir un millor ambient comercial i suport al comerç de proximitat que 
no sigui només de paraula, sinó també amb fets.
Finalment, indica que una altra de les peticions és la de l’àrea verda, important per 
veïnitzar la zona, sobretot demanada pel barri de la Mercè i Pedralbes, posant èmfasi 
en els carrers Abadessa Olzet i Sor Eulàlia d’Anzizu, i Mirall de Pedralbes, que també 
vol aparcament regulat, però el demana mixt en aquest cas –àrea verda i àrea blava–. 
Sap que són barris propers a la ronda que poden ser com park and ride. També sap 
que s’està desplegant més àrea verda arreu d’aquestes zones a la ciutat, però 
concretament en aquests encara no s’ha fet.

El Sr. BATLLE accepta el prec que presenta el Grup d’ERC, entenent que la millora de la 
seguretat passa tant per reforçar la presència policial com per adoptar altres mesures 
de prevenció i seguretat vinculades a la morfologia i elements de l’espai públic.
Constata que el Sr. Coronas s’ha referit a la situació especial que tenen els districtes 
de la part alta de la ciutat amb espais oberts que a vegades creen una sensació 
afegida d’inseguretat.
Explica que el districte té actualment una plantilla de la Guàrdia Urbana que considera 
adequada i proporcionada en relació amb la que hi ha a la resta de la ciutat. Informa 
que s’està fent incorporació d’agents. Diu que precisament aquest és un dels temes 
de què parlaran l’endemà, de les reestructuracions que es fan de les diferents unitats 
territorials.
A continuació, posa de manifest que també hi ha un interès especial a reforçar les 
unitats nocturnes. Indica que actualment al Districte de les Corts la unitat nocturna 
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cobreix també dos districtes més, el de Sants-Montjuïc i el de Sarrià - Sant Gervasi. Diu 
que això acabarà a mitjans de l’any que ve, perquè hi haurà una reestructuració que 
farà que les Corts comparteixin unitat nocturna només amb Sants, i Sarrià - Sant 
Gervasi ho passarà a compartir amb el Districte de Gràcia.
Tot seguit, comenta que la situació de possibles dèficits de plantilla millorarà amb la 
propera reestructuració d’aquest torn de nit, que suposarà el creixement de la dotació 
operativa en un 32%, de manera que la unitat nocturna passarà a tenir 414 agents 
operatius a la ciutat. Afegeix que aquesta distribució de les unitats de nit per al 
Districte de les Corts suposarà un augment d’agents i un dimensionament diferent del 
territori d’actuació d’aquesta unitat nocturna. Explica que això els permetrà una 
major proximitat del servei per atendre les necessitats del territori i l’estructura 
organitzativa més àmplia, amb més capacitat de resposta i coordinació.
Malgrat tot, insisteix que la millor estratègia per abordar els temes de seguretat, de 
percepció i d’inseguretat i els temes de convivència és des del territori, ja que és a 
partir dels espais de debat entre els veïns i veïnes, com ja es fa, que es millorarà 
aquest tipus de situacions.
Accepta, per tant, el prec, també pel que fa referència a l’estudi de la delimitació de 
les zones blaves i verdes en diferents zones del districte.

El Sr. CORONAS agraeix l’acceptació del prec, i espera i desitja que en breu els veïns i 
veïnes comencin a notar una millora de totes aquestes qüestions.

ACCEPTAT

12. – (M1923/1430) Que el Govern municipal reforci els protocols de protecció de les seus 
de l’Ajuntament de Barcelona, així com un augment dels efectius, per tal d’evitar les 
incursions i els desperfectes a les dependències municipals. 

(Tractat conjuntament amb el punt 7 de l’ordre del dia.)

ACCEPTAT

Del Grup Municipal Junts per Catalunya:

13. – (M1923/1462) Que en la propera comissió se’ns presenti un informe amb les següents 
dades desglossades per districte: Quants òrgans de participació de districte i de barri 
s’han convocat des de l’inici de la crisi sanitària de la Covid-19? En comparació amb 
anteriors anys quants se n’han deixat de fer? En comparació amb anys anteriors quina 
variació de participants hi ha hagut? Quins sistemes s’han utilitzat per dur a terme la 
celebració d’aquests òrgans? En algun d’aquests òrgans s’ha limitat la participació dels 
ciutadans o ciutadanes? 

(Tractat conjuntament amb el punt 6 de l’ordre del dia.)

ACCEPTAT AMB EL TEXT MODIFICAT següent:

(M1923/1462) Que en la primera comissió de l’any 2021 se’ns presenti un informe 
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amb les següents dades desglossades per districte: Quants òrgans de participació de 
districte i de barri s’han convocat des de l’inici de la crisi sanitària de la Covid-19? En 
comparació amb anteriors anys quants se n’han deixat de fer? En comparació amb 
anys anteriors quina variació de participants hi ha hagut? Quins sistemes s’han 
utilitzat per dur a terme la celebració d’aquests òrgans? En algun d’aquests òrgans 
s’ha limitat la participació dels ciutadans o ciutadanes?

Del Grup Municipal Ciutadans:

14. – (M1923/1441) Que l’Ajuntament de Barcelona es personi com a acusació particular i 
denunciant dels fets esdevinguts els dies 30 i 31 d’octubre i reclami els costos de 
neteja i danys del mobiliari i del patrimoni públic, entre d’altres, que resultin 
pertinents; identificant, a més, als causants d’aquests fets, tenint en compte que 
alguns d’ells han reconegut la seva autoria i han cridat a cometre’ls a través de les 
xarxes socials. 

(Tractat conjuntament amb el punt 9 de l’ordre del dia.)

NO ACCEPTAT

Del Grup Municipal Partit Popular:

15. – (M1923/1448) Que el Govern Municipal demani i tingui en consideració l’opinió dels 
ciutadans en els temes referents a les polítiques municipals més rellevants de la 
nostra ciutat. 

El Sr. BOU recorda que la senyora alcaldessa va guanyar l’alcaldia de Barcelona fent de 
la participació dels ciutadans l’eix de la nova política que venia a practicar enfront 
d’una casta de polítics que actuaven a esquena dels ciutadans. Explica que per això es 
va dotar d’un bon reglament de participació, que, tot i que posteriorment ha estat 
anul·lat pel Tribunal Superior de Justícia de Catalunya i està pendent de la cassació 
d’una resolució definitiva del Tribunal Suprem, establia mecanismes com el procés 
participatiu i les innovadores consultes ciutadanes. Indica que el Govern municipal va 
defensar la vigència del Reglament de participació quan es va anul·lar com un 
instrument imprescindible de la participació ciutadana.
Tanmateix, constata que, amb evidència del menyspreu d’aquesta participació 
ciutadana que abans tant exigien al Govern anterior, la realitat és que els grans 
projectes que aquest Govern pretén per a Barcelona s’han pres a esquena dels 
ciutadans.
Per això, presenta aquest prec.

El Sr. SERRA dona les gràcies al Sr. Bou pel prec. Explica que des de l’octubre del 2017 
l’Ajuntament de Barcelona i la ciutat s’han dotat d’un nou Reglament de participació 
ciutadana que és un referent a l’hora de desplegar un nou model de participació que 
dona molt més protagonisme als veïns, amb noves eines com ara les iniciatives 
ciutadanes, que se n’han pogut desplegar moltes des del 2017, i les consultes, que fins 
ara no se n’ha pogut fer cap, encara.
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Constata que això és una feina que van fer amb el màxim consens possible, una feina 
que ja venia del mandat de l’alcalde Trias i que el Govern actual va poder enriquir amb 
la participació de tots els grups municipals, amb contribucions també del Grup del PP, 
de la regidora Esteller, tot i que finalment no hi va votar a favor.
Ara bé, indica que el problema que hi ha hagut amb el reglament és que, després que 
s’aprovés, el Govern Rajoy, des de la Delegació del Govern, concretament el delegat 
del Govern Enric Millo va presentar un recurs contra el reglament que impossibilitava 
fer consultes ciutadanes, cosa que ara mateix està judicialitzada. Constata que avui 
dia, per tant, no és possible fer consultes ciutadanes, almenys amb la seguretat 
jurídica que es permet, en bona part pel recurs que va presentar el mateix Grup del PP 
des del Govern central.
Entén que al Sr. Bou li han escrit una intervenció, però troba estrany que justament el 
Grup del PP, primer, es carregui la possibilitat de fer consultes, que, a més, el Grup del 
PP va votar en contra de la possibilitat de fer consultes quan es van portar el mandat 
anterior, i que ara el Sr. Bou demani que es facin consultes. Està segur que el regidor 
del Grup del PP, que és una persona amb molt de sentit comú, ho entendrà i podran 
arribar a acords a l’hora de tirar endavant i seguir desplegant el Reglament de 
participació.

El Sr. BOU, pel que fa al tema que el Grup del PP s’ha carregat aquest reglament, 
remarca que ell és en Josep Bou i és qui és a la sessió. Sincerament, diu que no sap 
què contestar-li sobre això, perquè no té ni informació i no sap què va fer el Sr. Millo.
Remarca que ell ve del món associatiu i empresarial, no polític, i, per tant, no sap què 
va passar en aquell moment. Diu que probablement el Sr. Millo devia tenir una 
explicació de per què va fer això, però la desconeix i el Sr. Serra no la hi ha donada, ja 
que senzillament li ha dit que hi estava en contra.
Insisteix a dir que l’Ajuntament ha parlat de participació, que la gent participi, fet que 
és un concepte de llibertat ple. Troba excel·lent que la gent pugui participar no 
solament cada 4 anys posant un paper en una capseta, sinó poder participar molt 
més. Diu que tot això li agrada. 
Comenta que ell s’ha passejat el que ha pogut per Barcelona i, pel que fa a això de la 
participació, no sap si en tots els carrers que han pintat han demanat permís, han 
parlat amb els veïns o els comerciants, tot i que li diuen que no. 
Aclareix que no diu que no s’hagin fet consultes, sinó que de les coses importants que 
a Barcelona li tocava fer de nou no s’ha comptat amb els veïns ni associacions de 
comerciants.

El Sr. SERRA diu que li agradaria acceptar el prec del Sr. Bou, també pel to, ja que creu 
que s’acaben entenent en les comissions. Constata, però, que la literalitat del prec 
parla de la inexistència de consultes ciutadanes i demana que se’n facin, cosa que no 
es pot fer amb seguretat jurídica, en bona part perquè el Grup del PP, des de la 
Delegació del Govern, va presentar un recurs en contra del Reglament de participació i 
també perquè en el Plenari van votar en contra de la possibilitat de fer acords de 
consulta.
En tot cas, entén que ara estan en una nova etapa i un cop més ell es posa a disposició 
de les polítiques de participació i d’intentar pactar-les al màxim. Diu que rep les 
consideracions del Sr. Bou sobre les polítiques d’espai públic. Pensa que han de ser 
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exigents i s’han de fer amb més participació, de manera que seguiran treballant 
perquè això sigui possible.

NO ACCEPTAT

16. – (M1923/1450) Que el Govern Municipal commemori el dia de la Constitució, el proper 
dia 6 de desembre, amb la simbologia i els actes que aquesta festivitat mereix, tenint 
en compte l’actual situació de pandèmia. 

El Sr. BOU diu que a veure si té més sort amb aquest prec, perquè en aquest sí que hi 
creu profundament i aquest sí que el pot assumir ell tranquil·lament, ja que parlen 
més d’associacionisme que no pas de política.
Recorda que el poble espanyol el 1978 va decidir que la monarquia parlamentària fos 
la forma política de l’Estat espanyol, de manera que hi ha una democràcia 
parlamentària i constitucional, com la resta d’Occident. Constata, doncs, que a 
Espanya no hi ha una monarquia absoluta.
Diu que l’estat de dret els empara a tots perquè neix de la voluntat sobirana de 
Catalunya, atès que pràcticament el 90% va votar la Constitució en aquell moment. 
Manifesta que haurien pogut votar que no o abstenir-se, però van votar que sí.
Recorda que la Constitució va suposar a Catalunya i als ajuntaments la major quota 
d’autogovern i repartiment competencial entre l’Estat, la Generalitat de Catalunya i 
els ajuntaments. Explica que això va ser perquè hi va haver un gran acord que tots van 
corroborar i homenatjar.
Per això creu que l’Ajuntament ha de reconèixer i commemorar aquest dia com un 
compromís cap a la Constitució. Està convençut de la vigència dels valors de la 
Constitució: la concòrdia, la unitat, la pluralitat, el consens, la llibertat, la igualtat i la 
solidaritat, que són valors que segueixen tenint plena vigència, tot i que en alguna 
ocasió s’ha intentat transgredir.
Comenta que els desafiaments territorials i el repte de futur només tenen resposta 
dintre d’una estabilitat en el marc de convivència comú, que per sobre de tot exigeix 
respecte a la llei. 
Pensa que la Constitució continua sent el millor marc per afrontar un futur comú i de 
llibertat, benestar i prosperitat, ja que és de tots i per a tots, i no se’n pot qüestionar 
la vigència. Diu que la poden modificar tantes vegades com vulguin, perquè ella s’ho 
deixarà fer. Remarca que els drets i llibertats de què gaudeixen és perquè la 
Constitució els els atorga.

El Sr. MARTÍ GRAU diu que li sap greu perquè el Sr. Bou tampoc no tindrà sort aquesta 
vegada, ja que no acceptarà el prec, però no tant perquè vulgui convertir aquest prec 
en una manifestació contrària a la Constitució, sinó perquè l’Ajuntament aquest 6 de 
desembre farà exactament el mateix que ha fet des de l’any 1978, és a dir, és un dia 
festiu, està previst en el calendari, però sense més escarafalls, i menys en un context 
com l’actual.
Aprofita per fer algunes consideracions. Constata que el Sr. Bou es referia a la 
Constitució com un moment de pacte, i té raó, ja que l’any 1978 es va arribar a un 
acord, a més, amb formacions polítiques que provenien de tradicions totalment 
diferents, algunes molt arrelades, com la que el Sr. Bou representa en aquest Plenari, 
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però que significaven una continuïtat directa amb el règim anterior, amb el règim 
franquista, i, en canvi, altres precisament havien combatut el franquisme. Pensa que 
això és un mèrit indiscutible, com sempre que s’arriba a acords entre parts molt 
diferents.
Ara bé, pensa que els acords s’han d’anar renovant i no pot ser que al cap de 40 anys 
es tirin la Constitució pel cap com si fos un element inamovible. Remarca que els 
acords precisament parteixen del fet que reconeixes a un altre que pensa diferent de 
tu i trobes el punt comú.
Destaca l’ús que ha fet el Grup del PP de la Constitució i el recurs a l’Estatut al Tribunal 
Constitucional, a més d’aquesta veneració al Tribunal Constitucional com un element 
que s’acabava convertint no en un àrbitre, sinó que marcava i ha marcat la política 
dels darrers anys. Constata que tot això ha fet que la Constitució l’hagin afeblida, de 
manera que avui convé renovar aquells acords.
D’altra banda, posa de manifest que la Constitució l’homenatgen cada dia quan es 
garanteix el dret a l’educació, tal com diu l’article 27; quan es defensen drets socials o, 
com ara que l’atur s’està disparant, quan es recorda l’article 35, que diu que tots 
tenen el deure de treballar i el dret al treball, o quan els poders públics es 
comprometen a generar les condicions favorables per al progrés social i econòmic i 
per una distribució de la renda regional i personal més equitativa.
Finalment, li sembla que el millor homenatge a la Constitució és realment fer tot el 
possible per complir articles, que continuen tenint plena vigència i que segurament els 
subscriurien tots i que tenen més a veure amb un estat social i de dret que no en el 
que s’ha convertit aquests darrers anys la política espanyola i la Constitució.

NO ACCEPTAT

Del Grup Municipal Barcelona pel canvi:

17. – (M1923/1458) Que el Govern municipal plantegi mesures concretes per millorar la 
situació d’inseguretat que s’està vivint a diferents districtes com Nou Barris, Sant 
Andreu o Ciutat Vella i doni resposta a les demandes veïnals que s’estan incrementant 
en els últims dies en aquesta matèria. 

El Sr. VALLS constata que no fa ni dues setmanes una trentena de veïns de la Sagrera 
van tallar el trànsit del carrer Felip II per reclamar solucions per als problemes 
d’inseguretat que es viuen en aquella zona. Diu que aquest fet no és exclusiu de la 
zona de la Sagrera, ja que els districtes de Nou Barris, Sant Andreu i Ciutat Vella viuen 
capítols similars amb gran freqüència i la sensació d’inseguretat es va estenent per la 
ciutat a diari.
Comenta que quan els veïns surten al carrer no es pot mirar cap a una altra banda. És 
perfectament conscient que, segons l’informe presentat al setembre, la ciutat està 
vivint una baixada general dels fets delictius, però desgraciadament la baixada que 
s’ha observat no s’aplica en la mateixa proporció als robatoris amb violència i 
intimidació. També sap que la pandèmia, la situació econòmica actual i la manca de 
turisme expliquen el que està passant a la ciutat, a més dels esforços dels cossos de 
seguretat.
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Remarca que això fa que la sensació d’inseguretat a Barcelona, lluny de disminuir, 
segueixi creixent i estenent-se de manera preocupant, sobretot en certs barris. Pensa 
que, davant d’això, no es pot abaixar la guàrdia, ja que cal que els ciutadans i les 
ciutadanes de Barcelona es puguin sentir segurs a la seva ciutat.
Per això insta el Govern a plantejar mesures concretes que millorin la situació i la 
percepció d’inseguretat que viuen molts barcelonins i barcelonines. Suposa que 
aquest prec serà la possibilitat per al Sr. Batlle de recordar l’actuació de la Guàrdia 
Urbana.

El Sr. BATLLE accepta el prec. Tal com ha manifestat en la resposta anterior, al prec del 
Grup d’ERC, indica que la necessitat d’atenció als veïns i veïnes, i en aquest cas dels 
districtes de Nou Barris, Sant Andreu i Ciutat Vella, que reclamen més atenció en 
temes de seguretat i convivència, forma part també de les seves prioritats, i així es 
tracta també amb els responsables del territori, tant des del punt de vista polític i de 
gestió en els respectius districtes com amb les forces policials, el Cos de Mossos 
d’Esquadra desplegat també en cada un dels districtes de la ciutat, i les unitats 
territorials de la Guàrdia Urbana.
Per tant, pensa que cal mantenir sempre oberts els espais de diàleg, també en temes 
de seguretat i convivència, i trobar resposta als plantejaments que els puguin fer els 
veïns.
Remarca que la millor manera d’abordar les situacions d’inseguretat de cada districte 
és des de la proximitat, per la qual cosa és una de les coses en què estan insistint 
molt, amb un model d’intervenció policial que es basa sobretot en el temes de 
proximitat, de diàleg i de prevenció, perquè en el territori és on es coneix millor i des 
d’on es poden analitzar les situacions i les particularitats que poden generar les 
percepcions de seguretat o inseguretat als veïns i veïnes.
Constata que, com apunta el Sr. Valls, les dades d’activitat que els reporten els cossos 
policials estan sent millors que els mesos anteriors, i diu que així se seguirà treballant 
des dels diferents dispositius policials. No vol generar cap situació d’alarmisme en el 
sentit de dir que tan bon punt millori la situació sanitària augmentaran els elements 
d’inseguretat. Diu que aquesta és una relació que no pot acceptar de cap de les
maneres i, per tant, continuarà lluitant per millorar els estàndards de seguretat, en 
condicions alguns cops necessàries i alguns cops necessàries i suficients. Comenta que 
una de les necessàries és tenir una presència de la Guàrdia Urbana i els Mossos 
d’Esquadra adaptada a les circumstàncies variants que es produeixen en el camp de la 
seguretat.
Tot seguit, assenyala que cada districte té les seves particularitats. Diu que en aquest 
cas es parla concretament de tres districtes que són molt diferents en la tipologia 
urbanística i fins i tot també la mateixa demografia de cada un d’aquests territoris, 
que té districtes amb barris molt densos, districtes amb menys densitat i amb 
característiques i problemàtiques també diferents.
Es compromet a seguir treballant en les estratègies de prevenció. Creu que l’endemà, 
en la reunió que tenen convocada per parlar de temes de seguretat de què han parlat 
al llarg de la sessió, també ho podran analitzar.
Finalment, constata que hi ha diferents espais formals d’anàlisi de la seguretat dels 
districtes, com ara el consell de barri, les taules de prevenció i convivència, els consells 
de seguretat i els mecanismes i canals de comunicació de la ciutadania amb els 
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responsables tècnics i polítics tant dels districtes com de les àrees centrals, que són 
els que millor poden atendre i valorar les necessitats i les oportunitats de millora.
Per tant, accepta el prec.

El Sr. VALLS agraeix l’acceptació del prec.

ACCEPTAT

d) Preguntes

Del Grup Municipal Junts per Catalunya:

18. – (M1923/1461) En aquest mandat quantes denúncies o queixes ha rebut l’Ajuntament 
de Barcelona per tal d’eliminar missatges amb contingut d’odi i discriminatori? Quins 
protocols s’activen davant d’aquestes denúncies? Quantes accions ha dut a terme en 
aquest mandat per tal d’eliminar missatges d’odi i discriminatoris i perseguir-los 
penalment? L’Ajuntament de Barcelona es personarà com a part en aquests casos? 
Quantes campanyes de conscienciació contra l’antisemitisme s’han endegat des 
d’aquest ajuntament? 

La Sra. VILA aclareix que fa aquestes preguntes encadenades perquè l’article 40.8 de 
l’Estatut diu que els poders públics han de promoure l’erradicació de l’antisemitisme, 
cosa que vol dir que cal que el Govern municipal de l’Ajuntament de Barcelona sigui 
proactiu per evitar actituds i accions discriminatòries que inciten a l’odi, en definitiva, 
que siguin antisemites.
De fet, pensa que ni la societat ni la ciutat no es poden permetre aquestes actituds i 
aquests fets, que es produeixen sobretot en l’espai públic, com les recents pintades 
que van aparèixer el dia 31 en el marc dels aldarulls que ja han tractat a bastament o 
pintades que encara són presents a les parets d’una zona de la ciutat tan important i 
tan simbòlica o amb un pes històric tan rellevant com és el mateix Call.
Per això fa aquest conjunt de preguntes a l’espera del que li contesti el Govern.

El Sr. SERRA explica que hi ha un protocol de neteja de pintades amb contingut d’odi, 
que és el protocol que la regidora Vila deu conèixer, perquè ja existia abans, en què es 
busca sobretot que aquestes pintades amb contingut d’odi estiguin el mínim temps 
possible a l’espai públic, de manera que s’intenta esborrar-les com més aviat millor i 
també registrar-les.
Comenta que el que hi ha de nou amb aquest nou Govern és un protocol de denúncia 
a la Fiscalia, és a dir, que quan aquests missatges tenen un contingut d’odi i sobretot 
quan hi ha amenaces concretes contra col·lectius de la ciutat, especialment col·lectius 
que puguin trobar-se en situació de discriminació, com ara les comunitats jueves de la 
ciutat en el cas de pintades nazis, es posa en coneixement de la Fiscalia, sobretot en 
aquells casos en què hi ha indicis per poder identificar els autors d’aquestes pintades.
Pel que fa a les denúncies de discriminació registrades a l’Oficina per a la No 
Discriminació per motius d’antisemitisme, diu que li pot donar les dades de 2019, però 
les de 2020 encara no perquè l’any no està tancat. Informa que es van obrir tres 
expedients per denúncies concretes d’antisemitisme en què es va oferir 
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acompanyament jurídic, suport psicosocial i l’acompanyament que s’ofereix a totes 
les persones que pateixen situacions de discriminació. Aclareix que cap d’elles, però, 
van ser per pintades ni per afectar el mobiliari urbà, sinó que es tractava més de 
qüestions directes que atemptaven contra les persones.
Respecte al fet de treballar en l’àmbit de la prevenció i la sensibilització amb les 
comunitats jueves de la ciutat des de l’Oficina d’Afers Religiosos, explica que, entre el 
2019 i el 2020, s’han fet activitats de reconeixement i difusió sobre la tradició jueva i 
publicació de fulletons explicatius de festivitats i celebracions jueves destinades a la 
ciutadania. Afegeix que s’han fet gairebé 50 assessoraments i acompanyaments 
específicament a comunitats jueves de la ciutat i s’han organitzat visites amb més de 
550 estudiants a sinagogues jueves dins del Programa de visites escolars, entre moltes 
altres activitats que tenen una llarga tradició a la ciutat i que el Govern municipal 
continua promovent.
Pel que fa a les campanyes específiques sobre discriminació, indica que s’intenta que 
les campanyes tinguin un abordatge el més integral possible i que s’hi inclogui 
l’antisemitisme, com també altres formes de discriminació.

La Sra. VILA diu que demana al Govern municipal, a part de tenir aquesta informació –
que agraeix la resposta–, que inclogui en la seva agenda política la lluita contra 
l’antisemitisme, ja que a vegades li fa la impressió que aquesta discriminació concreta 
no té prou presència en el dia a dia municipal ni en les polítiques que lluiten 
precisament contra l’odi i la discriminació.
Per tant, demana que el Govern tingui més predisposició o més energia a l’hora 
d’abordar clarament aquesta discriminació que està específicament reconeguda i 
recollida a l’Estatut, de manera que hi ha una llei marc que els obliga a treballar en 
aquest sentit. Insisteix, doncs, que ha trobat a faltar energia i predisposició.
Així mateix, demana al Govern valentia, que alineïn tots els serveis, ja que disposen de 
l’OND, la Xarxa d’Escoles i Instituts per la Igualtat i la No Discriminació, els centres 
cívics i la mateixa activitat institucional. Reitera la petició que l’antisemitisme estigui 
en l’agenda pública de l’Ajuntament.
Finalment, no li ha quedat clar si, en el cas d’aquestes pintades del 31, l’Ajuntament 
ha iniciat processos de part com a acusació per tal de poder anar contra aquestes 
persones que les han fetes.

El president demana que, de cara a futures sessions, es plantegi només una pregunta, 
perquè si en plantegen moltes, amb els dos minuts i mig de temps que tenen per 
substanciar-la, no hi hauria temps.

ES DONA PER TRACTADA

Del Grup Municipal Ciutadans:

19. – (M1923/1440) Quantes sancions ha imposat la Guàrdia Urbana per incompliment de 
les mesures anti Covid-19 a la ciutat de Barcelona des del passat 30 d’octubre? Per 
quins motius? I quines altres mesures planteja l’equip de govern per tal que es 
compleixi amb la normativa? 
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El Sr. SIERRA constata que són tres preguntes en una, però agraeix la lectura de totes 
elles per part del president.
En primer lloc, vol posar-los en antecedents, ja que el Sr. Pedro Velázquez, l’intendent 
en cap de la Guàrdia Urbana, deia, quan el Govern d’Espanya va instaurar 
l’obligatorietat de l’ús de la mascareta, que haurien de deixar una mica de banda la 
pedagogia i començar a imposar sancions. Recorda que el mateix Sr. Batlle en el 
passat Plenari en una de les seves intervencions va dir que s’havia acabat el temps 
dels advertiments i que calia començar a imposar sancions per l’incompliment de les 
normatives COVID-19.
En aquest sentit, agrairia que el regidor de Seguretat li respongués les preguntes.

El Sr. BATLLE recorda que el 25 d’octubre va entrar en vigor el Reial decret 926/2020, 
de 25 d’octubre, que declarava l’estat d’alarma per contenir la propagació de les 
infeccions. Reconeix que la situació de gravetat feia que també s’haguessin d’establir 
mesures més estrictes que afectessin tant la mobilitat de les persones com les seves 
activitats.
En aquest sentit, comenta que durant el mes d’octubre es van imposar 898 denúncies, 
de les quals 32 eren a establiments, la majoria –27– per celebrar o comercialitzar 
reunions o festes permanents o esporàdiques privades o públiques en qualsevol espai 
en què es produeixin aglomeracions que dificultin l’adopció de mesures sanitàries de 
prevenció i produeixin un risc greu per a la salut, i les altres 886, a persones, la major 
part –262– per l’incompliment de l’obligació de l’ús de la mascareta o l’ús inadequat 
d’aquesta en els termes establerts per les autoritats sanitàries, i altres 427 per 
qualsevol altre incompliment de les mesures, ordres, resolucions i altres actes 
adoptats per les autoritats competents per fer front a la crisi sanitària.
Recorda que el mes de novembre s’han posat 5.148 denúncies, 127 a establiments, 
47 de les quals per celebrar o comercialitzar reunions o festes permanents o 
esporàdiques en qualsevol espai en què es produeixin aglomeracions que dificultin 
l’adopció de mesures; 5.021 a persones, la majoria també per incompliment de 
l’obligació de l’ús de la mascareta o l’ús inadequat d’aquesta, i altres 2.141 per 
qualsevol altre incompliment de les mesures, ordres, resolucions i altres actes 
adoptats per les autoritats competents.
Comenta que hi ha una acció permanent de la Guàrdia Urbana i també del Cos de 
Mossos d’Esquadra de correcció de les infraccions que es produeixin. Indica que 
l’entrada en vigor de les restriccions de mobilitat nocturna ha baixat d’una manera 
absolutament radical el tema d’incidents per incompliments durant els horaris de nit.

El Sr. SIERRA agraeix la resposta al Sr. Batlle i espera que aquestes 5.127 denúncies 
s’imposin, és a dir, que, a més de la denúncia, s’imposin les sancions pertinents per a 
aquelles persones que són insolidàries i que també són corresponsables del fet que la 
pandèmia no estigui controlada.

ES DONA PER TRACTADA

El president demana disculpes a la Sra. Vila perquè veu que tots els regidors pequen 
del mateix i fan més d’una pregunta.
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La Sra. VILA diu que la manera com el president ha gestionat el debat ha pervertit 
d’alguna manera la intervenció que volia fer. Demana, doncs, que si realment la 
presidència, juntament amb secretaria, considera que les preguntes no estan ben 
substanciades els ho podrien dir abans, perquè així poden fer les correccions, ja que 
enmig del debat tot plegat és complicat i genera aquests malentesos.

El president constata que si fan 7 preguntes és impossible que en dos minuts i mig el 
Govern les pugui contestar.

Del Grup Municipal Barcelona pel canvi:

20. – (M1923/1428) 1) Per què les bases del concurs públic per a la transmissió onerosa i 
constitució d’un dret de superfície sobre el bé patrimonial situat al carrer Badajoz 
núm. 11-15 (Illa Sibèria) de Barcelona, no inclouen la clàusula essencial establerta en 
el Decret d’Alcaldia S1/D2016-1419, de 19 de maig, referent a la relació econòmica i 
financera del contractista adjudicatari amb paradisos fiscals? 2) Per què no s’ha 
requerit a COYOACAN INVEST, SL, societat unipersonal constituïda en 2018 per 
Mediacable, Servicios de Producció, SL, ambdues societats administrades pel Sr. 
Jaume Roures Llop, per tal que presenti una declaració responsable sobre si compleix 
aquesta clàusula? 3) No pensa el Govern municipal que caldria requerir la presentació 
a l’adjudicatari de la declaració esmentada abans que se li concedeixi la corresponent 
llicència d’edificació? 

El Sr. VALLS comenta que l’Ajuntament de Barcelona va declarar amb l’aprovació del 
Decret d’alcaldia del 19 de maig que s’establia com a clàusula essencial dels 
contractes públics municipals que el contractista no tingui relació econòmica ni 
financera il·legal amb un país considerat paradís fiscal.
Diu que amb l’aprovació d’aquest decret d’alcaldia s’entén que és l’Ajuntament que 
s’obliga a requerir a les empreses licitadores que efectuïn una declaració sobre si 
compleixen o no aquesta condició prèviament establerta. Afegeix que l’Ajuntament 
també s’obliga a donar publicitat al perfil del contractant si l’empresa ha declarat tenir 
relacions amb paradisos fiscals o no.
Lamenta, però, que ha pogut observar que la relació d’empreses declarants 
publicades en el perfil de contractant de l’Ajuntament no està actualitzada, i ha 
constatat que el decret vigent sembla aplicar-se, a més, de manera selectiva. Remarca 
que ha vist que no s’incorpora en tots els casos en els contractes públics municipals la 
clàusula essencial referent als paradisos fiscals i que en algunes ocasions no s’exigeix 
la presentació de la declaració corresponent a alguns contractistes.
Destaca que aquest és justament el cas de l’expedient tramitat per l’Institut Municipal 
de l’Habitatge i Rehabilitació de Barcelona, el número 06819, transmissió onerosa i 
constitució d’un dret de superfície sobre el bé patrimonial situat al carrer Badajoz 
número 11-15, de Barcelona, per destinar-lo a la promoció, construcció o gestió 
d’habitatges de protecció oficial en règim de lloguer assequible adjudicat a Coyoacan
Invest.
Per tot això, vol saber per què les bases del concurs públic no van incloure la clàusula 
essencial establerta en el Decret d’alcaldia del 19 de maig referent a la relació 
econòmica i financera del contractista adjudicatari en paradisos fiscals.
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Així mateix, vol saber per què no s’ha requerit a Coyoacan Invest, societat unipersonal 
constituïda el 2018 per Mediacable, Serveis de Producció, ambdues societats 
administrades pel Sr. Jaume Roures Llop, que presenti una declaració responsable 
sobre si compleix aquesta clàusula.
A continuació, pregunta si el Govern municipal no creu, doncs, que caldria requerir la 
presentació a l’adjudicatari de la declaració esmentada abans que se li concedeixi la 
corresponent llicència d’edificació.
Finalment, demana que l’Ajuntament compleixi amb aquestes clàusules essencials, 
amb aquest Codi ètic, i vol saber per què una vegada més s’adjudica a la mateixa 
empresa.

El Sr. MARTÍ GRAU, en primer lloc, vol fer una consideració general, que és el 
compromís d’aquest Govern amb el fet de fer complir la llei, i en particular aquesta 
consideració que feia el Sr. Valls respecte a tenir participacions o empreses en 
paradisos fiscals, cosa que el Govern municipal rebutja de totes passades i que hauria 
de ser una condició per impedir qualsevol tipus de contracte amb l’Administració
pública.
Ara bé, constata que tots saben que això és una legislació que tot just està iniciant-se, 
de manera que són curosos a l’hora d’aplicar-la en aquells casos en què estan 
convençuts que es pot fer.
Aclareix que el decret que va signar l’alcaldessa es referia a tots els contractes que 
tenen a veure amb la Llei de contractes del sector públic, per tant, la llei de contractes 
de serveis habituals. Posa de manifest que aquest cas, que és un concurs per adjudicar 
un dret de superfície sobre un solar i construir una sèrie d’habitatges dotacions o de 
protecció oficial, no és un contracte emparat per la Llei de contractes, sinó que és un 
contracte emparat per la Llei patrimonial. Comenta que en el decret que es va signar 
no s’inclou en aquests casos col·locar la clàusula a què feia referència el Sr. Valls, 
precisament perquè no tenien la seguretat jurídica que això es pogués fer i era un 
element que podria ser objecte de recursos i, per tant, d’impedir el funcionament 
normalitzat de l’Administració. Per tant, reitera que és per una qüestió de prudència 
des del punt de vista de la seguretat jurídica que s’ha d’imposar en totes les 
contractacions públiques.
Ara bé, assegura al Sr. Valls que si algun grup i algun govern està compromès amb el 
fet que vagi avançant i hi hagi declaracions de paradisos fiscals oficials, de manera que 
s’hi puguin acollir, que hi pugui haver control sobre el funcionament de les empreses i 
saber segur que aquells contractistes no tenen interessos i no fan evasió fiscal a través 
de paradisos fiscals, és aquest.
Insisteix, però, que necessita desplegament legislatiu superior del que hi ha avui dia 
perquè després les administracions locals puguin actuar en conseqüència. 

ES DONA PER TRACTADA

e) Seguiment Proposicions / Declaracions de Grup

Del Grup Municipal Ciutadans:

21. – (M1923/1442) Que el Govern municipal informi de l’estat d’execució de la proposició 
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aprovada en la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i 
Prevenció de juny de 2020, amb el contingut següent: (M1923/982) La Comissió de 
Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció acorda: 1.- La 
publicació de la relació de la contractació menor de l’Ajuntament de Barcelona i de les 
seves empreses municipals durant els quinze dies posteriors a la finalització de cada 
trimestre. 2.- La reserva de la contractació menor per aquells casos en què existeixi 
una situació puntual i l’ús de procediments oberts, com el procediment obert 
simplificat sumari o obert simplificat, en la resta de prestacions que tinguin caràcter 
recurrent. 3.- La pràctica desaparició de les autoritzacions de despesa genèriques i les 
bestretes de caixa fixa, limitant el seu ús a situacions molt puntuals i amb caràcter 
residual. 4.- La no invitació a participar en la contractació directa a empreses que 
estan sent investigades per corrupció en matèria de contractació pública. 

El Sr. SIERRA dona les gràcies al president per la prèvia i l’explicació del que era la 
proposta que es va aprovar a la Comissió.
Pel que fa al punt 4, planteja al Sr. Martí Grau a veure si aquesta vegada té sort i 
aquesta està emparada per la Llei de contractes o no. Recorda que aquest punt 4 
demanava la no invitació a participar en la contractació directa a empreses que estan 
sent investigades per corrupció en matèria de contractació pública.
Comenta que el Grup de Cs ha constatat que l’Ajuntament ha seguit atorgant 
contractes menors a dit a l’empresa Inipro. Per això, vol saber quines accions ha 
emprès el Govern, arran de l’aprovació de la proposta del seu grup, i en aquest punt 
concret, el número 4, per què s’han fet contractacions amb aquesta empresa –Inipro–
, que està efectivament investigada per corrupció en matèria de contractació pública.

La Sra. BALLARÍN recorda que l’Ajuntament de Barcelona és una administració 
absolutament compromesa amb la transparència en tots els àmbits de l’organització i 
especialment en l’àmbit de la contractació, ja que és un dels aspectes que han 
treballat amb més intensitat per facilitar l’accés a la informació i garantir els principis 
d’igualtat i concurrència.
Constata que en aquest seguiment el Grup de Cs pregunta pel que fa a la no invitació 
a participar a empreses investigades per corrupció. Recorda, però, que aquesta 
limitació, segons li diuen els serveis tècnics i jurídics, només es pot fer efectiva en 
aquells processos en què no hi hagi una concurrència, perquè justament la mateixa 
Llei de contractes del sector públic, a l’article 71, parla de quan es pot prohibir la 
contractació i només inclou en aquests supòsits les empreses sobre les quals hagi 
recaigut una sentència ferma, és a dir, no les empreses que estiguin sent investigades. 
Diu que si la mateixa llei limita que només es puguin excloure les empreses sobre les 
quals hagi recaigut una sentència ferma vol dir que la resta de casos s’han d’acceptar, 
de manera que si els excloguessin podrien arribar a considerar que hi ha una 
prevaricació per part de l’Ajuntament. Entén la preocupació del Sr. Sierra, però diu 
que aquesta és la situació en què es troba l’Ajuntament en aquest moment.
D’altra banda, destaca que el fet que estigui sent investigada una empresa pot 
significar que de vegades als mateixos concursos les empreses es puguin denunciar 
entre elles, de manera que seria fàcil pensar que una empresa denunciés un 
competidor o per revenja o per eliminar-lo temporalment del mercat, amb el greu
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perjudici que això representaria. Entén que per això és l’article 71 de la Llei de 
contractes, que estableix aquest règim.

El Sr. SIERRA respon textualment «bla, bla, bla, bla, transparència; bla, bla, bla, bla, 
compromís; bla, bla, bla, bla, la llei». Diu que la pregunta és molt concreta i demana 
que la Sra. Ballarín no li parli de la Llei de contractes en el que és una condemna o una 
investigació perquè no estan parlant en concret de l’exemple de l’empresa Inipro d’un 
concurs, sinó que estan parlant de contractació menor, de la que fa l’Ajuntament a 
dit.
Vol saber, doncs, per què no s’ha exclòs aquesta empresa tenint en compte que 
aquesta proposta estava aprovada i que el Govern, en el seu «bla, bla, bla» de sempre 
de transparència i de contracte i observança de la llei, sempre ha posat de manifest la 
necessitat d’excloure determinades empreses de la contractació de l’Ajuntament. 
Pregunta per què en la contractació a dit a aquesta empresa se li ha concedit.

La Sra. BALLARÍN constata que el Sr. Sierra té una gran facilitat per fer bromes amb el 
que és el compliment de la normativa.
Recorda que el Govern està treballant amb una normativa que en aquests moments 
està en procés precisament de ser canviada, però reitera que estan aplicant la llei tal 
com correspon.

ES DONA PER TRACTAT

Del Grup Municipal Partit Popular:

22. – (M1923/1449) Que el Govern municipal informi de l’estat d’execució de la proposició 
aprovada a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Seguretat i Prevenció de 
gener de 2020 amb el redactat següent: (M1923/488) La Comissió de Presidència, 
Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció insta el Govern municipal a 
impulsar accions estratègiques de Seguretat viària per al compliment de la normativa 
vigent sobre la regulació de vehicles de mobilitat personal (VMP) així com la seva 
ampliació i incorporació al Pla Local de Seguretat Viària 2019-2022, presentat el 
passat mes de novembre. 

El Sr. BOU comenta que l’Hospital Sant Joan de Déu i l’Hospital del Mar van anunciar 
la setmana anterior que 1 de cada 5 joves ferits en accident de patinet elèctric és 
menor de 9 anys. Afegeix que els especialistes també detallen que els nens 
accidentats no portaven ni casc ni cap element de protecció o pocs i que els accidents 
es produeixen majoritàriament per caigudes o xocs contra altres vehicles.
Apunta que les conseqüències d’aquests accidents són greus o molt greus. Així mateix, 
informa que els especialistes assenyalen que el 58% dels joves atesos van haver de ser 
ingressats i la meitat van haver de passar pel quiròfan.
Després del paquet de reformes impulsat pel Govern, que prohibeix la circulació de 
patinets per les zones de vianants, torna a insistir en el fet que s’impulsin les accions 
necessàries sobre seguretat viària en l’ús dels vehicles de mobilitat personal (VMP) i 
s’extremin les mesures de seguretat per prevenir més accidents d’aquest tipus.
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Així doncs, anuncia que des d’aquí s’uneix a les recomanacions que dona l’hospital, 
que és fer una crida a les famílies perquè extremin les mesures de prevenció quan 
facin servir aquests mitjans de transport, que no portin els nens de paquet en el 
patinet, que no permetin que els menors de 14 anys utilitzin un patinet elèctric i que 
vetllin perquè els adolescents que els facin servir portin casc i altres mesures de 
seguretat com genolleres i colzeres.

El Sr. BATLLE constata que moltes d’aquestes mesures van ser incorporades en el Pla 
de seguretat viària que es va aprovar el mes de novembre del 2019. Recorda que hi 
havia concretament en l’àmbit una mesura de campanya de conscienciació entre 
usuaris de bicicletes i vehicles de mobilitat personal i una altra que era un pla per 
difondre de forma clara les ordenances municipals.
Indica que aquestes mesures, atesa la situació de restriccions de mobilitat a causa de 
la COVID-19, han tingut encara poc temps de recorregut, però avança que Barcelona 
és dels pocs municipis que s’ha avançat en la regulació dels vehicles de mobilitat 
personal i els vehicles de més de dues rodes, modificant l’Ordenança de vianants i 
vehicles, concretament en la seva referència a l’article 14.
Afegeix que la Guàrdia Urbana fa les funcions d’informació i de denúncia de les 
condicions i conductes de risc en la conducció d’aquests vehicles de mobilitat 
personal. Explica que, per fer el seguiment de la mesura, des de gener a octubre s’han 
denunciat 7.697 infraccions de l’ús d’aquests vehicles de mobilitat personal a 
particulars, 3.591 per circulacions de risc, 955 per no portar elements de seguretat
adequats, 3.086 per circular fora dels espais autoritzats, i 19 per excedir la velocitat 
fixada.
Afegeix que s’han imposat 2.486 denúncies a vehicles de mobilitat personal en 
exercici d’activitat econòmica, la majoria perquè no complien els requisits normatius 
d’identificació.
Altrament, indica que les mesures que s’inclouen en la reforma de la Llei sobre trànsit, 
circulació de vehicles de motor i seguretat viària del Reglament general de vehicles i 
del Reglament general de conductors i que entraran en vigor a partir del 2 de gener 
també ajudaran a regular el seu ús. Comenta que els vehicles elèctrics tipus patinets o 
Segway no podran circular per les voreres ni per les zones de vianants, tampoc per 
vies interurbanes, travessies, autopistes i autovies que passen per poblacions i en 
túnels urbans, i no podran passar dels 25 quilòmetres per hora i hauran de complir les 
normes de circulació com la resta de vehicles. Afegeix que, entre altres, poden ser 
sotmesos a les proves d’alcoholèmia i no podran fer servir auriculars. A més, diu que 
aquests vehicles hauran de tenir un certificat de circulació.
Indica que, tot i que alguna d’aquestes mesures ja s’estan aplicant en part a la ciutat 
de Barcelona, com la limitació dels 30 quilòmetres per hora dels vehicles de mobilitat 
personal o la prohibició de circular per sobre les voreres, quan hi hagi altres espais per 
poder-ho fer, posant en risc la seguretat de les persones, resta pendent encara regular 
altres aspectes com l’ús del casc, la matriculació o la contractació d’una assegurança 
per part dels conductors i les conductores de vehicles de mobilitat personal.
Informa que estan en relació amb la Direcció General de Trànsit del Ministeri de 
l’Interior per també introduir aquests elements de millora.
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El Sr. BOU és conscient que no serà fàcil, ja que tots es mouen per Barcelona i per les 
voreres i han vist que és campi qui pugui.
Pensa que han arribat una mica tard, però diu que cal fer una labor de docència 
important, perquè el patinet, a part de ser un element que compleix l’objecte de 
transportar persones, és un vehicle de divertiment. Constata que els que el porten es 
diverteixen força. Opina que llavors és quan es poden produir els accidents.
Per tant, insisteix que cal posar fil a l’agulla i fer una gran labor de docència perquè no 
solament ells es poden fer mal –que algun ja s’hi ha deixat les dents–, sinó que poden 
fer mal a la gent que camina i que va per la vorera, i a vegades són gent d’una edat 
important.
Indica que allò va ser aprovat i l’Ajuntament s’hi ha posat ferm, de manera que cal 
continuar amb aquesta labor.

ES DONA PER TRACTAT

Del Grup Municipal Barcelona pel canvi:

23. – (M1923/1443) Que el Govern municipal informi de l’estat d’execució de la proposició 
aprovada a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i 
Prevenció de febrer de 2020 amb el següent contingut: (M1923/618) La Comissió de 
Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció constata la 
persistència del fenomen dels punts de tràfic de drogues en edificis d’habitatges i 
manifesta la seva profunda preocupació, pel que insta els governs municipal i de la 
Generalitat a elaborar i a presentar un nou pla específic per lluitar contra aquest 
fenomen en el marc del pla estratègic Barcelona Ciutat Segura. 

El Sr. VALLS comenta que el passat 19 de febrer el Grup de Barcelona pel Canvi va 
plantejar a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i 
Prevenció la proposició d’instar el Govern municipal i la Generalitat a elaborar i 
presentar un nou pla específic per lluitar contra el fenomen dels narcopisos.
Recorda que durant la sessió es va constatar la preocupació de tots els grups sobre 
aquest tema i van ser capaços de transaccionar la proposició per tal de garantir que es 
tiraria endavant sense problemes i amb el suport de tots els grups, si ho recorda bé.
Diu que ha esperat un temps prudencial abans de fer el seguiment d’aquesta 
proposició. Entén que, desgraciadament, han viscut uns mesos excepcionalment 
complicats.
Malgrat tot, creu que, tenint en compte la importància de la proposta i que finalment 
va aconseguir el suport de tots els grups i sobretot sent un problema que segueix, ha 
de preguntar al Govern quin és l’estat d’execució d’aquesta proposició. Recorda que 
el Sr. Batlle va dir que era important que això no acabés quedant com un brindis al sol, 
així que espera saber què s’ha fet durant aquest temps per avançar en el nou pla.

El Sr. BATLLE comenta que el 2017 es partia d’una situació de més de 100 pisos i locals 
detectats en què es traficava i es consumien substàncies estupefaents. Recorda que hi 
va haver dues operacions –Bacar i Suricat– que van deixar la llista de pisos i locals on 
se seguia mantenint activitat de venda i consum de drogues reduït a una dotzena.
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Indica que al gener del 2020 el Departament d’Interior va presentar el pla «Barcelona, 
Ciutat Segura» amb el propòsit de revisar les estratègies d’abordatge de la inseguretat 
a la ciutat i un seguit de propostes de millora. Pensa que no cal cap altre pla específic 
per lluitar contra els punts de venda de drogues en habitatges perquè ja hi estan 
treballant.
Tot seguit, informa que des de principis d’any els Mossos d’Esquadra i la Guàrdia 
Urbana han desmantellat 47 narcopisos o punts de venda ubicats al Districte de Ciutat 
Vella i que durant el confinament es van desactivar 19 domicilis més des d’on es 
distribuïen drogues.
En aquest sentit, explica que la darrera acció contra el tràfic de drogues ha estat 
l’operació Coliseo la primera setmana d’octubre del 2020, que es va desenvolupar 
majoritàriament al barri del Raval de Barcelona. Apunta que un miler d’efectius dels 
Mossos d’Esquadra, la Policia Nacional i la Guàrdia Urbana van participar en una 
macrooperació al centre de Barcelona contra una xarxa que controlava la venda i la 
distribució d’heroïna i cocaïna al barri del Raval. Comenta que hi va haver una 
quarantena de registres i d’entrades en diferents domicilis, dels quals 37 a Barcelona, 
34 dels quals al Raval, i una seixantena de detinguts. Assenyala que actualment les 
investigacions es focalitzen a controlar les noves dinàmiques en altres possibles punts 
de venda, perquè a vegades es fan aquests desplaçaments que són absolutament 
preocupants.
Informa que el mateix dia anterior, en un operatiu conjunt entre el Cos de Mossos 
d’Esquadra, la Guàrdia Urbana i l’Agència Tributària, es van detenir 10 persones, es 
van realitzar 8 entrades i escorcolls a altres 3 poblacions, i es van intervenir més de 
4.000 plantes, diners i estris per a la manipulació de droga.
Posa de manifest que la ciutat de Barcelona té un model i una organització en matèria 
de prevenció i seguretat ciutadana basats en la proximitat, la col·laboració i la 
coordinació no tan sols dels cossos i forces de seguretat, sinó de molts altres àmbits 
de la vida de la ciutat –els serveis socials, hisenda, habitatge, agents socials i entitats 
del tercer sector–, a més de comptar amb la participació de la ciutadania.
Creu que també s’han de poder felicitar pel bon grau de col·laboració que en aquests 
moments hi ha entre el conjunt de forces policials, les que ordinàriament treballen en 
la ciutat –la Guàrdia Urbana i els Mossos d’Esquadra–, però també, en l’exercici de les 
competències que tenen atribuïdes, la Policia Nacional i la Guàrdia Civil.

ES DONA PER TRACTAT

VI) Mocions

VII) Declaracions Institucionals

1. – La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció 
acorda: PRIMER. Expressar el suport cap a totes les persones migrades, refugiades i
sol·licitants d’asil que estan patint per la situació continuada de retards de les cites 
prèvies per fer tràmits d’estrangeria i/o asil, especialment greu en el context actual de 
crisi social i econòmica per la COVID-19. SEGON. Donar suport a les demandes del 
Consell Municipal d’Immigració de Barcelona (CMIB), especialment aquelles 
relacionades amb seguir augmentant els recursos destinats a desencallar la situació 
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actual al voltant de les cites prèvies per fer tràmits d’estrangeria i d’assegurar un 
accés lliure i gratuït a les mateixes. TERCER. Donar trasllat dels presents acords al 
Ministeri de l’Interior, al Ministeri d’Inclusió, Seguretat Social i Migracions, al Ministeri 
de Política Territorial i Funció Pública i a la Delegació del Govern a Catalunya. 

El Sr. Serra la llegeix.

Votació favorable de Barcelona en Comú, Partit dels Socialistes de Catalunya, Esquerra 
Republicana, Junts per Catalunya, Ciutadans, Partit Popular i Barcelona pel canvi. 
APROVADA

2. – La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció 
acorda: 1. Denunciar i mostrar el seu rebuig a les pintades antisemites aparegudes a la 
ciutat i mostra el seu compromís i la seva determinació a no tolerar actituds 
antisemites a la ciutat ni paraules d’odi cap a cap membre de la nostra comunitat, 
plural i diversa, fent de la tolerància i el respecte com un dels principis més preuats de 
la nostra ciutat i combatent la intolerància amb tots els mecanismes a l’abast. 2. 
Mostra el seu suport a les comunitats i la ciutadania jueva de Barcelona, tot 
reconeixent la seva importància històrica i actual per a la ciutat, el seu dinamisme, les 
seves aportacions al que avui és la ciutat, la seva cultura, història i economia, 
col·lectiu de persones sense el qual Barcelona no seria la ciutat que és avui en dia. 3. 
Donar suport a totes les denúncies davant de Fiscalia dutes a terme per l’Ajuntament 
de Barcelona i la Generalitat de Catalunya. 

La Sra. Vila la llegeix.

Votació favorable de Barcelona en Comú, Partit dels Socialistes de Catalunya, Esquerra 
Republicana, Junts per Catalunya, Ciutadans, Partit Popular i Barcelona pel canvi. 
APROVADA

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presidència aixeca la sessió a les 14.00
hores.


	Acta de la sessió pendent d'aprovació

		2020-12-09T13:12:38+0100
	Barcelona
	CPISR-1 C Anna Martori Salichs
	Aixecament Acta




